


 

 

 

CONCEPTAGENDA VOOR DE VERGADERING VAN 

DE ALGEMENE VERGADERING OP 8 DECEMBER 2011 
 

 
aanvang AV : 18:00 uur (voor broodjes wordt gezorgd) 
einde : 20:00 uur 
plaats : Vergader- en congresaccomodatie ‘De Witte Vosch’, Oudegracht 46 te Utrecht 

 
aanwezig : J.W. Remkes, voorzitter 
  drs. G. Beukema, secretaris 
   

leden :  mevrouw C. Schokker-Strampel (Fryslân) 
  W.J. Moorlag (Groningen) 
  mevrouw drs. T. Klip-Martin (Drenthe) 
  drs. T.W. Rietkerk (Overijssel) 
  dr. J.C. Verdaas (Gelderland) 
  M.J.D. Witteman (Flevoland) 
  J.W.R. van Lunteren (Utrecht)  
  mevrouw E. Sweet (Noord-Holland)  
  drs. R.A.M. van der Sande (Zuid-Holland) 
  G.R.J. van Heukelom (Zeeland) 
  Y.C.M.G. de Boer (Noord-Brabant) 
  N.M.J.G. Lebens (Limburg) 
   

 

 

lijst vertegenwoordigers van de provincies : bijgevoegd 
 

verhinderd :    
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ALGEMENE VERGADERING aanvang : 18:00 uur 

 

Ag.p. Onderwerp Voorstel Besluit   

 

1.  Opening 

 

---  

a. Vaststelling agenda 
 

---  

b. Verslag Algemene Vergadering d.d. 29 
september 2011 
(bijgevoegd) 
 

1. Het verslag van de Algemene Vergadering van 29 september 2011 
vaststellen; 

2. kennis nemen van de openbare besluitenlijst van de AV van 29 sep-
tember 2011 die is gepubliceerd op de IPO-website www.ipo.nl; en 

3. kennis nemen van de ‘sfeerimpressie’ van de AV van 29 september 
2011 die daags na de AV verstuurd is aan de leden van de AV.  

 

 

c. Gelegenheid tot het stellen van vragen 
 

---  

2.  Benoemingen 

 

 --- 

a. Benoeming lid van het bestuur van de 
vereniging IPO 
(bijgevoegd) 

Instemmen met de benoeming van de door de provincie Limburg  
voorgedragen lid van het bestuur van de vereniging IPO, de heer  
N.M.J.G. Lebens. 

 

    

3.  Bespreekpunten 

 

  

a. IPO-voortgangsverslag Jaarplan 2011 
deel 2 
(bijgevoegd) 
 

Kennis nemen van het tweede voortgangsverslag Jaarplan 2011 dat is 
vastgesteld door het IPO-bestuur in de vergadering van 4 oktober 2011 
en op 11 oktober 2011 is aangeboden aan de colleges van GS en aan de 
Statengriffiers ter verspreiding onder alle leden van Provinciale Staten. 
 

 

b. Stand van zaken Bestuursakkoord 
(bijgevoegd) 
 

Ter vergadering kennis nemen van de mondelinge toelichting op de ac-
tuele stand van zaken van het Bestuursakkoord en de voortgang van het 
Deelakkoord Landelijk Gebied. 
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c. Overlegstelsel arbeidsvoorwaarden poli-
tieke ambtsdragers 
(bijgevoegd) 

1. Uit het midden van de Algemene Vergadering een vertegenwoordiger 
aanwijzen die namens de statenleden  gaat deelnemen aan het ge-
sprek dat het ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrela-
ties (BZK) met vertegenwoordigers van politieke ambtsdragers gaat 
voeren over het toekomstig stelsel van overleg over de arbeidsvoor-
waarden en rechtspositie van politieke ambtsdragers;  

2. Uit het midden van de Algemene Vergadering een kleine ad hoc 
werkgroep van statenleden aanwijzen die het gesprek over het toe-
komstige overlegstelsel voor politieke ambtsdragers gaat voorberei-
den en die betrokken is bij de vervolg- activiteiten; en 

3. Instemmen met inhoudelijke en secretariële ondersteuning vanuit 
het IPO-secretariaat. 
 

 

4.  Beslispunten --- 

 

--- 

a.  Voorbereiding IPO-Meerjarenagenda 
2012-2015 / IPO-Jaarplan 2012 
(bijgevoegd) 
 

Kennis nemen van de stand van zaken van de voorbereiding van de IPO-
Meerjarenagenda 2012-2015 en het IPO-Jaarplan 2012. 

 

b.  Varianten inrichting Algemene Vergade-
ring IPO 
(bijgevoegd) 
 

Bespreken van en instemmen met het voorstel, vastgesteld door het 
IPO-bestuur op 10 november 2011, inzake de inrichting van de Algeme-
ne Vergadering. 

 

c.  Relatie Provinciale Staten – IPO  
(bijgevoegd) 
 

1. Kennis nemen en bespreken van de uitkomsten van de enquête ge-
houden onder leden van Provinciale Staten alsmede de acties die 
door het IPO worden ondernomen naar aanleiding van de enquête; 
en 

2. Kennis nemen van de wijze waarop de leden van Provinciale Staten 
worden geïnformeerd over de uitkomsten van de enquête.   

 

 

d.  Wijziging IPO-begroting 2011 
(bijgevoegd) 
 

De wijziging in de IPO-begroting 2011 op grond van voorstellen tot wij-
ziging van de kassiersfunctie ten behoeve van interprovinciale (niet-IPO) 
activiteiten, zoals vastgesteld door het IPO-bestuur in de vergadering 
van 10 november 2011, goedkeuren.  
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5.  Planning data Algemene Vergade-

ring 2012 

(bijgevoegd) 
 

Kennis nemen van de stand van zaken van de planning van data voor de 
Algemene Vergadering in 2012 mede in relatie tot de transitie van het 
IPO.  
 

 

6.  Rondvraag 

 

--- 

 

 

7.  Sluiting 

 
--- 
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Paraaf secretaris :  

 

 

Datum : 17 november 2011 

Inlichtingen bij : Gerard Beukema/Ferdi de Lange 

Doorkiesnummer : (070) 888 12 22 

Bijlagen : 3 

 

Onderwerp : Verslag Algemene Vergadering d.d. 29 september 2011 

 

 

 

Voorstel 

 

1. Het verslag van de Algemene Vergadering van 29 september 2011 vaststellen; 

2. kennis nemen van de openbare besluitenlijst van de AV van 29 september 2011 die is 

gepubliceerd op de IPO-website www.ipo.nl; en 

3. kennis nemen van de ‘sfeerimpressie’ van de AV van 29 september 2011 die daags na 

de AV verstuurd is aan de leden van de AV.  

 

 

Toelichting 

 

Verslag en openbare besluitenlijst 

Bijgevoegd treft u als bijlage 1 het 

verslag van de Algemene Vergadering 

van 29 september jl. aan. Het verslag is, 

conform afspraak, op 10 oktober 2011 

toegestuurd. U wordt voorgesteld het 

verslag vast te stellen. 

 

Als bijlage 2 treft u de openbare 

besluitenlijst van dezelfde vergadering 

aan die daags na uw vergadering 

gepubliceerd is op de website van het IPO 

(www.ipo.nl). U wordt voorgesteld kennis 

te nemen van de openbare besluitenlijst. 

 

Sfeerimpressie 

Conform uw verzoek is een dag na de 

Algemene Vergadering van 29 september 

jl. een kort sfeerverslag van de 

vergadering aan u toegestuurd (bijlage 

3). Dit mede in het licht van de 

informatievoorziening vanuit de leden van 

de Algemene Vergadering aan de overige 

leden van Provinciale Staten. U wordt 

voorgesteld kennis te nemen van deze 

sfeerimpressie. 

 

 

Bijlagen 

 

1. Conceptverslag van de Algemene Vergadering d.d. 29 september 2011; 

2. openbare besluitenlijst van de Algemene Vergadering d.d. 29 september 2011;  

3. sfeerimpressie Algemene Vergadering d.d. 29 september 2011. 

 

 

http://www.ipo.nl/
http://www.ipo.nl/
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CONCEPTVERSLAG van de 22e vergadering van de algemene vergadering (AV) op 
donderdag 29 september 2011 van 18.00 tot 20.00 uur in de congres- en 
vergaderaccomodatie ‘De Witte Vosch’, Oudegracht 46 te Utrecht 
 

Agenda- Onderwerp 
punt 

 
1. Opening 
 

De voorzitter opent de vergadering om 18.20 u. De voorzitter meldt dat 
berichten van verhindering zijn ontvangen van de volgende leden van de 
Algemene Vergadering: mevrouw Hosman (Fryslân), de heer Van Helvert 
(Limburg) en de heer Peters (Utrecht). De volgende leden van het bestuur zijn 
verhinderd: de heer Moorlag (Groningen), mevrouw Klip-Martin (Drenthe), de 
heer Rietkerk (Overijssel), de heer van der Sande (Zuid-Holland), de heer De 
Boer (Noord-Brabant) en de heer Lebens (Limburg). 
 
 

a. Vaststelling agenda 
 

De vergadering stelt de agenda ongewijzigd vast.  
 

b. Verslag algemene vergadering d.d. 9 december 2010 
 

Mevrouw Van der Kammen (Noord-Brabant) vraagt of het IPO-Jaarplan 2011 nog 
is gewijzigd naar aanleiding van de aankondiging daartoe bij de bespreking van 
het Jaarplan tijdens de Algemene Vergadering van 9 december 2010. 
 
De secretaris geeft aan dat hiervan is afgezien in het licht van de voorbereiding 
op de IPO-Meerjarenagenda 2012-2015 en het daaruitvloeiende Jaarplan 2012. 

 
Besluit 
 
De algemene vergadering stelt het verslag en de openbare besluitenlijst van de 
algemene vergadering van 9 december 2010 ongewijzigd vast. 

 
c. Gelegenheid tot het stellen van vragen 

 
Er zijn geen vragen.  
 

2. Benoemingen 
 

a. Benoeming voorzitter en leden van het bestuur van de vereniging IPO 
 

De voorzitter meldt dat de portefeuilleverdeling binnen het bestuur is vastgesteld 
en ter vergadering is uitgedeeld. De portefeuilleverdeling is als bijlage 1 
bijgevoegd.  
 
De heer Zwertbroek (Groningen) vraagt zich waarom de heer Moorlag geen 
portefeuille binnen het bestuur heeft. 
 
De voorzitter geeft aan dat de heer Moorlag de portefeuille werkgeverszaken was 
toebedeeld, maar dat deze portefeuille op diens verzoek aan de heer Van 
Heukelom is toegekend. De heer Moorlag is van mening dat het niet verstandig 
is om deze portefeuille uit te oefenen aangezien hij voor het lidmaatschap van 
het college van Gedeputeerde Staten van Groningen actief was voor een 
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vakbond. Hoewel de heer Moorlag geen portefeuille heeft, is hij wel lid van twee 
vast onderhandelingsdelegaties ‘Ruimte’ en ‘Financiën’.  
 
De heer Rijsberman (Flevoland) vraagt aan de voorzitter hoe zijn 
verantwoordelijkheid als commissaris van de Koningin in Noord-Holland bij de 
mogelijke bestuurlijke opschaling in de Randstad zich verhoudt tot zijn 
voorzitterschap van het IPO. De heer De Lange (Noord-Holland) ondersteunt 
deze vraag en voegt hieraan toe dat de heer Remkes in de media wordt 
afgeschilderd als lobbyist voor de samenvoeging van de provincies Noord-
Holland, Utrecht en Flevoland.  
 
De voorzitter geeft aan geen problemen te zien in de verenigbaarheid van de 
functie van IPO-voorzitter met zijn functie als commissaris van de Koningin in 
Noord-Holland met betrekking tot de mogelijke opschaling in de Randstad. Mede 
in het licht van de ‘smalle doch betekenisvolle agenda’ is besloten dat het IPO 
zich alleen bezig houdt met onderwerpen die alle provincies aangaan. In dit 
geval speelt het IPO geen rol bij dit onderwerp. Verder geeft de voorzitter aan 
dat een cdK met enige regelmaat wordt opgeroepen voor bestuurlijk overleg met 
bewindslieden. Ook voert hij bestuurlijk overleg namens het IPO. Daarbij is 
volstrekt duidelijk in welke hoedanigheid hij dan aanschuift. Er is geen enkele 
sprake van verwarring. 
 
De heer Rijsberman (Flevoland) dankt de voorzitter voor zijn antwoord en geeft 
aan er tevreden over te zijn.  

 
Besluit 
 
De algemene vergadering stemt in met de voordracht tot benoeming van de heer 
J.W. Remkes tot voorzitter van het IPO alsmede met de benoeming van de door 
de provincies voorgedragen leden van het bestuur van de vereniging IPO. Ten 
slotte wordt kennis genomen van de portefeuilleverdeling binnen het bestuur.  

 
3. Bespreekpunten 
  

a. 1e voortgangsverslag IPO-Jaarplan 2011 
 

Er zijn geen opmerkingen.  
 

b. Bestuursakkoord rijk, provincies, gemeenten en waterschappen 
 
De heer Hamelink (Zeeland) vraagt naar de status van het Deelakkoord Water en 
de financiële gevolgen ervan.   
 
De heer Verdaas (bestuur) geeft aan dat het Deelakkoord Water inmiddels is 
getekend en wordt uitgevoerd, maar dat over de vraag wie wat betaalt nog 
nadere afspraken moeten worden gemaakt. Het Deelakkoord Water bevat 
daarom geen financiële afspraken op dit punt.  
 
Mevrouw Dertien (Overijssel) stelt vraagtekens bij de door het bestuur gevolgde 
onderhandelingsstrategie inzake het Bestuursakkoord. De pijnpunten, waaronder 
op het dossier Natuur en Landelijk Gebied, zijn verschoven naar de toekomst 
door na het sluiten van het onderhandelaarsakkoord voor het Bestuursakkoord 
de onderhandelingen voor het Deelakkoord Natuur en Landelijk Gebied te 
starten. Daarmee worden de pijnpunten weggegeven.  
 
De secretaris geeft aan dat bij het sluiten van het onderhandelaarsakkoord voor 
het Bestuursakkoord het voorbehoud is opgenomen dat op dit punt pas na 
overeenstemming over het Deelakkoord Natuur en Landelijk Gebied wordt 
ingestemd met de financiële kaders van het Bestuursakkoord. De secretaris geeft 
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tevens aan dat de memorie van toelichting over het Deelakkoord Natuur en 
Landelijk Gebied binnenkort gereed is en aan de provincies wordt gestuurd. 
  

c. IPO-reactie Rijksbegroting 2012 
 

De heer De Lange (Noord-Holland) en de heer Wanrooij (Gelderland) vragen zich 
af wat de status is van dit stuk. Provinciale Staten kunnen niet gebonden zijn 
aan de IPO-reactie op de Rijksbegroting 2012.  
 
De voorzitter geeft aan dat het een reactie namens het IPO betreft op onderdelen 
die voor de provincies belangrijk zijn. Een formele vaststelling is niet aan de 
orde. Voor Statenleden is het document vooral een handreiking om meer inzicht 
in de Rijksbegroting te krijgen waarna uiteraard een eigen mening kan worden 
gevormd over de plannen van het kabinet. 

 
d. Transitie IPO 

 
Namens het bestuur geeft de adjunct-secretaris een presentatie over de transitie 
van het IPO. De presentatie is bijgevoegd als bijlage 2.  
 
Op grond van de presentatie en de voorliggende vergaderstukken over de 
transitie van het IPO stelt de voorzitter voor om een ronde te maken langs alle 
aanwezige leden van de Algemene Vergadering met vragen en opmerkingen over 
de transitie.  
 
De heer Van der Vinne (Overijssel) vraagt zich af wat de Algemene Vergadering 
in de toekomst gaat inhouden en welke rol door wie wordt vervuld. Mede in het 
licht van het verenigingsrecht. 
 
De heer Timmerman (Drenthe) geeft aan blij te zijn met de focus van het IPO op 
de genoemde vier kerntaken en is van mening dat hierdoor meer daadkracht 
mogelijk is. Wel vraagt hij zich af wat de status van de Algemene Vergadering is 
en geeft hij aan dat Provinciale Staten van Drenthe een motie hebben 
aangenomen om met het college van Gedeputeerde Staten van Drenthe een 
discussie te starten over nut en noodzaak van het IPO. 
 
De heer Aardema (Fryslân) geeft aan dat de betrokkenheid van Provinciale 
Staten bij het IPO niet groot is en dat het dus de vraag is hoe deze 
betrokkenheid kan worden versterkt.  
 
De heer Van Kesteren (Groningen) geeft aan te worstelen met de rol als lid van 
de Algemene Vergadering namens de provincie terwijl er tegelijkertijd sprake is 
van een politieke rol als Statenlid.  
 
De heer Zwertboek (Groningen) geeft aan dat een enquête onder leden van 
Provinciale Staten over de verwachtingen van het IPO een goed idee te vinden, 
maar vindt het vreemd dat door het bestuur nu al het uitgangspunt wordt 
aangehouden ‘Het IPO dat zijn wij!’. Hoe verhoudt dit zicht tot elkaar. 
 
De heer Rijsberman (Flevoland) signaleert mogelijke spanning wanneer de rol 
van leden van Provinciale Staten bij de Algemene Vergadering wordt afgeschaft. 
Tegelijkertijd kan het ook een goede ontwikkeling zijn om Statenleden op een 
andere wijze te betrekken. Hier zit een strijdigheid in. 
 
De heer Boshuijzen (Flevoland) is van mening dat het IPO, gelijk de VNG, 
behoefte heeft aan een duidelijk profiel. Het IPO is nu wollig taalgebruik, niet 
inhoudelijk en weinig herkenbaar. 
 
Mevrouw Roefs (Limburg) vraagt zich af wat de meerwaarde is van het 
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organiseren van landsdelige bijeenkomsten. Immers informatie over een actueel 
onderwerp zou ook juist via de eigen gedeputeerden bij de leden van Provinciale 
Staten terecht moeten komen.  
 
De heer Wanrooij (Gelderland) vraagt zich of er naast de aangegeven kerntaken 
niet meer kerntaken zijn waar het IPO op moet acteren. Als voorbeeld noemt de 
heer Wanrooij Europa. Wat betreft de Algemene Vergadering moet hij 
constateren dat in zijn eigen Provinciale Staten weinig animo was om lid te 
worden van de Algemene Vergadering van het IPO. Er is dus noodzaak om de 
herkenbaarheid van het IPO te vergroten.  
 
Mevrouw Faber (Gelderland) onderschrijft de doelstelling van het bestuur om in 
de periode 2011-2015 in totaal 30% op de kosten van het IPO te bezuinigen. 
Daarbij zou het kunnen helpen om ook documenten kort en krachtig op te 
stellen. Dat scheelt tijd en papier. 
 
De heer De Kruijf (Utrecht) constateert dat de betrokkenheid van de Utrechtse 
Provinciale Staten gering is. De voorstellen om de relatie tussen het IPO en 
Provinciale Staten te borgen spreken hem daarom ook erg aan. 
 
De heer Cool (Noord-Holland) geeft aan dat hij vanwege zijn ervaring bij de VNG 
zich heeft aangemeld. Daarbij mist de heer Cool een systeem van 
‘volksvertegenwoordiging’ binnen het IPO. Wanneer hij de Algemene Vergadering 
moet typeren is dat eerder de ledenraad van de Rabobank dan een politiek 
orgaan. 
 
De heer De Lange (Noord-Holland) constateert dat bij de eerste kennismaking 
met de Algemene Vergadering deze nu al in de overgang zit. De heer De Lange 
zet vraagtekens bij de politieke en democratische legitimiteit van de Algemene 
Vergadering en is van mening dat op dit punt het IPO niet dezelfde weg moet 
bewandelen als de Europese Unie. Hij vraagt zich daarbij ook af wat de 
individuele rol binnen de Algemene Vergadering is. 
 
Mevrouw Maeijer (Zuid-Holland) betreurt het dat de Algemene Vergadering niet 
voorafgaand aan de vergadering de beschikking heeft over het advies van de 
commissie-Deetman. Ook constateert zij dat er een spanning bestaat tussen het 
afschaffen van de rol van Provinciale Staten bij de Algemene Vergadering en de 
wens om Statenleden meer bij het IPO te betrekken. Daarbij kan ook de vraag 
gesteld worden of Statenleden op die betrokkenheid zitten te wachten. 
 
Mevrouw Propstra (Zuid-Holland) valt haar collega uit Zuid-Holland bij en had 
graag van te voren het advies van de commissie-Deetman ontvangen. Ook 
vraagt ze zich af voor welk probleem de transitie de oplossing is. Voorts is zij 
van mening dat in de meerjarenagenda van het IPO duidelijk moet worden 
gesteld of het IPO een serviceorgansitie is of een belangenorganisatie. Wat 
betreft de toekomst van de Algemene Vergadering memoreert mevrouw Propstra 
dat het lidmaatschap van de Algemene Vergadering een nevenfunctie van een 
nevenfunctie is. De tijd van Statenleden is beperkt en moet daardoor efficiënt 
worden ingezet. Dit betekent ook dat Statenleden met name behoefte hebben 
aan maatwerk bijvoorbeeld op het vlak van informatievoorziening. Mede ook 
vanwege haar eigen verleden bij het IPO constateert ze ook dat de onvrede iets 
van alle tijden is. Ten slotte vraagt mevrouw Propstra zich af of Statenleden wel 
zitten te wachten op themabijeenkomsten. Er is vooral behoefte aan het delen 
van ‘best practices’. 
 
De heer Haaze (Zeeland) vraagt zich af hoe hard de genoemde bezuiniging is om 
dat tegelijkertijd wordt aangegeven door het bestuur dat de hoogte van de 
tweede bezuiniging samenhangt met de uitkomsten over structuur en agenda 
van het IPO.  
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De heer Hamelink (Zeeland) geeft aan gesproken te hebben met de vorige 
Zeeuwse vertegenwoordigers in de Algemene Vergadering die aangaven dat de 
Algemene Vergadering niet altijd als zinvol werd ervaren hoewel de afgelopen 
jaren wel een verdiepingsslag is gemaakt. De heer Hamelink kan zich daarbij wel 
vinden in het idee om de Algemene Vergadering te koppelen aan het IPO-
Jaarcongres.  
 
Mevrouw Van der Kammen (Noord-Brabant) is van mening dat het een goede 
zaak is dat er interprovinciale samenwerking is. De toekomst van de Algemene 
Vergadering moet goed besproken worden waarbij het beter was geweest 
wanneer de adviezen van de commissie-Meijdam en commissie-Deetman aan de 
Algemene Vergadering al waren verstrekt.  
 
De heer Gruijthuijsen (Noord-Brabant) neemt aan dat de Algemene Vergadering 
in het voorjaar van 2012 een besluit neemt over de eigen toekomst. Indien 
gekozen wordt voor een andere aanpak van het IPO-Jaarcongres vraagt hij zich 
af wat er met het avondprogramma gebeurt.  
 
Op grond van de diverse opmerkingen en vragen geeft de voorzitter namens het 
bestuur een reactie. De voorzitter geeft aan dat definitieve besluitvorming over 
de toekomst van de Algemene Vergadering wordt geagendeerd voor de 
Algemene Vergadering van 8 december 2011. In het licht van een door de 
transitie genoopte statutenwijziging zal in het voorjaar van 2012 een extra 
Algemene Vergadering moeten worden gepland om de transitie formeel af te 
kunnen ronden.  
 
Naar aanleiding van de algemene opmerkingen over de vergelijking tussen het 
IPO en de VNG constateert de voorzitter een groot verschil tussen beide 
organisaties. Niet in de laatste plaats door verschil in aantal leden. Bestuur en 
beeldvorming verschillen erg van elkaar. Het poldergehalte bij het IPO is 
daardoor ook hoger dan bij de VNG. Gezien de grotere ambtelijke organisatie 
van de VNG krijgt de beeldvorming over de VNG ook meer accent. Daarbij 
memoreert hij dat hij recent is benaderd door een onderzoeksbureau ingehuurd 
door de VNG om vragen te beantwoorden over hoe de VNG beter kan 
functioneren. Vragen die wel heel erg overeenkwamen met de vragen die tijdens 
de evaluatie van het IPO zijn gesteld.  
 
De voorzitter ziet geen spanning tussen een enquête onder Statenleden en het 
uitgangspunt ‘Het IPO dat zijn wij!’. De aanleiding voor dit uitgangspunt ligt bij 
de uitkomsten van de evaluatie van het IPO uitgevoerd door de commissie-
Meijdam. Daarbij constateert de voorzitter ook dat wanneer er succes door de 
provincies wordt behaald dit altijd de verdienste is van de provincies terwijl als 
er iets mis is dit de verantwoordelijkheid is van het IPO. Hier zal ook een 
mentaliteitsverandering tot stand gebracht moeten worden. In het bestuur is ook 
afgesproken dat de leden van het bestuur een ruimer mandaat moeten hebben 
om tot afspraken te kunnen komen. Ook is het nodig om het IPO in de 
provinciehuizen ambtelijk beter in te bedden onder meer door een prominentere 
rol voor de provinciesecretarissen. Het IPO acteert zoals aangegeven op twee 
rollen: ‘belangenbehartiging’ en ‘innovatie en uitwisseling’. Input voor deze 
laatste rol moet vooral uit de provincies zelf komen.  
 
Wat betreft het functioneren van de Algemene Vergadering constateert de 
voorzitter dat er een tweeledige rol is. Enerzijds de verenigingsrechtelijke rol die 
al met al goed verloopt en anderzijds de vertegenwoordigende rol richting de 
eigen Provinciale Staten. Deze laatste komt onvoldoende uit de verf. Wat de 
toekomst van de Algemene Vergadering staat het bestuur open voor diverse 
varianten. Het belangrijkste is dat direct gecommuniceerd wordt met 
Statenleden en dat er vraaggestuurd gewerkt moet worden.  
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Inzake de verenigingsrechtelijke aspecten van de toekomstige Algemene 
Vergadering stelt de voorzitter dat de verenigingsvorm gehandhaafd blijft. Een 
aantal taken van de Algemene Vergadering zouden overgedragen kunnen worden 
aan het bestuur. De resterende taken kunnen via diverse varianten belegd 
worden. Een mogelijkheid is om dit te beleggen bij de Kring van commissarissen 
van de Koningin, maar hier heeft het bestuur om uiteenlopende redenen vanaf 
gezien. Een andere mogelijkheid is om de collegeleden die geen lid van het IPO-
bestuur zijn op te laten treden als Algemene Vergadering. Als andere 
mogelijkheid kan gedacht worden om het Jaarcongres als Algemene Vergadering 
te laten fungeren dus een combinatie van Statenleden en colleges. In de aanloop 
naar de Algemene Vergadering van 8 december wordt een voorstel uitgewerkt.  
 
Het advies van de commissie-Deetman en de PowerPointpresentatie van de 
commissie-Meijdam worden na de bestuursvergadering van 4 oktober gestuurd 
aan de leden van de Algemene Vergadering en Provinciale Staten.  
 
De heer Van der Vinne (Overijssel) geeft aan dat de VNG naast het jaarcongres 
ook vaak buitengewone Algemene Vergaderingen organiseert waar het 
aantrekkelijke is dat de bezoekers ‘gemengd’ zijn: zowel raadsleden als colleges 
van B&W.   
 
De voorzitter geeft aan dat het uitgangspunt bij dat model voor de Algemene 
Vergadering zou betekenen dat eenmaal per jaar een jaarcongres wordt 
georganiseerd en op grond van behoefte meer bijeenkomsten georganiseerd 
kunnen worden.  
 
De heer Cool (Noord-Holland) geeft aan dat dit ook samenhangt met de 
terugkoppeling van Gedeputeerde Staten aan Provinciale Staten. 
 
De voorzitter geeft aan dat dit de autonomie is van de afzonderlijke provincies 
en dat het IPO daar niet in treedt.  
 
De heer Van der Vinne (Overijssel) geeft aan dat het de verantwoordelijkheid is 
van Gedeputeerde Staten om Statenleden vroegtijdig op de hoogte te houden 
van wat er speelt. Dit zou moeten gebeuren via de vakberaden.  
 
Mevrouw Propstra (Zuid-Holland) geeft aan dat de leden van de Algemene 
Vergadering van Zuid-Holland regelmatig overleg hebben met de 
vertegenwoordiger van Zuid-Holland in het IPO-bestuur, de heer Van der Sande, 
en dat de informatievoorziening op die wijze vorm wordt gegeven. 
 
De voorzitter geeft aan dat naar analogie van de wijze waarop in Zuid-Holland 
wordt voorzien in de informatievoorziening in iedere provincie een zoektocht 
plaats vindt.  
 
Mevrouw Bakker (Drenthe) onderstreept het punt van haar collega uit Drenthe 
dat naar aanleiding van de over het IPO aangenomen motie in november verder 
gesproken wordt met het college van Gedeputeerde Staten. 
 
De voorzitter geeft aan dat het bestuur kennis heeft genomen van de moties 
over het IPO aangenomen door Provinciale Staten van Drenthe en Overijssel 
alsmede de kritische passagens in de collegeakkoorden van Flevoland en Noord-
Holland. Het bestuur is daarbij van mening dat de uitkomsten van de transitie 
deze zorgen tegemoet zullen komen.  
 
De heer Zwertbroek (Groningen) geeft aan dat het misschien beter is om te 
spreken van ‘De provincies dat zijn wij!’ dan te spreken van ‘Het IPO dat zijn 
wij!’. 
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De heer Verdaas (bestuur) geeft aan dat deze uitspraken in de praktijk prima 
naast elkaar kunnen bestaan en geeft hiervan een voorbeeld. Tijdens een 
algemeen overleg in de Tweede Kamer over de Structuurvisie Infrastructuur en 
Ruimte (SVIR) vertegenwoordigde de heer Verdaas de gezamenlijke provincies. 
De heer Bouman van Groningen vertegenwoordigde de drie noordelijke 
provincies. Voor de Kamerleden was het volstrekt duidelijk welke rol bij wie 
hoorde en welke vertegenwoordiging er was zodat er geen belangen door elkaar 
liepen.  
 
De heer Van Kesteren (Groningen) geeft aan moeite te hebben met de 
inhoudelijke rol gekoppeld aan de Algemene Vergadering. 
 
De voorzitter geeft aan dat de Algemene Vergadering een ‘governance’-rol kent 
terwijl de beleidsinhoudelijke bespreking thuis hoort in het verkeer tussen 
Provinciale Staten en Gedeputeerde Staten.  
 
De heer Witteman (bestuur) geeft aan dat voorafgaand aan de Algemene 
Vergadering een overleg plaats vond over de transitie van de jeugdzorg waarbij 
alle gedeputeerden Jeugdzorg aanwezig waren alsmede twee van de drie 
stadsregio’s. Ondanks dat er in totaal acht politieke partijen aan tafel zaten was 
er volstrekte duidelijkheid over het gezamenlijke belang dat moet worden 
vertegenwoordigd. Een gezamenlijk belang waardoor de provincies sterker staan 
en daardoor meer jongeren geholpen kunnen worden.  
 
In het verlengde hiervan geeft de voorzitter aan dat er daarom ook in het 
bestuur is afgesproken dat het IPO alleen nog maar acteert wanneer het 
onderwerpen betreft waar alle provincies betrokken zijn en dat er uitzicht moet 
zijn op een gezamenlijk standpunt.  
 
Wat betreft het onderwerp Europa geeft de voorzitter aan dat dit als facetbeleid 
van de kerntaken wordt uitgevoerd. In het bestuur treedt een commissaris van 
de Koningin op als portefeuillehouder Europa. Op dit moment is dat nog 
mevrouw Peijs van Zeeland, maar zij wordt binnen afzienbare tijd opgevolgd 
door de cdK van Noord-Brabant, de heer Van de Donk die ook het 
voorzitterschap van de Nederlandse delegatie bij het Comité van de Regio’s op 
zich zal nemen.  
 
De voorzitter geeft aan dat het IPO smaller zal moeten aangezien er minder 
taken zullen worden uitgevoerd. Tegelijkertijd moet er ook ruimte zijn voor 
kwaliteitsverbetering. Dit zal, mede vanwege de personele consequenties, met 
zorg gepaard gaan. Doel is om een formele reorganisatie te voorkomen. Het 
bestuur is van mening dat een extra bezuiniging van 15% voor de periode tot 
2015, bovenop de al gerealiseerde bezuiniging van 15% op de begroting 2011, 
realiseerbaar is. Uiteraard vindt deze bezuiniging plaats op grond van structuur 
en agenda maar er wordt gestuurd op een extra bezuiniging ter grootte van 
15%. Een en ander wordt ook inzichtelijk gemaakt via de Meerjarenagenda en –
begroting.  
 
Mevrouw Faber (Gelderland) vraagt zich of door alle beperkingen het bestuur 
wellicht ook ingekrompen kan worden.  
 
De voorzitter geeft aan dat dit mogelijk is, maar dat dan goed bedacht moet 
worden waar aan begonnen wordt. Indien alle colleges stellen dat het bestuur 
kleiner moet is het mogelijk, maar hij voorziet dit niet. Alle provincies moeten 
binnen het IPO gelijkwaardig vertegenwoordigd zijn. Indikking van de structuur 
betekent overigens wel een reductie van de bestuurlijke drukte.  
 
Mevrouw Propstra (Zuid-Holland) verzoekt of in de Meerjarenagenda duidelijk 
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kan worden opgenomen wat het IPO kost en wat het oplevert.  
 
De voorzitter geeft aan dat naar aanleiding van de evaluatie van het IPO de 
colleges van Gedeputeerde Staten onomwonden hebben aangegeven dat er 
behoefte is aan een sterk en stevig IPO. De uitkomsten van de commissie-
Meijdam en de commissie-Deetman zijn daarbij de bouwstenen geweest voor de 
besluitvorming van het bestuur over de transitie. 
 
De secretaris voegt hieraan toe dat de uitkomsten van de commissie-Meijdam 
met de Algemene Vergadering in vorige samenstelling zijn gewisseld.  
 
Besluit 
 
De Algemene Vergadering neemt kennis van de stand van zaken van de transitie 
van het IPO en wacht de nadere voorstellen van het bestuur over de toekomst 
van de Algemene Vergadering af ter besluitvorming tijdens de Algemene 
Vergadering van 8 december 2011.  

 
4. Beslispunten 
 

a. IPO-Jaarverslag 2010 
 

De heer Van der Vinne (Overijssel) laat aantekenen dat hij vindt dat het 
jaarverslag- en de jaarrekening eerder door de Algemene Vergadering had moet 
worden goedgekeurd. 

 
Besluit 
 
De algemene vergadering keurt het IPO-Jaarverslag 2010 goed.  
 

  
b. IPO-Jaarrekening 2010 

 
Geen opmerkingen. 
 
Besluit 
 
De algemene vergadering keurt de IPO-Jaarrekening 2010 goed. 

 
 
5. Planning data Algemene Vergadering 2011/2012 
 

Er zijn geen opmerkingen. 
 
 
6. Rondvraag 

 
Mevrouw Bakker (Drenthe) vraagt of het, mede in het licht van de 
informatievoorziening van de leden van de Algemene Vergadering naar de 
overige leden van Provinciale Staten, mogelijk is om op korte termijn een kort 
sfeerverslag van deze Algemene Vergadering te ontvangen. 
 
De secretaris zegt toe dat op korte termijn een sfeerverslag van maximaal 1 tot 
2 pagina’s wordt rondgestuurd. Tevens volgt over een week het uitgebreide 
verslag van de Algemene Vergadering en wordt, conform afspraak, een brief 
gestuurd aan de leden van Provinciale Staten inzake de uitkomsten van deze 
Algemene Vergadering en de vergadering van het bestuur van 4 oktober a.s. 
inzake de transitie van het IPO.  

 



CONCEPTVERSLAG van de 22e vergadering van de algemene vergadering (AV) op donder-
dag 29 september 2011 te Utrecht pagina 9 

 

Agenda- Onderwerp 
punt 

 

 

De voorzitter memoreert dat deze Algemene Vergadering zowel de eerste als 
laatste Algemene Vergadering is voor de heer De Lange (Noord-Holland) en 
dankt hem voor zijn inzet. 

 
7. Sluiting 
 

De voorzitter sluit de vergadering om 20.05 uur. 
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Openbare besluitenlijst van de vergadering van de algemene 
vergadering (AV) op donderdag 29 september 2011 te Utrecht  

 
 

1. De AV stelt het verslag en de openbare besluitenlijst van de algemene 

vergadering van 9 december 2010 vast. 

 

2. Het bestuur stemt in met de benoeming van de heer J.W. Remkes tot voorzitter 

van het IPO. Tevens stemt de AV in met de benoeming van de door de provincies 

voorgedragen leden van het bestuur van de vereniging IPO: 

- Mevrouw C. Schokker-Strampel (Fryslân); 

- De heer W.J. Moorlag (Groningen); 

- Mevrouw drs. T. Klip-Martin (Drenthe); 

- De heer drs. T.W. Rietkerk (Overijssel); 

- De heer dr. J.C. Verdaas (Gelderland); 

- De heer M.J.D. Witteman (Flevoland); 

- De heer J.W.R. van Lunteren (Utrecht); 

- Mevrouw E. Sweet (Noord-Holland); 

- De heer drs. R.A.M. van der Sande (Zuid-Holland); 

- De heer G.R.J. van Heukelom (Zeeland); en 

- De heer Y.C.M.G. de Boer (Noord-Brabant). 

Ten tijde van de Algemene Vergadering was de voordracht voor het bestuur 

namens Limburg nog niet bekend. Instemming met benoeming van de 

vertegenwoordiger van Limburg in het bestuur van de vereniging IPO wordt 

geagendeerd voor de vergadering van de AV op 8 december 2011. 

 

3. De AV neemt kennis van het eerste voortgangsverslag Jaarplan 2011 dat is 

vastgesteld door het IPO-bestuur in de vergadering van 26 mei 2011. Het 

voortgangsverslag bevat een verslag van de werkzaamheden van het IPO in de 

periode van 1 januari tot 1 mei 2011. Middels het voortgangsverslag wordt inzicht 

gegeven in de vorderingen van de uitvoering van het Jaarplan. Het verslag is 

eveneens gestuurd aan de colleges van Gedeputeerde Staten en via de 

Statengriffie in de onderscheiden provincies aan de leden van Provinciale Staten. 

 

4. De AV neemt kennis van de stand van zaken van het Bestuursakkoord tussen rijk, 

provincies, gemeenten en waterschappen alsmede het Deelakkoord Natuur en 

landelijk gebied. Provinciale Staten van de provincies Groningen, Fryslân en 

Flevoland moeten zich nog over het Bestuursakkoord uitspreken. Tevens is op 20 

september jl. het uit het Bestuursakkoord voortkomende Deelakkoord Natuur en 

Landelijk Gebied als onderhandelaarsakkoord tussen het kabinet en het IPO 

gesloten. Provincies hebben nu tot 24 december a.s. de tijd om het deelakkoord 

goed te keuren. 

 

5. De AV neemt kennis van de IPO-reactie op de Rijksbegroting 2012. Het gaat om 

een reactie namens het IPO op onderdelen die voor de provincies belangrijk zijn. 

Een formele vaststelling van de reactie is niet aan de orde. Voor Statenleden is 

het document vooral een handreiking om meer inzicht in de Rijksbegroting te 

krijgen waarna uiteraard een eigen mening kan worden gevormd over de plannen 

van het kabinet. 

 

6. De AV bespreekt de stand van zaken van de transitie van het IPO. De Algemene 

Vergadering in oude samenstelling was betrokken bij de evaluatie van het IPO en 
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de transitie die daarop volgde. Duidelijk is dat de colleges van Gedeputeerde 

Staten behoefte hebben aan een sterk en stevig IPO, maar dat het IPO in huidige 

vorm, mede vanwege de veranderende politiek-bestuurlijke omstandigheden, niet 

(meer) voldoet. Tijdens de vergadering werden de leden geïnformeerd over de 

stand van zaken van de transitie van het IPO. Daarbij werd ook uitgebreid 

gesproken over de relatie tussen Provinciale Staten en het IPO zoals deze is én 

zou moeten zijn. Afgesproken is dat in de komende AV van 8 december concrete 

voorstellen van het bestuur over de toekomst van de AV en de wijze waarop de 

relatie tussen Provinciale Staten en IPO wordt vormgegeven, worden besproken. 

In de tussentijd worden de Statenleden per brief geïnformeerd over de uitkomsten 

van deze vergadering en de komende bestuursvergadering op 4 oktober. 

 

7. De AV geeft goedkeuring aan het door het bestuur vastgestelde IPO-Jaarverslag 

2010.  

 

8. De AV geeft goedkeuring aan de door het bestuur vastgestelde IPO-Jaarrekening 

2010. 

 

 

 

  

 

 



 

  

 

Impressie Algemene Vergadering IPO 29 september 2011  

 

Treinproblemen rondom Utrecht Centraal en fileproblematiek ten spijt kwam op 

donderdagavond 29 september de Algemene Vergadering in vrijwel voltallige bezetting 

voor het eerst in nieuwe samenstelling bijeen. Zowel voor het nog te benoemen bestuur 

als de leden van de Algemene Vergadering, voorgedragen door de eigen Provinciale 

Staten, was het even wennen. Wat volgde was een Algemene Vergadering waar enerzijds 

de statutair verplichte nummers zoals het IPO-Jaarverslag en – Jaarrekening 2010 

werden goedgekeurd maar ook uitgebreid van gedachten werd gewisseld over actuele 

onderwerpen zoals het Bestuursakkoord/Deelakkoord Natuur en Landelijk gebied en de 

transitie van het IPO. 

 

Benoeming voorzitter en leden van het IPO-bestuur 

Na de inleidende standaard agendapunten zoals het verslag van de vorige Algemene 

Vergadering stemde de voltallige Algemene Vergadering in met de benoeming van de 

door de provincies voorgedragen leden van het bestuur. Voor de voorzitter was er nog 

wel de vraag of het niet lastig is om, gezien de discussie over de provincies in de 

Randstad, zowel IPO-voorzitter als cdK van Noord-Holland te zijn, maar het antwoord 

van Remkes liet geen ruimte voor twijfel en leidde er toe dat de Algemene Vergadering 

instemde met zijn benoeming tot IPO-voorzitter. Ook de andere voorgedragen leden van 

het bestuur werden met volledige steun van de AV benoemd. Zo kreeg de uitkomst van 

de Provinciale Statenverkiezingen van 2 maart jl. ook in het bestuur van het IPO zijn 

definitieve beslag. 

 

Bestuursakkoord / Deelakkoord Natuur en Landelijk Gebied 

Het Bestuursakkoord tussen rijk, provincies, gemeenten en waterschappen was een 

belangrijk onderwerp van gesprek. Provinciale Staten van de provincies Groningen, 

Fryslân en Flevoland moeten zich nog over het Bestuursakkoord uitspreken. Tevens is op 

20 september jl. het uit het Bestuursakkoord voortkomende Deelakkoord Natuur en 

Landelijk Gebied als onderhandelaarsakkoord tussen het kabinet en het IPO gesloten. 

Provincies hebben nu tot 24 december a.s. de tijd om het deelakkoord goed te keuren.  

 

IPO-reactie Rijksbegroting 2012 

Ook de IPO-reactie op de Rijksbegroting 2012 passeerde de revue. Het gaat om een 

reactie namens het IPO op onderdelen die voor de provincies belangrijk zijn. Een formele 

vaststelling van de reactie was niet aan de orde. Voor Statenleden is het document 

vooral een handreiking om meer inzicht in de Rijksbegroting te krijgen waarna uiteraard 

een eigen mening kan worden gevormd over de plannen van het kabinet.  

 

Transitie van het IPO 

De Algemene Vergadering in oude samenstelling was betrokken bij de evaluatie van het 

IPO en de transitie die daarop volgde. Duidelijk is dat de colleges van Gedeputeerde 

Staten behoefte hebben aan een sterk en stevig IPO, maar dat het IPO in huidige vorm, 

mede vanwege de veranderende politiek-bestuurlijke omstandigheden, niet (meer) 

voldoet. Tijdens de vergadering werden de leden geïnformeerd over de stand van zaken 

van de transitie van het IPO. Daarbij werd ook uitgebreid gesproken over de relatie 

tussen Provinciale Staten en het IPO zoals deze is én zou moeten zijn. Duidelijk was dat 

er een spanning bestaat tussen de verenigingsrechtelijke rol die de Algemene 

Vergadering heeft en de rol naar de eigen Provinciale Staten. Zowel voor bestuur als 

Algemene Vergadering knellen deze rollen. Het is daarom niet verwonderlijk dat een 

aantal leden van de Algemene Vergadering aangaven dat niet altijd veel Statenleden 

staan te springen om lid van de IPO-AV te worden. Zoals een Statenlid uit Zuid-Holland 

treffend samenvatte: ‘Het is een bijbaan van een bijbaan. Statenleden hebben behoefte 

aan maatwerk.’ Een Statenlid uit Noord-Holland was voorafgaand aan de AV benieuwd 
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naar wat hij zou aantreffen. Hij concludeerde dat eerder sprake is van een ledenraad als 

bij de Rabobank dan van een politiek orgaan.  

 

Afgesproken is dat tijdens de komende AV van 8 december concrete voorstellen van het 

bestuur over de toekomst van de AV en de wijze waarop de relatie tussen Provinciale 

Staten en IPO wordt vormgegeven, worden besproken. In de tussentijd worden de 

Statenleden per brief geïnformeerd over de uitkomsten van deze vergadering en de 

komende bestuursvergadering op 4 oktober.  

 

Terwijl het buiten al donker was eindigde de Algemene Vergadering waarna de 

vertegenwoordigers, met of zonder tussenstop op een Utrechts terras, weer richting de 

eigen provincie trokken. 

 

Voor meer informatie over de Algemene Vergadering kunt u terecht bij Ferdi de Lange 

(070 888 12 22 of fdlange@ipo.nl). Het uitgebreide verslag van deze vergadering wordt 

aan het einde van volgende week gestuurd aan de leden van de Algemene Vergadering.       

mailto:fdlange@ipo.nl
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Paraaf secretaris :  

 

 

Datum : 17 november 2011 

Inlichtingen bij : Gerard Beukema/Ferdi de Lange 

Doorkiesnummer : (070) 888 1222 

Bijlagen : geen 

 

Onderwerp : Benoeming lid van het bestuur van de vereniging IPO 

 

 

Voorstel 

 

Instemmen met de benoeming van de door de provincie Limburg voorgedragen lid van het 

bestuur van de vereniging IPO, de heer N.M.J.G. Lebens. 

 

Toelichting 

 

Wat vooraf ging 

In de Algemene Vergadering van 29 

september jl. heeft u ingestemd met de 

bindende voordracht tot voorzitter van 

het IPO alsmede de bindende voordracht 

van elf van de twaalf colleges van GS 

van de onderscheiden provincies voor de 

leden van het bestuur. Bij het versturen 

van de stukken voor de Algemene 

Vergadering van 29 september jl. was de 

bindende voordracht namens het college 

van GS van Limburg nog niet bekend. Dit 

hing samen met de benoeming van de 

Commissaris van de Koningin 

(Gouverneur) van Limburg, drs. 

Th.J.F.M. Bovens, die per 1 oktober jl. is 

benoemd. Inmiddels heeft deze bindende 

voordracht plaats gevonden. 

 

Benoeming leden bestuur 

Artikel 10, lid 2 van de statuten van de 

vereniging IPO draagt iedere provincie 

op om voor de functie van lid van het 

bestuur een afzonderlijke bindende 

voordracht te doen aan de Algemene 

Vergadering waarbij geldt dat ‘de 

voordracht wordt opgemaakt door het 

College van Gedeputeerde Staten van de 

betreffende provincie.’ De Algemene 

Vergadering kan, wanneer in de 

vergadering tenminste tweederde van de 

provincies vertegenwoordigd is, met een 

tweederde meerderheid het bindende 

karakter aan deze voordracht te 

ontnemen. Indien de Algemene 

Vergadering besluit het bindende 

karakter te ontnemen dan heeft de 

betreffende provincie wederom het recht 

een nieuwe bindende voordracht te 

doen. 

 

Het college van GS van Limburg heeft de 

heer N.M.J.G. Lebens via bindend 

voorgedragen als lid van het bestuur van 

de vereniging IPO. U wordt voorgesteld 

in te stemmen met deze voordracht.  

 

 

Bijlagen 

Geen. 
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Paraaf secretaris :  

 

 

Datum : 17 november 2011 

Inlichtingen bij : Gerard Beukema/Ferdi de Lange 

Doorkiesnummer : (070) 888 1222 

Bijlagen : 1 

 

Onderwerp : IPO-voortgangsverslag Jaarplan 2011 deel 2 

 

 

Voorstel 

 

Kennis nemen van het tweede voortgangsverslag Jaarplan 2011 dat is vastgesteld door het 

IPO-bestuur in de vergadering van 4 oktober 2011 en op 11 oktober 2011 is aangeboden 

aan de colleges van GS en aan de Statengriffiers ter verspreiding onder alle leden van 

Provinciale Staten. 

 

Toelichting 

 

Op grond van de afspraken met de 

Algemene Vergadering stelt het IPO twee 

maal per jaar een voortgangsverslag op 

waarbij verslag wordt gedaan van de 

vorderingen van de uitvoering van het 

Jaarplan. Het voortgangsverslag wordt 

door het IPO opgesteld vanwege de 

scheiding tussen de ‘governance’,-taak 

die op het pad van de AV ligt, en de 

beleidsinhoudelijke controle. Ten 

behoeve van de beleidsinhoudelijke 

controle die plaats vindt tussen 

Provinciale Staten en Gedeputeerde 

Staten in de eigen provincie wordt twee 

maal per jaar het voortgangsverslag 

opgesteld. U wordt derhalve voorgesteld 

om kennis te nemen van het verslag. 

 

Het voorliggende voortgangsverslag 

bevat een verslag van de 

werkzaamheden van het IPO in de 

periode 1 januari tot 1 oktober 2011. Bij 

de opzet van het verslag wordt gebruik 

gemaakt van symbolen voor een 

overzichtelijke en kernachtige weergave 

van de resultaten. Via deze symbolen 

wordt aangegeven wat de voortgang van 

de doelstelling is: doelstelling al behaald 

(√), de acties lopen nog (≈) of dat het 

nu al duidelijk is dat de doelstelling niet 

gehaald wordt (Х). Indien een 

doelstelling (gedeeltelijk) niet is gehaald, 

volgt altijd een toelichting. Bij behaalde 

of lopende doelstellingen wordt alleen 

een toelichting gegeven indien dit nodig 

is voor een beter begrip of om concrete 

(deel)resultaten van doelstellingen 

inzichtelijk te maken. Het 

voortgangsverslag is in de vergadering 

van het bestuur van 4 oktober 2011 

vastgesteld. 

 

U wordt er op gewezen dat 2011, mede 

in het licht van de Statenverkiezingen 

van 2 maart jl. en de transitie van het 

IPO, een overgangsjaar betreft.   

 

Conform de met u in de vergadering van 

26 juni 2008 gemaakte afspraak is het 

voortgangsverslag op 11 oktober 2011 

rechtstreeks naar u toegezonden. 

Eveneens is het voortgangsverslag 

gestuurd aan de colleges van 

Gedeputeerde Staten en aan de 

statengriffie in de onderscheiden 

provincies ter verspreiding onder alle 

leden van Provinciale Staten.  

 

Het eerste voortgangsverslag, over de 

periode 1 januari – 1 mei 2011, is op 26 

mei jl. aan u toegestuurd. 

 

 

Bijlage 

 

Voortgangsverslag IPO-Jaarplan 2011 over de periode 1 januari – 1 oktober 2011, 

4 oktober 2011 

 



 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

VOORTGANGSVERSLAG  
 

JAARPLAN 2011 
 

Oktober 2011 
 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
Vastgesteld door het bestuur op 4 oktober 2011 

Vergadering van de algemene vergadering van de vereniging IPO op 8 december 2011 
agendapunt 3a, bijlage 
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1. Inleiding 
 

 

1.1 Algemeen 

 

Bij de taken van de Algemene Vergadering van het IPO is een scheiding aangebracht 

tussen de governancetaak (toezicht, jaarplan/jaarverslag, begroting/jaarrekening) en de 

beleidsinhoudelijke taak. De beleidsinhoudelijke controle moet plaatsvinden in de eigen 

provincie. Het IPO-secretariaat stelt daartoe twee keer per jaar (1 mei en 1 oktober) een 

voortgangsverslag op. Voorliggend verslag is het tweede voortgangsverslag over het 

Jaarpan 2011. Het eerste Voortgangsverslag Jaarplan 2011 is op 26 en 31 mei 2011 

respectievelijk vastgesteld en verspreid.  

 

1.2 Jaarplan 2011: een overgangsjaarplan  

 

Het jaar 2011 is een overgangsjaar. Het jaarplan is nog gebaseerd op de 

meerjarenagenda 2008-2011, terwijl nieuwe ontwikkelingen zich inmiddels aandienen, 

waaronder de gevolgen van het regeer- en gedoogakkoord van het kabinet-

Rutte/Verhagen en de uitkomsten van de transitie van het IPO. 

 

Inmiddels is, naar aanleiding van de Provinciale Statenverkiezingen van 2 maart 2011, 

het nieuwe bestuur aangetreden. De te maken strategische keuzen bij de uitwerking van 

het in 2010 vastgestelde document ‘Profiel Provincies’ en de uitkomsten van de transitie 

van het IPO voor de te voeren inhoudelijke agenda vormen de basis voor de nieuwe 

meerjarenagenda 2012-2015. Deze meerjarenagenda wordt medio november 2011 door 

het bestuur vastgesteld. Het is de ambitie van het bestuur van het IPO om deze nieuwe 

meerjarenagenda te richten op strategische hoofdlijnen. 

 

Tevens is in juni 2010 door het bestuur besloten om voor 2011 een korting van 15% 

door te voeren op de begroting van het IPO. Uitvoering van het jaarplan 2011 is mogelijk 

binnen deze taakstelling.   

 

Met medeneming van bovenstaande opmerkingen wordt u gevraagd kennis te nemen van 

dit voortgangsverslag. 

 

1.3 Opzet Voortgangsverslag Jaarplan 2011 deel 2 
 

Het voortgangsverslag bestaat uit een rapportage van de werkzaamheden van het IPO in 

de periode tot 1 oktober 2011. In het voorliggende verslag worden de resultaten in drie 

kolommen gepresenteerd. De eerste kolom bevat de doelstellingen zoals geformuleerd in 

het jaarplan 2011. In de tweede kolom wordt via symbolen aangegeven wat de 

voortgang van de doelstelling is: doelstelling behaald (√), acties lopen nog (≈) of het is 

nu al duidelijk dat de doelstelling niet wordt gehaald (Х). De derde kolom geeft ruimte 

voor toelichting. Indien een doelstelling (gedeeltelijk) niet is gehaald, volgt altijd een 

toelichting. Bij behaalde of lopende doelstellingen wordt alleen een toelichting gegeven 

indien dit nodig is voor een beter begrip, of om concrete (deel)resultaten van 

doelstellingen inzichtelijk te maken.      

 

De opzet van het voortgangsverslag is als volgt. In hoofdstuk 2 komt de voortgang aan 

bod van de dossieroverstijgende onderwerpen. In hoofdstuk 3 wordt de voortgang 

gepresenteerd van de veertien IPO-dossiers (Bestuur, Financiën, Europa, Ruimtelijke 

Ontwikkeling en Wonen, Landelijk Gebied, Mobiliteit, Economie, Water, Milieu, Sociaal 

Beleid, Cultuur, Elektronische Dienstverlening en Werkgeverszaken). Ten slotte gaat 

hoofdstuk 4 in op de organisatie en de uitvoering van de kerntaken, zoals Algemene 

Vergadering,  organisatie IPO, platformfunctie, belangenbehartiging en communicatie.  
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2. Voortgang Jaarplan 2011 
 

2.1 Bestuurlijke en financiële verhoudingen 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
Uitvoering Bestuursakkoord rijk-provincies 2008-2011 

 Coördinatie van de voortgang van de uitvoering van het plan van aanpak voor de 
uitvoering van het Bestuursakkoord 2008-2011; 

 

 
 
 
 
 

 Effectuering van de decentralisatieagenda en specifieke thema’s uit het 
Bestuursakkoord 2008-2011; 

 
 Aansturing van ‘nationale’ acties uit het plan van aanpak voor de implementatie van 

de voorstellen voor interbestuurlijk toezicht. 
 
 

 
Bestuursakkoord 2011-2015 
P.M. 
 
Duurzame financiële verhoudingen 
P.M. (afhankelijk van vormgeving voorbereiding door ministerie BZK en in nader overleg met 
de provincies) 

 

 
 

√ 
 

 

 
 
 
 
 

√ 
 

 
≈ 
 
 
 

 
 

 
 
 

√ 
 

 

 
 
De niet-gerealiseerde afspraken uit het 
bestuursakkoord rijk-provincies 2008-

2011 zijn betrokken bij de voorbereiding 

van het Bestuursakkoord tussen Rijk, 
provincies, gemeenten en waterschappen 
dat op 21 april 2011 als 
onderhandelaarsakkoord is ondertekend. 
 

Zie hierboven. 
 
 
Zie onder Interbestuurlijk Toezicht. Op 21 
april 2011 is een 
onderhandelaarsakkoord gesloten tussen 
Rijk, provincies, gemeenten en 

waterschappen. Het Bestuursakkoord is 
ter goedkeuring voorgelegd aan 
Provinciale Staten in de onderscheiden 
provincies. 
 
Is onderdeel van het Bestuursakkoord. 

 
 

2.2 Verkiezingen Provinciale Staten 2011 

 

Doelstelling Jaarplan 2010 Voortgang Toelichting 

 

Provinciale Statenverkiezingen 
 Uitvoeren van gezamenlijke activiteiten waarover eind 2010 in overleg met de 

algemene vergadering wordt besloten. 
 

 

 
√ 
 
 

 

 
De verkiezingsactiviteiten zijn per 
provincie afzonderlijk georganiseerd. 
Voor o.a. (kandidaat)Statenleden is door 
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het IPO een speciaal e-Magazine 
ontwikkeld. Tevens is een 
verkiezingswebsite/twitterpagina in de 
aanloop naar de verkiezingen actief 

benut: de goedbezochte website 
www.provincies.nl.   
 

 

2.3 Projecten 

 

Mooi Nederland 
  

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
 Afronden van het IPO programma Expeditie Mooi en uitkomsten benutten voor 

uitwerken van het provinciale aanbod voor borging van ruimtelijke kwaliteit op 
gebiedsniveau aan het kabinet (2010) 

 

 
 
 

 

 Afspraken voorbereiden met rijk, gemeenten en derden over een duurzame 
financiering van het herstel en beheer van het landschap (incl. Nationale 
Landschappen); 

 
 

 
 

 
 Uitwerken van bestuurlijke afspraken naar aanleiding van de Midterm Review 

Investeringsbudget Landelijk Gebied (2010).  
 

 
√ 

 
 
     

 
 
 

 

Х 
 
 

 
 
 
 

 
≈ 

 

 
Programma is na 2 jaar succesvol 
afgerond met conferentie “Rumtelijke 
kwaliteit in de regio” die IPO samen met 
de VROM –raad in mei jl heeft 

georganiseerd. Derde en laatste 
publikatie Expeditie Mooi is in september 
verschenen.  
 

Actie is aangehouden in afwachting van 
de uitkomst van afspraken tussen rijk en 
provincies over decentralisatie van 

Natuur en Landelijk Gebied. Door 
beperkte financiële middelen moeten 
keuzen worden gemaakt en uitbreiding in 
beoogde zin is geen optie meer.  
 
Vormt onderdeel van de voorbereiding 

van afspraken met het kabinet over 
decentralisatie Natuur en Landelijk 

Gebied. 
 

 
Ruimte voor klimaat 

 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
 Het project Klimaat en Energie maakt systematisch zichtbaar welke cruciale bijdrage 

 
√ 

 
In het eerste kwartaal zijn een aantal 

http://www.provincies.nl/
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de provincies leveren om Nederland duurzaam en klimaatbestendig in te richten. In dit 
afrondend jaar van de lopende klimaatovereenkomst met het rijk wordt planmatig 
aandacht en publiciteit gegeven aan de prestaties die de provincies hebben geleverd 
bij onder andere de realisatie van de klimaatsafspraken op het terrein van duurzame 

energie, energiebesparing, duurzame mobiliteit en duurzaam wegbeheer, stimuleren 
en faciliteren van private initiatieven, ruimtelijke adaptatie. 

 
 
 
 
 

 
 Met het energietransitiemodel dat in 2010 door het IPO is ontwikkeld worden de inzet 

en ambities van de provincies voor de productie van duurzame energie ingevuld. De 
provincies specialiseren op duurzame energiebronnen die passen bij de regio en delen 
hun ervaring. Door specialisatie en samenwerking in IPO-verband sturen de provincies 
aan op een efficiënte transitie naar duurzame energie als grondlegger voor een 

duurzame regionale economie. 
 
 

 Voeren van een lobby naar departementen, parlement en maatschappelijke partners 
om tot werkbare regels te komen die duurzame energie en duurzame mobiliteit 

stimuleren en energiebesparing bevorderen. De nadruk ligt op fiscale instrumenten, 
stimuleringsregels (opvolger van de Subsidieregeling Duurzame Energie) en op het 

opzetten van een energiedistributie-infrastructuur die geschikt is voor de decentrale 
productie van duurzame energie, onder meer met smart grids.  

 
 Voorbereiden van eventuele vervolgafspraken met het Rijk, gemeenten en eventueel 

bedrijfsleven.  
 
 

 
 
 

 
 

 Inzetten op bindende afspraken met industrie en bedrijfsleven om energie te besparen 

en warmte beter te benutten met vergunningverlening en handhaving als stok achter 
de deur. 

 
 Coördinatie van de uitvoering van het Klimaatakkoord in het programma ‘Provincies, 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
≈ 

 
 
 
 

 
 
 

≈ 
 

 
 

 
 
 

≈ 
 
 
 

 
 
 

 
 
≈ 

 
 

 
≈ 

publicaties uitgebracht met een 
strategische doorkijk over de rol van 
provincies op het gebied van klimaat, 
energie en ruimte. Belangrijke publicaties 

betreffen de Quick Scan Klimaatadaptatie 
en de drie eerste brochures in de reeks 
Slim financieren duurzame energie-
projecten. Tijdens het IPO-Jaarcongres 
wordt een special Economie, Energie en 
Innovatie uitgebracht over de successen 
en plannen van de provincies. 

 
De bijgewerkte duurzame energiemix van 
de provincies is samen met de ervaringen 
met het energietransitiemodel een van de 
ingrediënten bij de verkenning van 
samenwerkingsopties tussen provincies 

op het vlak van de transitie naar een 
duurzame regionale economie. 
 
Over de knelpunten (die sinds 2009) 
bestaan en een eventueel 

overkoepelende Green Deal zijn 
constructieve gesprekken gevoerd met 

EL&I, I&M en BZK/WWI, maar concreet 
resultaat ontbreekt vooralsnog. 
 
Onder de ‘capita selecta’ van het 
bestuursakkoord (paragraaf 7.4) is 
opgenomen dat in de tweede helft van 
2011 Rijk en koepels verkennen welke 

initiatieven zij nemen om elkaars 
ambities en inspanningen door 
afstemming en samenwerking te 

versterken. Een eventuele Green Deal 
maakt hier onderdeel van uit. 
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schakel voor klimaat en energie’ en organisatie (in het kader van de 
‘provincieacademie’) van initiatieven voor een lerende organisatie van de provincies 
(bestuurlijk, ambtelijk en samen met belangrijke externe partners);  

 

 Een bijdrage leveren aan de voorbereiding van de uitvoering van het nationale 
actieplan ‘Duurzame Energie’ in het kader van de Europese Richtlijn voor duurzame 
energie. Bevorderen dat klimaat en duurzame energie goed wordt verankerd in Europe 
2020 (specifiek vlaggenschip innovatie) en dat dit optimaal door provincies wordt 
benut. 
 

 
 

 
 

≈ 
 
 
 

 
 
 
 

 
Gebiedsprofilering 
 

 

 Ontwikkelen van een actueel kader voor provinciale gebiedsontwikkeling 

voor de nieuwe bestuursperiode, uitgaande van nieuwe opgaven en nieuwe 

werkwijzen, mede op basis van het nieuwe regeerakkoord. 

 

 
X 

 
 

 

 
Activiteit gestopt in afwachting van 

nieuwe provinciale coalitieprogramma’s 
en taakinvulling nieuwe bestuursperiode 
IPO. 
 

 
 

2.4 Olympisch Plan 2028 

 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
 Vertegenwoordigen van provincies in coördinatieoverleg op nationaal niveau en 

coördinatie van interprovinciale werkgroep voor stroomlijning provinciale initiatieven. 
 
 

 
≈ 
 
 
 

 
 
 
 

 
Vertegenwoordiging in coördinatie- 
overleg gaat volgens plan. Het gaat om 
de Council OP28, het Directeurenoverleg 
OP28 en de overleggen Sportlandkaart, 

Olympische Hoofdstructuur, VMKB, Keuze 
stad en Communicatie-overleg. Plan van 
aanpak vastgesteld in bestuur IPO. 

 
 

2.5 Verantwoording en monitoring 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
 Uitvoeren van de personeelsmonitor 2010; en 

 
√ 

 
Monitor is in juni opgeleverd. 
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 Uitvoeren van de externe visitatie jeugdzorg waarover in 2009 tussen de minister van 

Jeugd en Gezin en het IPO afspraken zijn gemaakt (voor de financiering is in 2010 
een reservering gemaakt).  

 
≈ 
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3. Voortgang IPO-dossiers 2011 
 

3.1 Bestuur 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
Interbestuurlijk toezicht 

 Zorg dragen  dat een goede overdracht van het interbestuurlijk toezicht van de 
VROM- Inspectie  aan de provincies per 1 januari 2012  kan plaatsvinden. Concreet: 

ondersteunen dat de provincies over voldoende mensen, middelen en expertise 

beschikken om de nieuwe taken goed te kunnen uitvoeren;    
 
 
 
 

 Condities scheppen voor de versterking van de horizontale verantwoording aan 
provinciale staten; 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 In samenspraak met de VNG en de sectordepartementen zorgen voor een adequate 
informatievoorziening voor de provincies als toezichthouder en dit vastleggen in wet- 

en regelgeving; 
 
Integriteit 

 Provincies ondersteunen bij de versterking van het integriteitbeleid (afspraak 

Bestuursakkoord). Dit houdt in dat provincies (uiterlijk) in 2011 dienen te voldoen 
aan alle basisnormen voor integriteit, gebruik maken van het uniforme 

registratiesysteem voor integriteitschendingen, werken aan bewustwording en 
integriteitrisico’s in kaart brengen; 
 
 
 

 
 

≈ 
 

 

 
 
 
 
 

≈ 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
≈ 
 

 
 

 
≈ 

 
 

 
 
 
 
 

 
 
Een overzicht van de cruciale 
gemeentelijke medebewindstaken en de 

staat van de uitvoering is klaar. Een 

berekening van benodigde mensen en 
middelen kan nu plaatsvinden. Het 
wetsvoorstel zal waarschijnlijk medio 
2012 pas in werking treden. 
 

Het overzicht van provinciale 
medebewindstaken is klaar en voorgelegd 
aan de rijksinspecties die toezicht houden 
op de provincies. Nadat het rijk heeft 
aangegeven welke structurele 
toezichtsinformatie door de provincies 
moet worden aangeleverd, wordt in 

samenwerking met de provinciale griffies 
een handreiking opgesteld voor de 
versterking van de horizontale 
verantwoording.   
 
Er is vertraging ontstaan bij de VNG en 
de sectordepartementen.  

 
 
 
In het Bestuursakkoord 2011-2015 is 

afgesproken dat het rijk en alle 
gemeenten, provincies en waterschappen 

zich zullen richten op (periodieke) 
monitoring van de integriteit(beleving) in 
de organisaties. BZK, IPO, VNG en UvW 
zijn in overleg over de invulling van deze 
afspraak. 
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 Provincies ondersteunen bij de versterking van de bestuurlijke integriteit, onder meer 

door versterking van de rol van de commissaris van de Koningin in de Provinciewet, 
verheldering en aanscherping van regels inzake vergoedingen en declaraties en 

medewerking aan de organisatie van een congres voor alle politieke ambtsdragers; 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 Als vervolg op de maatregelen van 2009 en 2010 om de positie van klokkenluiders te 

verbeteren, meewerken aan de totstandkoming van 
o een onafhankelijk, laagdrempelig advies- en verwijspunt klokkenluiden voor 

de publieke en private sector 
o een onafhankelijk Centraal Meldpunt integriteitschendingen voor de publieke 

sector dat de bevoegdheid krijgt om bij vermoedens van een misstand een 
onderzoek te (laten) instellen. 

 
Rechtspositie Statenleden en gedeputeerden 

 Verbetering van beloning van Statenleden en andere rechtspositionele voorzieningen 

van Statenleden en gedeputeerden; 
 
 

 Gemeenschappelijke aanbesteding van de uitvoering van de Algemene pensioenwet 
politieke ambtsdragers voor gedeputeerden (pensioenen en wachtgelden, inclusief 
sollicitatieplicht); 

 
 
 
 

 
≈ 
 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
≈ 

 
 

 
 
 
 
 
 

X 

 
 
 

√ 
  
 

 
 

 
 

 
Op 14 april 2011 vond het Congres 
Voorbeeldig Bestuur plaats dat BZK in 
goed overleg met IPO, VNG en UvW heeft 

georganiseerd. Daar heeft de minister 
van BZK het eerste exemplaar uitgereikt 
van de nieuwe Handreiking integriteit van 
politieke ambtsdragers bij gemeenten, 
provincies en waterschappen die is 
opgesteld door IPO, VNG, UvW en BZK. 
 

Het IPO heeft positief geadviseerd over 
een Kabinetsvoorstel om in de Provincie- 
wet de rol van de commissaris van de 
Koningin t.a.v. integriteit te versterken. 
 
In het IPO is een minimumlijn t.a.v. de 

integriteitscreening bij benoeming van 
gedeputeerden afgesproken, bestaande 
uit minimaal een gesprek en een 
Verklaring omtrent het Gedrag 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
Op verzoek van het vorige kabinet is het 

onderwerp aangehouden. Behandeling is 
niet voorzien voor 2011. 
 

De gezamenlijke Europese aanbesteding 
van provincies en waterschappen is 
afgerond met een gemeenschappelijke 

gunning aan één uitvoerder. De 
uitvoering moet per  1 januari 2012 
operationeel zijn. 
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 Aanpassing van de pensioenvoorziening van gedeputeerden overeenkomstig de 
aanbevelingen van de Commissie Dijkstal (fondsvorming, kapitaaldekking en 
uitvoering door het ABP); 

 

 
 

 Provincies ondersteunen bij de actualisering van modelregelingen voor de 
rechtspositie van Statenleden en gedeputeerden. 

 

≈ 
 

 
 

 
 
√ 
 
 

De activiteiten hebben lang stilgelegen 
i.v.m. de financiële positie van het ABP, 
maar zullen door BZK in overleg met o.a. 
IPO, VNG en UvW dit najaar worden 

hervat. 
 
De modelregeling is recent aangepast 
aan de (fiscale) werkkostenregeling. 

 

 

3.2 Financiën 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
Financiële verhoudingen 

 De inzet is gericht op het bewaken en bevorderen van adequate financiële 
verhoudingen tussen rijk en provincies. In het halfjaarlijks bestuurlijk overleg 

financiële verhoudingen komen alle belangrijke onderwerpen aan de orde. Het IPO-
secretariaat bereidt dit overleg voor; 
 

 Bij de decentralisatie van taken en middelen op basis van het bestuursakkoord en het 

nieuwe regeerakkoord wordt bewaakt dat de omvang en de verdeling van de 
middelen adequaat is;  

 

 Aangezien het EMU-tekort voor heel Nederland naar verwachting in 2011 nog steeds 
boven de 3 % BBP zal uitkomen, zal het EMU-saldo van de provincies conform 
gemaakte afspraken adequaat worden gevolgd door  houden van een enquête. 

 
 
 

Vermindering verantwoordingslasten 
 De  toepassing van SiSa voor bijdragen aan gemeenten uit autonome provinciale 

middelen wordt onderzocht; 
 
 Voor het verminderen van administratieve lasten voor bedrijven en instellingen wordt 

in interprovinciaal verband het rijkssubsidiekader geïmplementeerd. 
 

 
 
Financieel toezicht 

 
 
√ 

 

 
 
 

≈ 

 
 
 

X 
 
 
 
 
 

 
≈ 

 
 

≈ 
 
 

 
 
 

 
 
Het bestuurlijk overleg financiële 
verhoudingen van half september is 

voorbereid. Het overleg heeft 
plaatsgevonden. 
 
 

 
 
 

De ‘buitensporig tekort’-procedure voor 
lidstaten zoals Nederland met een EMU-
tekort van meer dan 3%-tekort geldt 
alleen voor landen in de gevarenzone 
zoals Griekenland. Hierdoor is het houden 
van een enquête om het EMU-saldo van 

de provincies te bepalen niet opportuun. 
 

 
 
Vaststelling lijn in bestuur IPO. De Kring 
van Provinciesecretarissen ziet er op toe 
dat alle provincies het rijkssubsidiekader 

per 1 januari 2012 hebben 
geïmplementeerd. 
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 Op basis van de evaluatie van de pilots in Noord-Brabant en Limburg wordt in overleg 
met BZK het financieel toezicht op gemeenten en provincies gemoderniseerd. 

 
 

Overige financiële onderwerpen 
 Op basis van de evaluatie financiële functie die in 2010 heeft plaatsgevonden, zal 

met BZK worden meegewerkt aan het verbeteren van de regelgeving; 
 

 Meewerken aan de uitvoering van de besluitvorming over de beleidsevaluatie  van 

het  BTW-compensatiefonds. 
 

√ 
 

 
 

 
≈ 

 
 
√ 

 
 

In vergadering bestuur IPO op 4 oktober 
ligt positief advies voor op het 
wetsvoorstel om het financieel toezicht te 
vernieuwen. 

 
 
 
 
 
 

 

3.3 Europa 

 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
EU-coördinatie  

 Toezien op het naleven van de afspraken in het bestuursakkoord over de bestuurlijke 
verhoudingen Europa-rijk-provincies en het actieplan Europa en Decentrale 
Overheden. Belangrijk onderdeel daarvan is het betrekken van decentrale overheden 
bij de Nederlandse besluitvorming in de Europese Unie en het maken van goede 
impactanalyses van de gevolgen voor decentrale overheden van EU-regelgeving in 

een vroegtijdig stadium; 
 
 

 Versterken bestuurlijke coördinatie door effectieve politiek-bestuurlijke aansturing op 
de prioritaire Europese dossiers; 
 

 In 2011 voorbereiden van twee  strategische bestuurlijke overleggen met de minister 

van Binnenlandse Zaken en de staatssecretaris Europese Zaken; 
 

 Integreren van Europa in sectorale dossiers door verbetering van de sectorale 
betrokkenheid en uitbreiding van de samenwerking in interbestuurlijke dossierteams. 

 
Herziening Europese begroting  

 Binnen het kader van de herziening van de Europese begroting en de uitdagingen 
voor Europa, worden lobbyactiviteiten ontwikkeld op de volgende onderdelen: 
toekomst cohesiebeleid, territoriale cohesie, landbouwbeleid, Europe2020 strategie 
en klimaat&energie (future challenges).  
 

 

 
 
≈ 

 
 
 
 

 
 
 

≈ 
 
 

≈ 

 
 
≈ 

 

 
 

≈ 
 
 
 

 
 

 
 
Na evaluatie is het actieplan 
geactualiseerd. De Europese Agenda 
Binnenlands Bestuur (EABB )wordt 
periodiek tussen rijk en decentrale 
overheden besproken en is onderdeel van 

het Bestuursakkoord. Op grond hiervan 
zijn gesprekken tussen IPO en VNG over 
aanpassing van het Actieplan gestart.  
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

Meerjaren Kader Financien 2014-2020 
(MFK) is eind juni verschenen. Het IPO 
stelt een reactie op en een lobbytraject 
voor de gehele duur van de 
parlementaire besluitvorming; tot eind 
2012.    
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Structuurfondsen/Cohesiebeleid 
 Lobby is gericht op draagvlak voor het standpunt van het IPO dat er in de Europese 

Meerjarenbegroting ook na 2013 EFRO-geld voor Nederlandse regio's beschikbaar 
blijft uit doelstelling II (concurrentie en innovatie) en doelstelling III 

(grensoverschrijdende, interregionale en transnationale samenwerking). Zomer 2013 
volgen de nieuwe wetsvoorstellen. 
 

 
Europe2020 

 Lobby voor erkenning van de rol van de provincies bij uitvoering van de Europe2020 
strategie, specifiek de vlaggenschepen digitale agenda, verduurzaming economie en 

innovatie.  
 
Aanbesteden  

 In het kader van de aangekondigde evaluatie van het aanbestedingsbeleid 
gebruikmaken van de mogelijkheden om te reageren op consultaties. De inzet daarbij 
zal zijn dat de aanbestedingsregels niet tot meer administratieve lasten voor 

decentrale overheden mogen leiden. Tevens pleiten voor voldoende beleidsruimte 
voor decentrale overheden. 
 
 
 

 
Diensten van algemeen belang 

  Naar aanleiding van de in 2010 uitgevoerde consultatie wordt nieuwe regelgeving 
van de Commissie verwacht. Het IPO maakt gebruik van de mogelijkheden om te 
reageren op consultaties. De inzet daarbij zal zijn dat de regels een zekere 
beleidsruimte van decentrale overheden moeten respecteren. Tevens mogen de 
regels niet tot meer administratieve lasten leiden.  

 

 

≈ 

 
 
 
 
 

 
≈ 

 

 
 
 

≈ 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
≈ 

 
Op 5 oktober 2011 volgen de nieuwe 
wetsvoorstellen van de Europese 
commissie. Deze worden in de 

Interbestuurlijke Werkgroep Toekomst 
Cohesiebeleid behandeld. Het 
eerstvolgende bestuurlijk overleg staat 
gepland voor 23 november 2011. 
 
In samenwerking met VNG is een 
bijdrage geleverd aan het nationaal 

actieprogramma Europe2020. 
 
 
Op 29 maart 2011 is de reactie van IPO, 
VNG en UvW op het Groenboek 
modernisering Europees aanbestedings-

beleid naar de Europese Commissie 
verstuurd. Dit jaar worden nog meer 
consultaties verwacht. De Nederlandse 
leden van het Europees parlement 
worden door IPO en VNG structureel van 

informatie voorzien.   
 

De eerstvolgende publicatie van de 
Commissie wordt half september 
verwacht. Waarschijnlijk wordt het 
regiem voor kleine Diensten van 
algemeen belang versoepeld.  

 

3.4 Ruimtelijke ontwikkeling en wonen  
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
Uitvoering Nota Ruimte 

 Ondersteunen van de te verwachten systeeminnovatie bij het ministerie van VROM, 

gericht op selectieve en samenhangende rijksinzet, versterking decentrale uitvoering, 

vereenvoudiging en stroomlijning van wetgeving, internaliseren externe kosten.  Bijdrage 

leveren aan de doorvertaling hiervan naar de provincies; 

 
 

≈ 
 

 
 
 

 
 
IPO-inzet vindt plaats in kader van de 
Structuurvisie Infrastructuur en Ruimte 

(SVIR). De IPO-reactie is door het 
bestuur op 15 en 16 september 
vastgesteld. 



 14 

 
 Beïnvloeden van een te verwachten actualisering van de Nota Ruimte (Toekomstagenda 

Ruimte 2.0), mede naar aanleiding van de in 2010 afgeronde Midterm review van de 
Nota Ruimte; 

 
 Samen met de provincies ontwikkelen van een methodiek om het aanbod in ruimtelijke 

plannen aan te passen aan veranderende behoeften en perspectieven voor 
verstedelijking (krimp en groei). Hierbij nieuwe inzichten ontwikkelen over wat onder 
“een goede provinciale ruimtelijke ordening” kan worden verstaan; 

 
 Beïnvloeden van de in 2010 aangehouden Algemene Maatregel van Bestuur Ruimte (1e 

en 2e tranche) en de  daaraan ten grondslag liggende rijksstructuurvisies voor bepaalde 
onderwerpen, met het oog op de doorwerking naar provinciale instrumenten; 

 
 
 
 Samen met VNG en VROM in 2012 twee nieuwe evaluatiestudies Nota Ruimte beginnen 

en uitwerking geven aan de conclusies van de in 2010 uitgevoerde beleidsevaluatie 
Nationale Landschappen; 

 
 
 Beïnvloeden van de totstandkoming van de strategie voor nationale ruimtelijke 

investeringen na 2014. Hiertoe wordt een provinciale ruimtelijke investeringsstrategie 
opgesteld in relatie tot de gebiedsagenda’s en hun betekenis voor het MIRT (zie ook 

onder Mobiliteit).  
 
 
Ruimtelijk instrumentarium 
 Bijdrage leveren aan de uitvoering van het VROM-Actieprogramma vernieuwing ruimtelijk 

instrumentarium; 
 

 
 

 Volgen van het gebruik van de Wro, CHW en Wabo in hun onderlinge samenhang in de 

praktijk en zonodig voorstellen doen voor aanpassing van wetgeving. Hierbij anticiperen 
op mogelijke nieuwe voornemens voor wetgeving met betrekking tot de leefomgeving 
door het nieuwe kabinet (zie ook onder Milieu); 

 
 

 Bevorderen en beïnvloeden van wetgevingsinitiatieven voor financiering van niet-
stedelijke functies en onrendabele transformaties, rekening houdend met afnemende 

 
√ 

 
 

 
X 

 
 
 
 

√ 

 
 
 
 
 

X 

 
 
 

 
≈ 

 
 

 
 

 
 

X 
 
 

 
 
≈ 

 
 
 

 
 
≈ 
 

 
IPO-beïnvloeding is verwezenlijkt via 
betrokkenheid bij voorbereiding SVIR. Zie 
ook hierboven 

 
Activiteit gestopt in afwachting van 
nieuwe provinciale coalitieprogramma’s 
en IPO-taakinvulling nieuwe 
bestuursperiode. 
 
IPO-beïnvloeding is verwezenlijkt via 

betrokkenheid bij voorbereiding 1e 
aanvulling AMVB Ruimte. De zienswijze 
op de aanvulling is in september 
uitgebracht. 
 
Activiteit gestopt. Geen nieuwe 

evaluatiestudies i.v.m. nieuwe 
structuurvisie als onderdeel van 
actualisatie/decentralisatietraject. 
 
Op basis van bestuurlijke werkconferentie 

in januari 2011 verschijnt in het najaar 
IPO-brochure over innovatieve 

financieringsvormen inclusief 
ontwikkelagenda voor het vervolg. 
 
 
Actieprogramma IenM is vervangen door 
programma vernieuwing omgevingsrecht 
(Eenvoudig Beter). 

 
 
Concretisering in IPO-reactie op 

verankering Crisis- en herstelwet (mei 
2011), onderdeel van Eenvoudig Beter. 
Beïnvloeding Contourennotitie 

Omgevingswet (oktober 2011) is gestart.  
 
Concretisering in uitwerking 
Bestuursakkoord en Woonvisie van het 
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ruimtelijke investeringen door de overheid; 
 
 Bijdrage leveren aan de uitvoering van het in 2010 opgestelde Actieprogramma leegstand 

kantoren (zie ook onder Economie); 

 
 
 
 
 Bijdrage geven aan het programma van de eind 2010 ingestelde Evaluatiecommissie Wro 

en ondersteunen van de provinciale vertegenwoordiger in de commissie. 
 

Woningbouw, woningmarkt en stedelijke vernieuwing 
 Samen met rijks- en gemeentelijke partners uitvoering geven aan het Nationale 

Programma Bevolkingsdaling. Hierbij in 2011 bijzondere aandacht geven aan de positie 
van de zogenoemde anticipeerprovincies; 

 
 

 
 
 

 Ondersteunen van integrale inzet van rijk op stedenbeleid en bijdrage leveren aan de 

doorvertaling hiervan naar de provincies. Vasthouden aan de inzet op decentralisatie van 

rijksmiddelen naar provincies;   
 
 Overleg voeren met het rijk over de huisvesting van verblijfsgerechtigden (vanuit het 

wettelijke toezicht hierop door de provincies). Uitwerking geven aan de invulling van het 
nieuwe interbestuurlijke toezicht voor deze sector; 

 
 
 
 Beïnvloeden van het wetsvoorstel Huisvestingswet (in 2010 controversieel verklaard) 

vanuit de provinciale rol bij het functioneren van de regionale woningmarkt en de 
overdracht van het interbestuurlijke toezicht naar provincies.  

 

 
Europa 
 Lobby, samen met de VNG, bij het beïnvloeden van Europees beleid voor ruimtelijke 

ontwikkeling (thema territoriale cohesie). In het kader van nieuw regionaal beleid vanaf 
2013 onder andere insteken op het verbindende thema bevolkingsdaling. 

 

 
 

≈ 
 

 
 
 
 

X 
 
 

 
≈ 
 
 
 
 

 
 
 
≈ 
 

 
 

≈ 
 

 
 
 
 

≈ 

 
 

 

 
 

≈ 

 
 
 

ministerie BZK. 
 
IPO trekt provinciale taak, als eerste het 
landsdekkend in beeld brengen van de 

planningbehoefte en coördineert uitrol 
rijksmodel voor vraag en aanbod 
ontwikkeling.  
 
Evaluatie Wro is vervallen vanwege 
voornemen tot nieuwe Omgevingswet. 
 

 
In juni is de voortgangsrapportage 
Bevolkingsdaling tot stand gekomen 
(BZK, VNG en IPO). Meer aandacht 
uitgegaan naar ancticipeergebieden. 
Desalniettemin wel een brief naar de 

Tweede Kamer over enkele 
meningsverschillen met BZK. 
 
IPO, VNG en BZK werken samen aan 
Agenda Stedelijke Vernieuwing 

(uitvoering afspraak Bestuursakkoord) 
 

Overleg met BZK en VNG over advies 
Taskforce Thuisgeven. Begin 2012 
worden pilots geëvalueerd. Waarschijnlijk 
verandert er niets aan toezichtsrol van 
provincies.  
 
Behandeling van wetsvoorstel in Tweede 

Kamer is gevorderd tot nota naar 
aanleiding van het verslag. Het IPO let 
vooral op afstemming met wetgeving 

Interbestuurlijk Toezicht. 
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3.5 Landelijk Gebied 

 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
Investeringsbudget Landelijk Gebied (ILG) 

 Provinciale coördinatie bij de aanpassing van afspraken in de ILG-
bestuursovereenkomsten naar aanleiding van de bestuurlijke besluitvorming in het 

najaar 2010 over de MTR; 
 Uitwerken van de bestuurlijke afspraken over verbeteringen in het ILG-systeem 

(zoals de wijze van rapportage, de informatievoorziening, de samenwerking en het 
gebiedsgerichte beleid) naar aanleiding van de MTR; 

 
 
 
 

 
 De afronding van de implementatie van het nieuwe subsidiestelsel voor beheer van 

natuur en landschap (SNL) en de aansturing van de implementatie; 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 

 Integratie van de Catalogus Groenblauwe Diensten in de uitvoering van het SNL; 
 

 
 

 
 
 

 Verdere ontwikkeling van de Digitale Keten Natuur (DKN), waarbij de actuele stand 
van verwerving en inrichting en ook de kwaliteitsmeting onderdeel van het systeem 
wordt.  

 

 
 
≈ 
 

 
 

 
 
 
 
 

 

 
≈ 

 
 
 

 

 
 

 
 
 

 
 
 
≈ 
 

 
 

 
 
 
≈ 

 
 

 

 
 

In verband met de bezuinigingen, zoals 
aangekondigd in het regeerakkoord, 

voeren de provincies met de 
staatssecretaris van EL&I gesprekken 

over  decentralisatie en de herijking van 
de EHS hetgeen moet leiden tot een 
deelakkoord over natuur en landelijk 
gebied. Op dit moment is er geen 
akkoord bereikt.  
 

 
De implementatie van het onderdeel 
monitoring natuurkwaliteit bevindt zich in 
de testfase. Plan van Aanpak voor de 
implementatie is opgesteld en aan de 
uitwerking is begonnen. . Europese 

goedkeuring SNL is het eerste kwartaal 
van 2011 afgegeven. Een eerste voorstel 

is in voorbereiding. Met DLG afspraken 
gemaakt voor meer inspanningen op dit 
dossier. Voorstel zal in de tweede helft 
van 2011 worden voorbereid, vaststelling 
uiterlijk eind 2011. 
 
Het informatiemodel Natuur (IMNa 2.0) is 
ontwikkeld en kan nu worden 

geïmplementeerd.  Start wordt gemaakt 
met IMNa 3.0, toevoeging van de 

natuurkwaliteit aan het systeem. 
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Natura 2000 

 De coördinatie bij het tot stand komen van beheerplannen voor de Natura 2000-
gebieden. De provincies benutten het platform van het IPO voor informatie-

uitwisseling over de voorbereiding van de beheerplannen, onder meer via het in 
standhouden van het interbestuurlijk regiebureau Natura 2000; 

 
 Coördinatie van de provinciale belangenbehartiging in het project die leidt tot de 

wettelijke programmatische aanpak stikstof met als doel het oplossen van de 
impasse in de vergunningverlening; 

 
Natuurwetgeving 

 In het kader van de evaluatie van de natuurwetten wordt ingezet op verdere 
decentralisatie van de Flora en Faunawet (in samenhang worden goede afspraken 
gemaakt over eenduidige handhaving en beperkte rapportageverplichtingen) en het 
Faunafonds (met voldoende financiële middelen); 

 
 De coördinatie van de provinciale inzet in het LNV project dat de drie natuurwetten 

integreert; 
 

 

Europa 
Voorbereiden en beïnvloeden van het nieuwe GLB voor een vitaal landelijk gebied. Dit in 
samenhang met de wens om het POP te ontdoen van overbodige en complicerende 
regelgeving. 

 
 
 
≈ 

 

 
 
 

≈ 
 
 

 
 

X 
 
 
 
 

≈ 
 

 

 

 
≈ 

 

 
 
 
 
 

 
 
 
Hierover worden in overleg met 
staatssecretaris Bleker afspraken 
voorbereid. 

 
 

IPO is ambtelijk betrokken bij integratie 
natuurwetgeving en coördineert de 
provinciale inzet. 
 
 
Over de  positie van de provincies bij het 
GLB in relatie tot het bestuursakkoord en 
de decentralisatie komt een apart 

bestuurlijk overleg in het najaar van 

2011.  
 

 

3.6 Mobiliteit 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
Regionale bereikbaarheid: verbeteren netwerkprestaties en versterken provinciale 
uitvoeringsvermogen 

 Afronden van de decentralisatie van de BDU op basis van bestuurlijk overleg over de 
uitkomsten van de evaluatie wet BDU;  
 

 
 
 
 
 

 
 
 

≈ 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 

In het bestuursakkoord is afgesproken 
dat de BDU wordt overgeheveld naar de 
algemene fondsen. Discussie is 

afhankelijk van uitkomsten afschaffen 
Wgr-plus en instelling 
Infrastructuurautoriteit Randstad. Eind dit 
jaar liggen er concrete (wets)voorstellen. 
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 De Nationale Markt- en Capaciteitsanalyse aangrijpen om regionale bereikbaarheid 

als provinciale opgave  een volwaardige positie te geven; en 
 

 
 
 
 
 
 

 Vergroten provinciale betrokkenheid in het MIRT-spelregelkader en –projectenboek.  

 
 
 
 
 
Spoor 

 Het IPO streeft naar splitsing van het huidige Hoofdrailnet in een aparte concessie 
voor een landelijk IC-netwerk en integratie van stoptreindiensten in de regionale OV-
netwerken op basis van de Evaluatie spoorwetgeving in constructief overleg met 
V&W, NS en Prorail.   

 

Beprijzing 
 Actieve deelname aan de voorbereiding van een eventueel nieuw systeem van 

beprijzing van het autogebruik, daarbij gevoed door de opvattingen van de 
provincies.   

 
 
 
Verkeersveiligheid 

 Veilig landbouwverkeer op het regionaal, onderliggend wegennet, door invoering van 

kentekening, rijbewijs en maximumsnelheid op de weg; 
 

 Het IPO bevordert door onderlinge interprovinciale kennisuitwisseling dat  provincies 

op basis van maatwerk de strategische nota Verkeersveiligheid uitvoeren gericht op 
verbetering van de  verkeersveiligheid op het onderliggend wegennet voor alle 
(groepen van) verkeersdeelnemers; en 

 
 Het IPO ontwikkelt samen met V&W, SKVV, VNG en de Unie van Waterschappen een 

standaardisatie  van permanente verkeerseducatie (PVE).  
 

 
√ 

 
 

 
 
 
 
 
 

≈ 

 
 
 
 
 
 

≈ 
 
 
 

 

 
Х 

 
 
 
 

 
 

≈ 

 
 

≈ 

 
 
 

 
√ 

 
 

 
Met publiceren van NMCA op 14 juni 
2011 is deze doelstelling bereikt. .  
 

In het bestuursakkoord is de afspraak 
gemaakt dat kabinet, provincies en 
gemeenten voor de zomer van 2011 
gezamenlijk de afspraken hierover uit 
werken. Nog niet opgepakt.  
 
Expertmeeting in februari georganiseerd 

om inzet IPO aan te scherpen. Vervolg 
gegeven doormiddel van spoorspecial op 
2 augustus met het oog op beinvloeden 
tekst concept-beleidsvoornemen over 
gunning vervoer op hoofdrailnet 
 

 
 
 
 
 

 
Vanwege het intrekken van de wetgeving 

inzake de KM-heffing door het  kabinet is 
deze doelstelling niet meer actueel. 
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Openbaar vervoer 
 Op basis van discussie in eigen provinciale kring komt het IPO met een gezamenlijk 

visie op regionaal openbaar vervoer; 
 

 
 Partijen richten zich op volledige implementatie van de OV-Chipkaart per 1 april 

2011. De inzet van het IPO beperkt zich tot onderzoek kostenneutraliteit Kist, Dubbel 
opstaptarief Regionaal Spoor en Landelijk Tarievenkader 2 en opzet van nieuwe 
overlegstructuur die in 2011 operationeel moet zijn; en  

 
 

 
 
 
 

 Aan de  interprovinciale Benchmark OV 2007-2010 wordt in 2011 een vervolg 
gegeven, aansluitend op het efficiency-onderzoek van het ministerie van V&W waarin 

de prestaties gemeten worden in het perspectief van wel- en niet aanbestede 
gebieden  

 
 

 
√ 

  
 

 
≈ 

 
 
 
 
 

 
 
 
 

X 
 

 
Deze visie is aan de minister aangeboden 
in het NMB van 16 december 2010 en 
daarmee is doelstelling bereikt. 

 
Vertraging is ontstaan omdat vanuit de 
Tweede Kamer en het rijk er extra eisen 
gesteld zijn. Wel is het Landelijk 
Tarievenkader 2 afgesproken en is het 
nieuwe regionale overleg met alle 
partijen gestart. Planning is dat op 4 

november in alle provincies de OV-
chipkaart het enige geldende OV-bewijs 
is. 
  
In verband met de discussie over 
aanbesteding G3, de positie ROV in de 

Structuurvisie Infrastructuur en Ruimte 
en de meerjarenagenda IPO  is dit 
onderzoek uitgesteld. 

 

 

3.7 Economie 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
Bedrijventerreinen 

 Uitvoeren convenant met rijk en gemeenten waarbij provinciale 
herstructureringsplannen worden gemonitord en specifiek aandacht wordt gegeven 
aan sturing op totstandkoming regionale samenwerking; 

 
 

 
 
 
 

 Verzakelijking: vergroten rol bedrijven. Het IPO werkt mee aan “roadshow” op basis 

van roadmap; 
 

 

 
 
≈ 

 
 

 
 

 
 
 
 

X 

 
 

 

 
 

Verloopt volgens planning,  het 
Convenant bedrijventerreinen komt 
echter te vervallen doordat het Rijk zich 

terugtrekt. In het najaar organiseert het 
IPO samen met VNG vijf visiediners om 

decentrale rol in bedrijventerreinenbeleid 
te verkennen. 
 
 
Roadshow heeft niet plaats gevonden, 

omdat er onvoldoende basis voor is.  
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 Duurzaam beheer: voorkomen dat opnieuw problemen ontstaan met verrommeling 
en slecht onderhoud: acties voortkomend uit conferentie toepassing SER-ladder 
uitzetten. Dialoog provincies onderling bevorderen over toepassing instrument 
parkmanagement. 

 
Regionaal economisch beleid 

 Lobby voor nieuwe ronde Pieken in de Delta, met versterkte rol provincies (regierol 
om te voorkomen dat beleid “footloose” raakt), meer focus (minder pieken), meer 
aandacht voor duurzame energie; 

 
 

 
 Pleiten voor voortzetting EFRO na 2013, waarbij het dichter brengen van dit beleid 

naar het Europees innovatiebeleid aangemoedigd wordt, mét erkenning van de 
regierol van provincies (bottom-up i.p.v. top-down). Lobby om in nieuwe 
structuurfondsenprogramma’s het werken met verstrekken van risicokapitaal en 
leningen beter vorm krijgt. Meer programmafinanciering in plaats van 

projectfinanciering; 
 

 Zorgen voor meer afstemming tussen Pieken in de Delta en EFRO en in IPO verband 
de synergie tussen regionale programma’s vergroten; 

 

 
 

 
 
 

 Lobby  om grensoverschrijdende problematiek in Europees verband beter aan te 
pakken (waaronder wegnemen fiscale belemmeringen arbeiders in grensgebieden); 

 
 Lobby voor meer rijksmiddelen (waaronder FES) onder regionale regie; 

 
 

 Lobby voor verbreding van aanwendingsmogelijkheden van FES-middelen voor het 

oplossen van grootschalige gebiedsgerichte opgaven. 
 
Innovatie en verduurzaming economie (zie ook 3.3 Europe 2020) 

 Uitwisselen best practices: via innovatiebeleid bevorderen van kennisvalorisatie 
(=kennis/kunde/kassa); 
 

 Uitwisselen best practices: rol publieke sector als “launching customer” om innovatie 

≈ 
 
 
 

 
 
Х 

 
 
 
 

 
≈ 
 
 
 

 

 
 

Х 
 

 

 
 

 
 
 
≈ 
 
 
Х 

 
 
Х 

 
 
 

≈ 
 

 
 

Interprovinciale dialoog over 
parkmanagement loopt via de IPO-
werkgroep bedrijventerreinen. 

 

 
 
Met kabinet-Rutte/Verhagen is het zicht 
op een nieuwe ronde Pieken in de Delta 
verdwenen. Er zijn afspraken gemaakt op 
landsdelig niveau met staatssecretaris 
Bleker over een “zachte landing”. 

 
Standpunten worden bij elke gelegenheid 
naar voren gebracht. 

 
 
 

 
 
Niet meer relevant wegens vervallen 
Pieken in de Delta. 
Het rijk voert nu zelf op topsectoren 

gericht beleid. Met het IPO wordt 
systeemoverleg gehouden in aanvulling 

op het inhoudelijk overleg met provincies 
en landsdelen. 
 
Wordt bij elke gelegenheid naar voren 
gebracht. 
 
Nieuwe kabinet Rutte heeft het FES 

geschrapt. 
 
idem 

 
 
 

Loopt via de IPO-werkgroep innovatie. 
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en verduurzaming economie aan te jagen (aanbestedingsregels, verbetering 
inkoopbeleid, beter gebruik ICT in dienstverlening naar burgers); 
 
 

 
 

 Samenwerking met bedrijfsleven om te zorgen dat Europese gelden die via 
Kaderprogramma’s naar bedrijfsleven gaan worden gekoppeld aan regionale agenda 
en de middelen ook spin-off geven richting MKB. 

 
 

 
 
Recreatie & toerisme 

 Regionale beeldverhalen: stimuleren bestaande en nieuwe partnerschappen, 
ondersteunen provinciale pilots; 

 

 
 Duurzaam toerisme: voortbouwen op initiatieven Zeeland om duurzame bedrijvigheid 

met ECO21 certificering te stimuleren; 
 

 

 
 

 Lobby op watersport en “droog” toerisme met partners zoals Gastvrij Nederland 
gericht op vernieuwing rijksbeleid; 
 
 
 
 
 

 
 
 

 Monitoren oplossen knelpunten landelijke routenetwerken wandelen, fietsen en varen 
in ILG; 
 

 
 
 
 

≈ 
 
 
 

 
 
≈ 
 
 
 

 

 
 
 

≈ 
 
 

 
≈ 
 
 
 

 
 

≈ 
 
 

 
 
 

 

 
 
 

X 
 
 

 
 

 
 

Gesprekken hebben plaats gevonden met 
De Groene Zaak (voorloperbedrijven op 
gebied verduurzaming vallend onder 
VNO-NCW) en het IAPP (IPO-overleg van 

provinciale inkopers). 
 
IPO-werkgroep onderzoekt 
mogelijkheden van “slim financieren”, 
waaronder gezamenlijk geld weghalen bij 
het European Investment Fund. In 
augustus is een rapport hierover, in 

opdracht van IPO, verschenen van 
adviesgroep Rebel. 

 
De pilots worden begeleid vanuit het 
STIRR. De pilots op liggen op koers. 
 

 
In november 2010 heeft de provincie 
Zeeland (trekkende provincie) een 
symposium georganiseerd. Follow-up kan 
plaats vinden via de IPO-werkgroep 

Recreatie en Toerisme. 
 

Met Gastvrij Nederland 
(koepelorganisatie van de 
gastvrijheidssector) is in maart 2011 een 
gezamenlijke routekaart overeen 
gekomen, waarin thema’s benoemd zijn 
waarop de provincies en Gastvrij 
Nederland nauwer willen samenwerken. 

In 2011 zal deze routekaart nader 
uitgewerkt worden in actiepunten. 
 

Door de decentralisatie ingezet door 
kabinet Rutte zal het ILG niet voortgezet 
worden. Op dit moment is nog niet 

duidelijk of provincies zelf onderling het 
behoud van de routenetwerken op zich 
gaan nemen en met welke ambitie. 
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 Voortbouwen op verkenning natuurontwikkeling in relatie tot recreatie & toerisme 
(indien verkenning, verwacht najaar 2010, hier voldoende aanleiding toe geeft); 
 
 

 
 

 Kennisuitwisseling tussen provincies over hoe sturen op culturele identiteit kan 
bijdragen aan aantrekken recreatie & toerisme. 

 

≈ 
 
 

 

 
 

≈ 
 

In het voorjaar van 2011 is de 
verkenning gereed gekomen. De 
werkgroep Recreatie en toerisme beziet 
of deze verkenning aanleiding geeft tot 

verdere acties. 
 
Hieraan wordt via de pilots Regionale 
beeldverhalen gewerkt.  

 

3.8 Water 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
 Borgen van de provinciale rol en taken in het waterbeheer bij de uitwerking van 

voorstellen van het kabinet voor een doelmatig waterbeheer. Bijdrage leveren aan de 
discussie over en nadere uitwerking van een verbetering van de bestuurlijke 
aansturing binnen het waterbeheer. Input leveren aan wetswijzigingen ter zake. 

 
 
 
 

 
 

 In IPO-verband pakken de gezamenlijke provincies de uitwerking van generieke 

deelprogramma’s van het Deltaprogramma op. Hierbij is de inzet om het 
deltaprogramma te koppelen aan regionale gebiedsgerichte ontwikkelingen en de 
MIRT-agenda. Het provinciaal belang wordt ingebracht bij de voorbereiding van de 
Deltabeslissingen voor 2014. Input wordt geleverd vanuit de gezamenlijke provincies 
in de uitwerking van het concept van adaptief deltamanagement; 

 

 
 In het kader van het generiek deelprogramma Waterveiligheid van het 

Deltaprogramma wordt een standpunt vastgesteld over de normering van 
waterveiligheid ter voorbereiding van het principebesluit dat het rijk zal nemen over 
nieuwe normen in 2011. Faciliteren van de regierol van de provincies bij het opstellen 
van Overstromingsrisicobeheerplannen in het kader van de implementatie van de 
Richtlijn Overstromingsrisico’s;  

 
 Vaststellen van de provinciale inbreng in de evaluatie van het Nationaal 

Bestuursakkoord Water-Actueel in 2011; 

 
√ 
 

 
 

 
 
 
 

 
 

≈ 

 
 
 
 
 

 
 

≈ 

 
 
 

 
 
 

≈ 

 
Op 23 mei 2011 is het Bestuursakkoord 
Water ondertekend door de 
staatssecretaris van Infrastructuur en 
Milieu, IPO, VNG, Unie van 

Waterschappen en VEWIN. Hiermee is de 
provinciale rol in het waterbeheer 
geborgd. De komende periode is gericht 
op de uitwerking van de acties van het 

deelakkoord.  
 
Bestuurlijk is het 2e Deltaprogramma 

vastgesteld in het Nationaal Bestuurlijk 
Overleg op 28 juni 2011. 
 
 
 
 

 
Onder leiding van de provincies zijn 

regionale bouwstenen opgeleverd voor de 
op te stellen 
Overstromingsrisicobeheerplannen. 
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 Afstemmen van de inbreng van de gezamenlijke provincies bij de uitwerking van het 

beleid voor grondwater, voortvloeiend uit Europese regelgeving; 
 

 Vervolg geven aan het ontwikkelprogramma voor regionale waterkeringen om te 
komen tot een professioneel toetsinstrumentarium dat gebruikt kan worden voor de 
toetsing en het beheer en onderhoud van regionale keringen; 

 
 

 Faciliteren in het afstemmen van de verdere professionalisering van de provincies van 
hun toezichthoudende taken op waterschappen. Verdere afspraken maken met de 

Inspectie Verkeer en Waterstaat over het uitvoeren van 2e lijnstoezicht door de 
inspectie in relatie tot de rol van provincies als toezichthouder op de waterschappen. 

 
 

 
 

≈ 

 
 

≈ 

 
 

 

√ 

 
 
 

 
 
 
 

Een concept van het 
ontwikkelprogramma is opgesteld en 
wordt in oktober voor instemming 
voorgelegd aan de BOAG-Water. 
 
Met het Bestuursakkoord Water zijn 
afspraken belegd over de invulling van 

het toezicht in het waterbeheer. 
Ambtelijke zijn de afspraken gezamenlijk 
door IPO en Unie van Waterschappen 
nader uitgewerkt. Deze worden dit najaar 
voor bestuurlijke vaststelling voorgelegd. 

 
 

3.9  Milieu 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 

Geluid 
 Beïnvloeden van het wetsvoorstel SWUNG-2, zodat rekening wordt gehouden met de 

gevolgen voor de bouwopgave, en waarbij zeker gesteld wordt dat provincies niet 

opdraaien voor de financiering van de sanering van woningen die gebouwd zijn na 
1986 (het ‘handhavingsgat’); 

 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

 
 Lobby voor een verhoging van de inzet op bronbeleid om de kosten van sanering 

terug te dringen. Dit betekent lobby voor maatregelen om auto’s stiller te krijgen en 

 

 
≈ 
 

 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

 
≈ 
 

 

 
Er ligt een voorstel voor een 

normenstelsel voor woningbouw langs 

rijksinfrastructuur. Provincies en 

gemeenten zullen samen met het rijk 

afspraken maken over een normering 

langs provinciale wegen. Het IPO zal op 

korte termijn afspraken maken met de 

VNG en het rijk over de financiering van 

de saneringsopgave langs provinciale 

infrastructuur. De inzet daarbij is dat 

provincies hier niet voor aan de lat staan 

tenzij zij daar middelen voor ter 

beschikking krijgen. 

 
Het rijk start met een 
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daarnaast investeren in stiller asfalt op provinciale wegen. 
 
 
 

 
Luchtkwaliteit 

 Meewerken aan de evaluatie van de eerste monitor in 2010 van het Nationale 
Samenwerkingsprogramma Luchtkwaliteit 2009-2014 (NSL) 

 
 
 

 
 

 Lobby voor ambitieuze maar haalbare nationale emissieplafonds (National Emission 
Ceilings, NEC) voor zwaveldioxide, stikstofoxiden, fijn stof (PM2,5), ammoniak en 
vluchtige organische stoffen bij de herzieningen van het Gothenburg-protocol en de 
Europese Richtlijn; 

 
 
 
 

 Behartigen van de provinciale belangen bij de aanpassing van de 

luchtkwaliteitregelgeving (fijn stof uit de landbouw, ammoniak). 
 

Biodiversiteit 
 Formuleren van gezamenlijke interprovinciale doelstellingen voor biodiversiteit en 

zorg dragen voor de uitvoering; 
 
 
 
 

 
 

 Beïnvloeden van de op te stellen nieuwe Europese doelstellingen biodiversiteit post-

2010. 
 

 

 
Bodemkwaliteit 

 Lobby voor verdere decentralisatie van het bodembeleid. Inzet is de overheveling van 
de vergunningverlening voor geothermie naar de provincies;  

 
 
 

 

 
 
√ 

 
 
 
 

 
 
≈ 

 
 
 

 
 
 

 
≈ 

 
 

 
≈ 

 
 
 
 

 

 
 
≈ 

 
 
 

≈ 
 

≈ 
 

communicatieprogramma over bronbeleid 

en onderzoek naar de mogelijkheden van 

stil asfalt. Het IPO vraagt het rijk om 

meer ambitie op dit punt. 

 
De evaluatie van de eerste monitor uit 
2010 over verslagjaar 2009 is gereed. Er 

wordt nu gewerkt aan de 2e monitor over 
verslagjaar 2010 en aan de midterm 
review, op grond waarvan de gelden uit 

de 4e tranche verdeeld worden.  
 

Internationale berekeningen van 

scenario’s voor lage/middel/hoge ambitie 
komen uit op strengere niveaus dan de 
IPO-inzet. Omdat ook andere landen 
geen strenge ambitie willen, gaat 
aanscherping van het Gothenburg 
protocol wellicht niet door.  

 

Er is nog steeds geen conceptregelgeving 
beschikbaar. De Europese derogatie voor 

fijn stof loopt 11 juni af.  
 
De provinciale ambities m.b.t. 
biodiversiteit zijn erg verschillend. Er is 
een project gestart om de provinciale 

managers milieu/water/landelijk gebied 
te informeren over de kansen die 
biodiversiteit biedt bij integrale 
gebiedsontwikkeling. 
 
De Europese Commissie heeft 4 mei een 

Europese strategie biodiversiteit 2020 
gepubliceerd. In september wordt het 
IPO position paper hierover waarschijnlijk 
afgerond. 
 
Het IPO is nauw betrokken bij de 

rijkstructuurvisie ondergrond. De 
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 Bewaken van de belangen van de provincies bij de uitvoering van het 

Bodemconvenant. Zorgen dat de tussen de convenantpartijen gemaakt afspraken 
worden nagekomen en dat er voldoende financiële en personele middelen 

beschikbaar blijven voor de uitvoering; 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 Stimuleren van provincies bij de transitie naar een bodembeleid waarin het duurzaam 

gebruik van de ondergrond centraal staat. Deze nieuwe benadering van de 
ondergrond vergt een meer integrale en sectoroverstijgende aanpak. 

 
 
 
 
 

 
Leren voor een duurzame ontwikkeling 

 Beïnvloeden van de discussie over een nieuw stelsel van het omgevingsrecht, zodanig 

dat de (milieu)kwaliteit in het omgevingsbeleid en bij integrale gebiedsontwikkeling 
optimaal wordt gewaarborgd. 

 

 
 
 
 

≈ 
 
 
 

 
 
 

 
≈ 
 
 

 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 

 
≈ 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

≈ 

 
 
 

 
 
 
 

ruimtelijke belangen van provincies 

worden via dit spoor goed meegenomen. 

Inzet van het IPO blijft om ervoor te 

zorgen dat de provinciale ruimtelijke 

belangen ook in de toekomst worden 

meegenomen.  

 
Tot 2015 blijven er conform het 

Bodemconvenant rijksmiddelen 

beschikbaar voor bodemsanering. Eind 

2011 wordt in midterm review gekeken of 

deze middelen voldoende zijn. Het rijk 

heeft naar de Tweede Kamer aangegeven 

ook na 2014 middelen beschikbaar te 

willen stellen wanneer de situatie daarom 

vraagt. Er zal in de komende jaren 

gekeken worden op welke wijze de 

bodemsaneringsgelden gedecentraliseerd 

kunnen worden. 

Het thema ondergrond is nu integraal 

belegd bij zowel het IPO-secretariaat als 

bij de verschillende IPO-overlegorganen. 

Bij de rijksstructuurvisie ondergrond 

werken de sectoren milieu en ruimtelijke 

ordening samen aan een afgestemde 

IPO-inbreng. 

 
Het IPO heeft de provinciale 

uitgangspunten en ontwerpprincipes bij 
de vernieuwing van het omgevingsrecht 
onder de aandacht gebracht van het rijk. 
Er is een intensieve samenwerking met 
het rijk en tussen provincies tot stand 

gebracht gericht op het formuleren van 
de nieuwe Omgevingswet. Er is in 
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Organisatie vergunningverlening, toezicht en handhaving 
 Lobby voor en het bewaken van de uitvoering van de package deal tussen rijk, IPO 

en VNG. Specifieke aandachtspunten voor het IPO daarbij zijn de overdracht van het 
bevoegd gezag, de financiële consequenties, een goed werkgeverschap van de 
provincies bij de overdacht van personeel en het werken met landelijke 
kwaliteitscriteria; 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 Implementatie, begeleiden en beoordelen van de zelfevaluatie op basis van de 

kwaliteitscriteria KPMG 2.0. bij provincies en gemeenten en evalueren van deze 
kwaliteitscriteria; 

 
 

 Coördineren van de doorontwikkeling van de vorming van Regionale 
Uitvoeringsdiensten. 

 
 
 

Europees milieubeleid 
 Lobby voor een werkbare Europese richtlijn (Directive) voor Industriële Emissies 

(DIE) als opvolger van de IPPC-richtlijn, met het interbestuurlijk dossierteam: 

vermindering emissies en beperking administratieve lasten. 
 
 

 
 
 Belangenbehartiging bij de nieuwe onderwerpen over afval (berging radioactief afval; 

bioafval).  

 
 
 

 

 
√ 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

X 

 
 

 
 

√ 
 
 

 
 

 
≈ 

 

 
 
 

 
 

≈ 
 

samenwerking met andere sectoren een 
IPO-reactie gemaakt op het wetsvoorstel 
voor de permanente Crisis- en 
Herstelwet. 

 
Het IPO voert een actieve lobby om het 
tot stand komen van de RUD’s te 
bevorderen. Afgelopen zomer hebben 
provincies gerapporteerd hoe de 
regionale uitvoeringsstructuur er uit zal 
gaan zien. De staatssecretaris heeft 

aangekondigd sancties op te leggen, daar 
waar de structuur niet voldoet aan de 
afspraken. Overdracht van bevoegdheden 
conform package deal komt pas in 2012 
in beeld, zodra RUD’s operationeel zijn. 
Het rijk werkt aan het in beeld brengen 

van de financiële consequenties van het 
gemeentefond en het provinciefonds. 
 
 
Dit stadium is nog niet bereikt. 

 
 

 
 
IPO ondersteunt provincies in hun 
regierol. Er vindt maandelijks overleg 
plaats tussen de provincies over 
voortgang van het programma en de 
inrichting van de organisaties. 

 
De Europese Richtlijn Industriële Emissies 
is op 7 januari in werking getreden. De 

lidstaten hebben 2 jaar de tijd om de 
richtlijn in hun wetgeving om te zetten en 
te beginnen met de uitvoering van de 

nieuwe wetgeving. 
 
Het IPO heeft met betrekking tot de 
Europese Richtlijn voor de berging van 
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Externe veiligheid 

 Behartigen van de provinciale belangen bij het tot stand komen van het Basisnet 
vervoer gevaarlijke stoffen; 

 
 

 Uitvoeren van de “Uitvoeringsvisie Externe Veiligheid 2011-2014” en de daarin 
benoemde gezamenlijke interprovinciale activiteiten externe veiligheid voor de 
periode 2011-2014. 

 

 
 
 
 

 
 
 
 
 

≈ 
 

 
 
≈ 

 

radioactief afval het standpunt 
ingenomen dat lidstaten niet verplicht 
moeten worden het geproduceerde 
radioactief afval in de eigen ondergrond 

te bergen. Dit standpunt wordt via een 
lobby in Brussel uitgedragen.  
IPO is in gesprek met LNV (EL&I) over 
betere regels voor digestaat  
 
IPO heeft commentaar op het 
wetsvoorstel vervoer gevaarlijke stoffen  

naar de minister van I&M gestuurd. 
 
De verantwoording aan de 
staatssecretaris over de subsidiegelden 
2006-2010 is verstuurd. Nederland is 
veiliger geworden. In 2011-2014 worden 

de laatste stappen gerealiseerd.  
 

 
 

3.10  Sociaal Beleid 

 

Doelstelling Jaarplan 2011 Resultaat Toelichting 

Jeugdzorg 

 Uitvoeren Afsprakenkader Jeugdzorg 2010-2011 (waaronder monitoren en visitatie); 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

 
 
 

 

≈ 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 

 
 
 

 

Het IPO houdt de resultaten van het 
afsprakenkader jeugdzorg 2010-2011 bij, 
met name de kwantitatieve 
prestatieafspraken over wachtlijsten en 
bespreekt deze  ambtelijk en bestuurlijk 
met provincies en stadsregio’s. Inmiddels 

zijn van veel  provincies en stadsregio’s 
de gegevens over de prestatieafspraken 

die per 1 oktober aan het Rijk moeten 
worden gerapporteerd, bij het IPO 
beschikbaar. Deze laten vooralsnog een 
positief beeld zien. De afgesproken 
resultaten met betrekking tot 

crisissituaties (direct zorg bieden) en met 
betrekking tot cliënten die langer dan 
negen weken wachten op zorg (kan 
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 Doorzetten van kwaliteitsverbeteringen jeugdzorg, jeugdbescherming en 

jeugdreclassering (verkorten doorlooptijden, vergroting effectiviteit, versterking 
samenwerking met het onderwijs, etc.); 

 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
≈ 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

alleen als dat inhoudelijk volgens bureau 
jeugdzorg verantwoord is) zijn door alle 
provincies nagenoeg gerealiseerd.   
Een onafhankelijke visitatiecommissie 

(onderdeel van het afsprakenkader) is 
door het IPO ingesteld. Deze commissie 
beziet met name de wijze waarop 
provincies invulling geven aan de meer 
beleidsmatige afspraken uit het 
Afsprakenkader. Zij voert thans de 
visitatie bij alle provincies en stadsregio’s 

uit. De eindrapportage zal via het 
portefeuillehouderoverleg jeugdzorg 
uiterlijk januari aan het IPO-bestuur 
worden uitgebracht.  
 
Er zijn vorderingen gemaakt wat betreft 

risicotaxatie bij de Bureaus Jeugdzorg, 
ontwikkeling en invoering visie voogdij 
(en bijbehorende extra middelen), 
verbetering screening pleegouders, 
wervingscampagne pleegouders,  

rapportage prestatie-indicatoren 
jeugdzorg (gerelateerd aan indeling 

cliënten naar ernst van problematiek) in 
samenwerking met het NJI, en opstellen 
kwaliteitsprotocol particulier zorgaanbod 
(samen met VWS en Inspectie 
Jeugdzorg). Er vindt nog overleg plaats 
tussen IPO en V&J over bijstelling van de 
tarieven gezinsvoogdij en 

jeugdreclassering (onderhandeling wordt 
weer opgepakt na onderzoek Algemene 
Rekenkamer/Provinciale rekenkamers). 

De behaalde verbeteringen in de 
werkwijze gezinsvoogdij en de verkorting 
doorlooptijden komen onder druk te 

staan door het uitblijven van de 
tariefsverhoging en een voorgenomen 
bezuiniging van Justitie op de 
jeugdbescherming. 
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 Voorbereiding/onderhandeling financieel kader 2012-2013 (verdere invoering 

financieringssysteem Kaiser, ondersteuning adviestaak Commissie Financiering 
Jeugdzorg (CFJ), verbetering ramingsmodel SCP, etc.); 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
≈ 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
Er heeft intensief overleg plaatsgevonden 
tussen VWS, V&J en IPO over een 
beleidskader jeugdzorg, waarin afspraken 

over te realiseren beleid en over 
financieel kader 2012-2013 worden 
vastgelegd. Daarin is bereikt dat op de 
provinciale jeugdzorg in 2012 niet wordt 
bezuinigd. Over de voor het budget te 
realiseren kwantitatieve prestaties met 
betrekking tot de wachtlijsten is geen 

overeenstemming bereikt. Ondanks de 
discrepantie tussen een voorzettende 
groei van de vraag en een gelijkblijvend 
budget, wenste het Rijk met provincies af 
te spreken dat de zelfde resultaten 
worden gerealiseerd met betrekking tot 

de wachtlijsten als in 2010/2011. Het IPO 
heeft voorgesteld wel de 
resultaatafspraak voort te zetten dat in 
crisisgevallen direct zorg wordt geboden. 
Maar voor overige gevallen wil IPO niet 

verder gaan dan een 
inspanningsverplichting om kinderen zo 

snel mogelijk de noodzakelijke zorg te 
bieden. De staatssecretaris vond dit te 
mager. Het beleidskader dient voor 
Prinsjesdag naar de Tweede kamer te 
gaan. Het is nog niet bekend of de 
staatssecretaris de door haar gewenste 
resultaatsafspraak nu eenzijdig als 

resultaatverplichting zal vaststellen. Actie 
is ondernomen om via een lobby naar de 
staatssecretaris haar hiervan te 

weerhouden. Mocht dat niet lukken, dan 
zal lobby naar de TK noodzakelijk zijn. 
Het Rijk heeft aangegeven de door het 

IPO  voorgestelde gefaseerde 
herverdeling van de doeluitkering 
jeugdzorg in 2012 en 2013 te willen 
volgen. 
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 Beïnvloeden van de besluitvorming over toekomst jeugdzorg en afhankelijk van de 

uitkomst daarvan meewerken aan transitieproces; 
 Toewerken naar één financiering voor het provinciale zorgaanbod, de jeugd-LVG, de 

jeugd-GGZ en de gesloten jeugdzorg. 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

Zorg/Welzijn 
 Aandacht voor zorgvragersbeleid, voor zover daarvoor landelijke afstemming tussen 

provincies onderling en tussen provincies en rijk van belang is. 
 

 
≈ 

 
≈ 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
≈ 

 

 
Jeugdzorg vormt apart hoofdstuk in het 
Bestuursakkoord Rijk, IPO, VNG en 
Waterschappen. Daarin is op hoofdlijn 

uitwerking gegeven aan het voornemen 
uit het regeerakkoord om de jeugdzorg 
over te hevelen naar de gemeenten. 
In het Bestuursakkoord wordt 
vastgehouden aan overheveling van de 
provinciale jeugdzorg, de jeugd-GGZ, de 
jeugd-LVG en de gesloten jeugdzorg naar 

de gemeenten uiterlijk 2016. Het BA 
moet uitgewerkt worden in een concreet 
transitieplan. Daarin de bundeling van 
financiering vast te houden. 
Het IPO neemt inmiddels met Rijk en 
VNG deel aan de transitiewerkgroep die 

als primaire opdracht heeft om te komen 
tot een transitieplan. De voortgang 
stagneert echter. Onder meer als gevolg 
van een weinig planmatige aansturing 
van het proces door het Rijk en het 

ontbreken van voortgang ten aanzien van 
het ontwikkelen van een helder 

eindplaatje van het toekomstige 
gemeentelijke jeugdzorgstelsel. Het 
voortouw hiervoor ligt bij het Rijk.  
Het IPO heeft recent in een brief aan de 
staatssecretaris haar zorgen hierover 
uitgesproken en om spoedig bestuurlijk 
overleg gevraagd om samen met het Rijk 

en de VNG tot versnelling van het proces 
te komen. Beoogd wordt nu medio 
oktober een dergelijk bestuurlijk overleg 

te hebbe. Ook zal er t.b.v. versnelling 
bestuurlijk overleg IPO-VNG 
plaatsvinden. 

 
Enerzijds bezuinigt het Rijk op 
provinciefonds met als titel dat provincies 
zich niet meer met sociaal beleid moeten 
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 bezighouden. Anderzijds doet Rijk beroep 
op provincies maatschappelijk relevante 
organisaties als de regionale 
cliëntenplatforms en de landelijke 

hulptelefoon (Sensoor) overeind te 
houden. Het IPO heeft geprobeerd 
hierover overleg te voeren met VWS, 
maar door kabinetswissel is dat niet 
gelukt.  

 

3.11  Cultuur  
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
 Op basis van een objectieve kostprijsberekening per taak afspraken maken met het 

rijk over de decentralisatie van de regionale archieffunctie (decentralisatie Regionale 
Historische Centra); 

 

 
 
 
 

 Uitwerken van bestuurlijke afspraken over onder andere gebiedsgerichte 
monumentenzorg  en de verankering van cultuurhistorie in het ruimtelijk spoor in het 
kader van de modernisering van de monumentenzorg; 

 
 

 Afspraken maken met  rijk en gemeenten over de spelregels voor het subsidieplan 
2013-2016 (aanpassing Kader interbestuurlijke verhoudingen cultuur).  

 
 Voorbereiden van een IPO-reactie op de uitkomst van de evaluatie van de Wet op de 

archeologische monumentenzorg (Wamz); 
 

 
 Uitwerking van de provinciale steuntaken op het gebied van bibliotheekwerk aan de 

hand van het Bibliotheekcharter en voorbereiden IPO-inzet voor de aanpassing van 
de Wet op het Specifiek Cultuurbeleid (onderdeel openbare bibliotheekwerk); 

 

 Uitvoeren van actiepunten ter vergroting van de financiële en beleidsmatige 
sturingsmogelijkheden van provincies op de regionale omroepen; 

 

 
≈ 
 
 
 

 
 

 
 

≈ 
 
 

 
 
√ 

 
 
≈ 

 
 

 
≈ 

 
 

 

≈ 
 

 
Er is geen sprake van decentralisatie van 
de RHC’s van het rijk naar de provincies. 
Provincies nemen alleen de 
verantwoordelijkheid voor het 

overgedragen provinciaal archief over 
van het rijk. Afspraken zijn vastgelegd in 
het Bestuursakkoord 2012-2015.  
 

Een bestuurlijke afspraak ter uitwerking 
van de modernisering monumentenzorg 
provincies (IPO) en OCW is voorzien 

najaar 2011. 
 
Is op 26 mei vastgesteld.  

 
 
De evaluatie is afgerond. IPO zat in de 

klankbordgroep. IPO-reactie op 
beleidsreactie OCW is voorzien najaar 

2011. 
 
 
 
 

Bestuurlijk overleg  OCW-provincies 
(IPO) is voorzien eind september 2011 
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3.12  Elektronische dienstverlening 

 

Doelstelling Jaarplan 2011 Resultaat Toelichting 

 
Nationaal Uitvoeringsprogramma Dienstverlening en e-Overheid (NUP)   

 Coördineren bij de uitvoering van het NUP door de provincies, waar nodig en mogelijk 

door interprovinciale samenwerking bij implementatie en beheer van voorzieningen. 
Hiervoor wordt onder regie van de BOAG Middelen een interprovinciaal jaarprogramma 
opgesteld en uitgevoerd. De interprovinciale uitvoeringsorganisatie van het NUP (onder 

regie van de BOAG Middelen) wordt heringericht in aansluiting op de nieuwe inrichting 
van de coördinatie op overheidsbreed niveau; 

 Coördinatie en voorbereiding van de deelname aan de nationale regiegroep 
Dienstverlening en e-Overheid en de provinciale inzet voorbereiden voor een nieuw 

overheidsbreed uitvoeringsprogramma in vervolg op het NUP. Prioriteit wordt gegeven 
aan de afronding van het NUP. 

 
 
Provinciale Referentie Architectuur of Domeinarchitectuur 

 Coördinatie bij de ontwikkeling in interprovinciaal verband van een volgende, 

uitgebreidere, versie van de huidige Referentie-/ Domeinarchitectuur Provincies 
(PETRA). Voor deze ontwikkeling wordt onder regie van de BOAG Middelen een 

interprovinciaal jaarprogramma opgesteld.  
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
Geo-informatie 

 Coördinatie bij de deelname aan het overheidsbrede overleg over geo-informatie 

(Gideon) en bij de uitvoering van een interprovinciaal jaarprogramma (ProGideon) dat 

 
√ 

 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
√ 

 
 

 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 

√ 

 

 
Provincies werken aan de afronding van 
het NUP Programma via interprovinciale 

programma op het gebied van 
Basisregistraties en FrontOffice. . 
Het IPO team e-DV bereidt deze 

bestuurlijke regiegroep voor, en neemt 
tevens deel.  
 
 

 
 
 
 
 
Inmiddels is PETRA uitgebreid met de 

dossiers geo-architectuur en de  
provinciale baselines informatie-

beveiliging en informatie op orde. 
Provincies hebben een dossier opgeleverd 
voor PETRA over het onderwerp 
Zaakgericht Werken. Ook dit wordt 
toegevoegd aan PETRA. Daarnaast wordt  

gewerkt aan een gemeenschappelijk 
procesmodel voor provincies. 
 
Om als overheden goed samen te werken 
is standaardisatie belangrijk. Het IPO 
neemt op landelijk en EU niveau deel aan 
standaardisatie-overleggen op het  

gebied van e-Dienstverlening (inclusief 
geo-informatie) om de belangen van 
provincies maximaal te kunnen 
behartigen. 
 
Provincies waren  de eerste overheid, die 

de EU INSPIRE-deadline van 9 mei 
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onder regie van de BOAG Middelen wordt vastgesteld en uitgevoerd.  
 In dit interprovinciaal programma wordt de totstandkoming van het wettelijk verplichte 

aanbod gecoördineerd en ondersteund, waar nodig en mogelijk door interprovinciale 
samenwerking bij implementatie en beheer van voorzieningen (zoals bijvoorbeeld het 

provinciaal georegister).  Ook wordt ondersteuning gegeven aan de ontwikkeling in 
beleidsketens (zoals bijvoorbeeld het Digitale Keten Natuur).  

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
GBO-Provincies   

 GBO-Provincies beheert applicaties en/of toepassingen die een interprovinciaal, 
landelijk of overheidsoverstijgend karakter hebben. GBO-Provincies heeft als doel door 
samenwerking  efficiency-voordeel voor de provincies te behalen. Waar mogelijk en 

nodig wordt de huidige portfolio uitgebreid met als doel kostenreductie, inzicht in de 
samenhang van de applicaties en de beschikbare data en strakke regie op de 

overheidsdiensten voor de provincies. Een jaarprogramma wordt door de BOAG 
Middelen vastgesteld. De huidige portfolio bestaat uit het (strategische) beheer van:  

o Risicokaart 
o Flamingoviewer;  
o Landelijke Databank Overstromingsscenario’s  
o Beheer informatiemodellen, architectuurstandaarden, baseline Informatie op 

Orde en baseline Informatiebeveiliging; 

o Centrale inkoop/aanschaf luchtfoto’s en meer GEO-bestanden;. 
o Systemen voor de Digitale Keten Natuurbeheer. 
o Frontoffice producten, zoals Provinciale Producten Catalogus, Decentrale 

Regelgeving (IPDR/CVDR), samenwerkende catalogi en e-formulieren.  
o Provinciaal Georegister. 
o Landelijk Grondwaterregister. 

 Initieert en begeleidt het in beheer nemen van nieuwe door provincies gezamenlijk 
ontwikkelde voorzieningen en ondersteunt en adviseert de provincies bij de realisatie 
van gezamenlijke voorzieningen; 

 

 
√ 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
√ 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 

 

√ 
 
 
 

hebben gehaald: De zes eerste datasets 
Beschermde gebieden zijn 
geharmoniseerd online beschreven en 
beschikbaar.  

Provinciaal Georegister.nl is operationeel 
en inmiddels zijn ca. 200 datasets 
beschreven en ontsloten. 
Er zijn folders provincies en brochures 
gemaakt over het open (geo)-databeleid 
van de provincies. Provincies kunnen nu 
ook kosteloos geo-informatie van het rijk 

gebruiken. 
In september gaat een interprovinciaal 
project Landelijk Zwemwaterregister van 
start.Ook op het gebied van geo-
informatie neemt het IPO deel aan de 
landelijke stuurgroepen.  

 
 
De Q2 rapportage is besproken en 
goedgekeurd in de BOAG-Middelen. 
 

Voor de risicokaart is een lange termijn 
visie geformuleerd. Meertaligheid is 

ingevoerd en er is een grote release 
uitgebracht. Voor de rest van 2011 staat 
de invoering van het risicoprofiel in de 
planning. 
 
In de eerste helft van 2011 zijn de 
luchtfoto’s 2010 geïmplementeerd. 

 
Voor de overige applicaties is een nieuwe 
versie uitgebracht.  

 
Voor natuurbeheer is de businesscase 
voor de in beheer name van de Digitale 

Keten Natuur goedgekeurd en in 
geïmplementeerd. 
 
De voorbereiding voor in beheername 
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 Stemt het beheer af met landelijke gemeenschappelijke voorzieningen 

(ketenprocessen) en organiseert het gebruikersoverleg voor provincies van in beheer 

genomen landelijke voorzieningen (bijvoorbeeld landelijke voorziening 
Omgevingsloket). 
 

 

 
 
 
≈ 

 
 

van de te ontwikkelen servicebus voor de 
basisregistraties is in volle gang.  
 
De voorbereidingen voor het beheer van 

het omgevingsloket is nog niet voltooid 
omdat het budget voor 2011 niet 
toereikend is. 
 

 

 

3.13  Werkgeverszaken 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
 In overleg met provincies voorbereiden en vaststellen van de 

Arbeidsvoorwaarden/HRM-nota voor de periode 2011-2014 
 
 

 Voorbereiden van het overleg over en het tot stand brengen van een nieuwe cao 

vanaf 1 juni 2011 
 

 
 
 

 

 Starten met interprovinciale samenwerking op het P&O-werkgebied met als eerste 
stap inzetten op concentratie van deskundigheid. Onderzoeken van mogelijkheden 
van samenwerking op andere gebieden door het uitvoeren van pilots 

 
 
 
 

 
 

 Op basis van het Profiel Provincies uitwerken van scenario’s voor kwantitatieve en 
kwalitatieve behoefte aan personeel (specificeren van strategische 
personeelsplanning). 

 
 

 
√ 
 
 

 
≈ 

 
 

 
 
 

 

X/√ 
 
 
 
 

 
 

 
 

√ 
 
 

 
 

 
Deze nota is vastgesteld en wordt 
gebruikt als input voor de cao 
onderhandelingen 
 
De nieuwe onderhandelingsdelegatie is 

gevormd en de CAO onderhandelingen 
zijn gestart. Een volgend formeel overleg 

zal plaatsvinden op 27 september. Het 
IPO-bestuur heeft het mandaat 
vastgesteld.   
 

Het is niet mogelijk gebleken meer dan 
één activiteit van de grond te tillen, 
namelijk een project om (tijdelijke) 
klussen over en weer uit te voeren. Dit 
project gaat op 10 oktober van start. Wel 
heeft er een gezamenlijke aanbesteding 
van uitzendkrachten plaatsgevonden door 

de provincies  Zuid-Holland en Overijssel. 
 
A+O-fonds Provincies organiseerde 
succesvolle masterclass rond dit thema. 
Concrete invulling vindt op basis daarvan 
in de onderscheiden provincies plaats. 
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 In samenwerking met gemeenten en waterschappen bevorderen van diversiteit 
binnen provincies mede op basis van een door BZK beschikbaar gestelde subsidie 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 Ondersteunen van de inrichting van een Kenniscentrum Belonen bij het A+O-fonds 
Provincies (conform cao-afspraak) 

 
 In het verlengde van het ontwerp-wetsvoorstel over het afschaffen van de ambtelijke 

status wordt er naar gestreefd om het ontslagrecht zo spoedig mogelijk 
marktconform  te maken 

≈ 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

≈ 
 

 
≈ 
 
 

 

Deelname vanuit provincies tot nu toe 
bescheiden. Wel nemen 5 provincies deel 
aan het programma “Talent naar de Top”. 
Overige activiteiten blijven beperkt, met 

name door de noodzaak tot bezuinigen, 
waardoor de mogelijkheden voor 
realiseren diversiteitsdoelen beperkt zijn. 
Ter promotie is een 
ambassadeursnetwerk ingericht waaraan 
twee provinciesecretarissen deelnemen. 
 

Het centrum is in ontwikkeling. 
 
 
Het kabinet heeft de intentie tot 
afschaffing van de ambtelijke 
rechtspositie overgenomen.  
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4. Voortgang organisatie en kerntaken van het IPO 
 
4.1 Algemene Vergadering  
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
 De Algemene Vergadering komt in 2011 twee keer bijeen: 23 juni en 8 december; 
 
 
 

 

 
 Organisatie van themabijeenkomsten voor AV- en/of Statenleden. De onderwerpen 

voor de themabijeenkomsten worden in overleg met de Algemene Vergadering 
vastgesteld; 

 
 
 

 Het opstellen van een voortgangsverslag per 1 mei en 1 oktober om de voortgang 
van de uitvoering van de werkzaamheden in het Jaarplan 2011 voor Provinciale 
Staten inzichtelijk te maken. Dit voortgangsverslag wordt toegezonden aan de leden 
van de Algemene Vergadering, de colleges van Gedeputeerde Staten en aan de 

Statengriffies ter verspreiding onder de leden van Provinciale Staten; 
 

 De leden van de AV tussentijds informeren over zaken die van belang zijn voor de 
uitoefening van de governancetaak van de AV. 

 

 
≈ 

 
 
 

 

 
≈ 

 
 
 
 
 

≈ 
 

 
 

 
 

≈ 
 
 
 
 

 
In het licht van de transitie van het IPO 
en de betrokkenheid van de AV-leden bij 
het traject is, in overleg met de AV, de 
geplande vergadering van 23 juni 

verdaagd naar 29 september 2011. 

 
Gezien de nieuwe samenstelling van 
Provinciale Staten en daarmee de AV en 
in afwachting van de uitkomsten van de 
transitie is hieraan nog geen gevolg 
gegeven. 
 

Het eerste voortgangsverslag over de 
periode tot 1 mei 2011 is op 26 mei 2011 
door het bestuur vastgesteld en op 31 
mei 2011 verspreid. 

 
 

Heeft, met name over de transitie, plaats 
gevonden via de mail en brieven. 
 
 
 
 

 
4.2 De organisatie van het IPO 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
 Uitvoering geven aan de besluiten die voortkomen uit de evaluatie van het IPO die 

eind 2010 door het bestuur worden vastgesteld;   
 
 
 

 
≈ 

 
 
 
 

 
Het bestuur heeft, na consulatie van de 
colleges van GS en gebaseerd op de 
uitkomsten van de evaluatie, ingestemd 
met de instelling van de commissie-
Transitie IPO onder voorzitterschap van 
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 Uitvoering geven aan het formatieplan 2008-2011, zoals omschreven in de 

Meerjarenagenda 2008-2011. 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
≈ 

 

Wim Deetman. De commissie heeft het 
advies in mei gepresenteerd aan het 
bestuur. Op grond van het advies heeft 
het bestuur op 9 juni 2011 de 

uitgangspunten voor de transitie 
vastgesteld. Deze uitgangspunten zijn 
nader uitgewerkt ter besluitvorming door 
het bestuur tijdens de werkconferentie op 
15 en 16 september 2011. Na de 
werkconferentie worden de colleges van 
GS, de leden van PS en de AV-leden bij 

de transitie betrokken. 
 

 

 
4.3 De platformfunctie 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 

 Ondersteunen van elf bestuurlijke adviescommissies van het IPO, waarin alle 

provincies zijn vertegenwoordigd met een lid van Gedeputeerde Staten. De 
Adviescommissies komen minimaal vier en maximaal zes keer per jaar bijeen en 
richten zich op de volgende beleidsterreinen: Bestuur/Financiën/e-
Dienstverlening/Werkgeverszaken, Cultuur, Economische Zaken, Europa, Landelijk 
Gebied, Milieu, Mobiliteit, Ruimtelijke Ontwikkeling en Wonen, Sociaal 

Beleid/Jeugdzorg en Water; 
 

 Uitvoering geven aan de ambtelijke ondersteuning van de bestuurlijke 
adviescommissies door de Brede Overleg- en Adviesgroepen (BOAG’s). Het 
voorzitterschap en het secretariaat van de BOAG’s wordt op basis van een goede 
spreiding vervuld door één van de provincies. Er zijn veertien BOAG’s: Bestuur, 
Communicatie, Cultuur, Economie, Europa, Juridische Zaken, Landelijk Gebied, 

Middelen, Milieu, Mobiliteit, Ruimtelijke Ontwikkeling en Wonen, Sociaal Beleid en 
Water. 

 

 

≈ 

 
 
 
 
 

 
 

≈ 
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4.4 Belangenbehartiging 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 Onderhouden van het netwerk gericht op parlementariërs (en hun medewerkers), 
Haagse en Brusselse departementen, overheidsorganisaties en relevante 
maatschappelijke organisaties met als doel verbetering van de condities waaronder 
de twaalf provincies werken. Het bestuur geeft sturing aan de belangenbehartiging 
aan de hand van een (voortschrijdende) strategische agenda. Hiertoe worden onder 
andere het de volgende activiteiten ontwikkeld: 

 organisatie van (thematische) bijeenkomsten tussen provinciale bestuurders 

en leden van het parlement, dan wel IPO-medewerkers en adviseurs van 
leden van het parlement; 

 organisatie van afstemmingsoverleg met provinciale lobbyisten ter 
bevordering van  consistent en samenhangend beeld van de (inter)provinciale 
inzet. 

 

 Coördinatie van de ‘Europese’ belangenbehartiging en opereren als de verbindende 
schakel tussen de op de Europese Unie gerichte belangenbehartiging in Den Haag en 
Brussel. Het bestuur geeft sturing aan de belangenbehartiging aan de hand van de 
(voortschrijdende) strategische agenda (zie ook hoofdstuk 3.3 Europa). 

≈ 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 

≈ 
 
 
 
 

 
 
 

 

 
4.5 Communicatie 
 

Doelstelling Jaarplan 2011 Voortgang Toelichting 

 
Website 

 Uitvoering geven aan de in 2010 gelanceerde nieuwe website www.ipo.nl waaronder 
het bieden van actuele informatie en aansluiting bij de informatiebehoefte van de 
provinciale achterban, in het bijzonder de leden van Provinciale Staten. 
  

Platform/netwerk 

 Versterken van samenwerking tussen en met provinciale communicatieadviseurs. 

 
 
 
Media 

 Een actief mediabeleid voeren op de dossiers die een goed beeld geven van de 

bestuurlijke rol van provincies en daarmee bijdragen aan de positionering van de 
provincies. 

 
 
√ 

 
 
 
 

≈ 

 
 
 
 

≈ 

 
 

 
 
De website is 1 februari geheel vernieuwd 
opgeleverd. 
 
 
 

Het communicatieteam onderhoudt het 

netwerk en organiseert begin oktober een 
bijeenkomst over samenwerking in de 
woordvoering. 
 
 

 
 

http://www.ipo.nl/
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Lobbybrief 

 De wekelijkse Haagse Lobbybrief informeert op vertrouwelijke wijze de colleges van 
Gedeputeerde Staten over het werk en de waarnemingen van het IPO. 

 
Jaarcongres en overige bijeenkomsten 

 Organisatie van het IPO Jaarcongres 2011 en andere bijeenkomsten.  
 

 
 

≈ 
 

 
 
≈ 
 

 

 
 
De lobbybrief verschijnt wekelijks   
 

 
 
Het IPO-Jaarcongres vindt dit jaar plaats 
op dinsdag 4 en woensdag 5 oktober. 
Gastprovincie is dit jaar Noord-Holland.  
 



 
Vergadering van de Algemene Vergadering van de vereniging IPO op 8 december 2011 
agendapunt 3b 
 

 
 

 
 

 

 

 

 

Paraaf secretaris :  

 

 

Datum : 17 november 2011 

Inlichtingen bij : Gerard Beukema/Ferdi de Lange 

Doorkiesnummer : (070) 888 12 22 

Bijlagen : geen 

 

Onderwerp : Stand van zaken Bestuursakkoord 

 

 

Voorstel 

 
Ter vergadering kennis nemen van de mondelinge toelichting op de actuele stand van 

zaken van het Bestuursakkoord en de voortgang van het Deelakkoord Landelijk Gebied. 

 

 

Toelichting 

 

---  

 

 

 

Bijlage 

 

Geen. 

 

 



Vergadering van de algemene vergadering van de vereniging IPO op 8 december 2011 
agendapunt 3c 
 
 
 
 

 

 
 

Paraaf secretaris :  

 

 

Datum : 17 november 2011 

Inlichtingen bij : Gerard Beukema/Louis van Wayenburg 

Doorkiesnummer : (070) 888 12 54 

Bijlagen : geen 

 

Onderwerp : Overlegstelsel arbeidsvoorwaarden politieke ambtsdragers 

 

 

 

Voorstel 

 

1. Uit het midden van de Algemene Vergadering een vertegenwoordiger aanwijzen die 

namens de statenleden  gaat deelnemen aan het gesprek dat het ministerie van 

Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties (BZK) met vertegenwoordigers van 

politieke ambtsdragers gaat voeren over het toekomstig stelsel van overleg over de 

arbeidsvoorwaarden en rechtspositie van politieke ambtsdragers;  

2. Uit het midden van de Algemene Vergadering een kleine ad hoc werkgroep van 

statenleden aanwijzen die het gesprek over het toekomstige overlegstelsel voor 

politieke ambtsdragers gaat voorbereiden en die betrokken is bij de vervolg- 

activiteiten; en 

3. Instemmen met inhoudelijke en secretariële ondersteuning vanuit het IPO-

secretariaat 

 

Toelichting 

 

Het Ministerie van Binnenlandse Zaken 

en Koninkrijksrelaties (BZK) wil (in 

december 2011 of januari 2012) in 

overleg treden met vertegenwoordigers 

van de verschillende groepen van 

politieke ambtsdragers over de 

vormgeving van een toekomstig stelsel 

van overleg over de arbeidsvoorwaarden 

en rechtspositie van de politieke 

ambtsdragers. BZK zal hiervoor 

binnenkort een discussienotitie 

rondsturen. Tot heden is er geen 

samenhangend overlegstelsel. Bij de 

provincies worden de (arbeids-

voorwaardelijke) belangen van gedepu-

teerden en statenleden behartigd door 

het IPO. Het IPO-bestuur neemt de 

besluiten en adviseert de minister van 

BZK over voornemens ten aanzien van 

de rechtspositie van gedeputeerden en 

statenleden. Eigenlijk behartigt het IPO 

hier zowel de belangen van de 

provinciale ‘werkgever’ als die van de 

gedeputeerden en statenleden als 

‘werknemer’. Over arbeidsvoorwaar-

delijke zaken van commissarissen van de 

Koningin is de Kring van commissarissen 

van de Koningin de gesprekspartner van 

de minister. Statenleden hebben geen 

eigen organisatie die hun arbeids-

voorwaardelijke belangen bij de minister 

behartigt. Incidenteel is in het verleden 

(2005) uit de Algemene Vergadering van 

het IPO een ad hoc werkgroep van 

statenleden ingesteld die heeft gelobbyd 

voor verbetering van de rechtspositie 

(met name de primaire beloning) van 

statenleden. Aanleiding hiervoor waren 

toen de aanbevelingen van de 

Commissie Dijkstal over een nieuw 

samenhangend loongebouw voor alle 

politieke ambtsdragers. Deze ad hoc 

werkgroep bestaat niet meer. 

 

Aan de bijeenkomst over het toekomstig 

overlegstelsel voor politieke ambts-

dragers zullen vanuit gemeenten en 

waterschappen politieke ambtsdragers 

deelnemen uit en namens hun 

beroepsvereniging. Er zijn beroeps-

verenigingen voor burgemeesters, 

wethouders, raadsleden, waterschap-

voorzitters en leden van het Algemeen 

Bestuur en Dagelijks Bestuur van 

 



- 2 – 

 

 

 

waterschappen. Uit de Kring van 

commissarissen van de Koningin zal 

waarschijnlijk mevrouw Bijleveld-

Schouten deelnemen. Gedeputeerden en 

statenleden hebben geen eigen beroeps- 

of belangenvereniging. 

 

Het is van belang dat ook statenleden 

hun stem kunnen laten horen. 

Voorgesteld wordt daarom om uit uw 

midden een vertegenwoordiger aan te 

wijzen die aan het gesprek over het 

toekomstig overlegstelsel voor politieke 

ambtsdragers gaat deelnemen. Daar-

naast dient een kleine ad hoc werkgroep 

van statenleden ingesteld te worden die 

dit gesprek gaat voorbereiden en die 

betrokken blijft bij de vervolgactiviteiten. 

Deze ad hoc werkgroep zal vanuit het 

IPO inhoudelijk en secretarieel worden 

ondersteund. 

 

 

Bijlagen 

Geen. 



 
Vergadering van de Algemene Vergadering van de vereniging IPO op 8 december 2011 
agendapunt 4a 
 

 
 

 
 

 
 

 

Paraaf secretaris :  

 

 

Datum : 17 november 2011 

Inlichtingen bij : Gerard Beukema/Ferdi de Lange 

Doorkiesnummer : (070) 888 12 22 

Bijlagen : 1 

 

Onderwerp : Voorbereiding IPO-Meerjarenagenda 2012-2015 / IPO-Jaarplan 2012 

 

 

 

Voorstel 

 
Kennis nemen van de stand van zaken van de voorbereiding van de IPO-

Meerjarenagenda 2012-2015 en het IPO-Jaarplan 2012. 

 

 

 

Toelichting 

 

Transitie IPO 

Naast de beperking van de bestuurlijke 

en ambtelijke adviesstructuur en 

kostenbesparing is een ander hoofdpunt 

van de besluitvorming van het IPO-

bestuur inzake de transitie van het IPO 

het aanbrengen van focus in de 

inhoudelijke agenda. Naar aanleiding van 

de besluitvorming door het bestuur is 

afgesproken dat het IPO alleen acteert 

op de zes kerntaken die de basis vormen 

voor de interprovinciale samenwerking: 

- Duurzame ruimtelijke ontwikke-

ling (w.o. Waterbeheer); 

- Regionale bereikbaarheid en 

regionaal openbaar vervoer;  

- Regionale economie en energie;  

- Culturele infrastructuur en 

monumentenzorg;  

- Vitaal Platteland; en 

- Kwaliteit van Openbaar bestuur.  

Binnen die kerntaken zijn voor het IPO 

twee rollen weggelegd: 

‘belangenbehartiging’ en ‘innovatie en 

uitwisseling’. Tevens is afgesproken dat 

om een onderwerp op de agenda van het 

IPO te plaatsen een ‘toelatingsprocedure’ 

wordt gevolgd waarbij de 

uitgangspunten zijn dat (1) een 

onderwerp alle provincies moet aangaan 

(systeembenadering) en (2) er moet 

perspectief zijn op een gezamenlijk 

standpunt c.q. een gezamenlijk 

resultaat. Op grond van deze 

uitgangspunten is de ‘smalle doch 

betekenisvolle agenda’ opgesteld die de 

basis vormt voor de IPO-

Meerjarenagenda 2012-2015. 

 

Matrix ‘smalle doch betekenisvolle 

agenda’ 

In de vergadering van het IPO-bestuur 

van 10 november jl. zijn de onderwerpen 

van de ‘smalle doch betekenisvolle 

agenda’ vastgesteld. U treft de ‘matrix’ 

van deze agenda als bijlage aan. Aan de 

bestuurlijke adviescommissies is 

gevraagd om deze onderwerpen om te 

zetten in concrete doelstellingen op 

grond waarvan de IPO-Meerjarenagenda 

2012-2015 kan worden opgesteld.  

 

IPO-Meerjarenagenda en Jaarplan 

Op grond van de uitkomsten van de 

bespreking van de matrix door de 

afzonderlijke bestuurlijke 

adviescommissies wordt de IPO-

Meerjarenagenda 2012-2015 opgesteld. 

Van deze agenda wordt het IPO-Jaarplan 

2012 afgeleid. Zowel de IPO-

Meerjarenagenda 2012-2015 als het 

IPO-Jaarplan 2012 worden ter 

vaststelling door het bestuur 

geagendeerd voor de vergadering van 2 
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februari 2012. De vastgestelde 

Meerjarenagenda en Jaarplan worden 

vervolgens ter goedkeuring voorgelegd 

aan uw Algemene Vergadering in de 

extra te plannen Algemene Vergadering 

naar aanleiding van de noodzakelijke 

statutenwijziging in verband met de 

uitkomsten van de transitie van het IPO.  

 

 

Bijlage 

 

Matrix ‘Smalle doch betekensivolle agenda’, vastgesteld door het bestuur op 10 

november 2011. 

 



Vergadering van de algemene vergadering van de vereniging IPO op 8 december 2011 
agendapunt 4a, bijlage 1 

 

Thema’s Rollen 

Belangenbehartiging 
 

Innovatie en uitwisseling 
 

Duurzame 

ruimtelijke 
ontwikkeling en 
Waterbeheer 
 

Uitvoering Deelakkoord Water (BA*) (w.o. belangenbehartiging 

Waterwet en relatie met de waterschappen) 

‘Waarmaken provinciale ruimtelijke regisseursrol’**: 

- Invulling van vervallen nationale ruimtelijke belangen 
(o.a. nationale landschappen, stedelijke vernieuwing, 
Rijksbufferzones, windenergie); 

- Ontwikkeling nieuwe verdienmodellen en 

financieringsarrangementen gebiedsontwikkeling; 
- Uitwisseling provinciale rol kaderstellend programmeren 

woningbouw; en 
- Provinciale rol (herstructurering) bedrijventerreinen, 

leegstand kantoren en grootschalige detailhandel. 
 

Vernieuwing Omgevingsrecht (incl. Waterwet). Voor zomer 2011 

maken partijen: probleemanalyse, eindperspectief en afspraken 
over uitwerking (BA)  
 

Provinciale rol Deltaprogramma (voor zover het 

deelprogramma’s betreft die provincie overschrijdend zijn) 
 
 

Opstellen agenda stedelijke vernieuwing met rijk, VNG en grote 

steden i.v.m. vervallen ISV per 2014 (BA) 
 

Vastleggen provinciale rol nationale wetgeving en Structuurvisies 

 

Regionale 
bereikbaarheid en 
openbaar vervoer 

 

Decentralisatie BDU (BA) 
 

--- 

Realiseren landsbrede aanpak ‘Beter benutten van infrastructuur’ 
(geagendeerd door het ministerie van I&M) 
 

Verkeersveiligheid: herijking afspraken ‘Duurzaam veilig’ 

Spoorvervoer: belangenbehartiging bij wetgeving concessies en 
beheer  spoorvervoer infrastructuur 

 

Belangenbehartiging wetgeving luchtkwaliteit en Swung 2 
(geluid) 
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Regionale 
economie en 
energie 

 

Verkenning uitvoeren m.b.t. verduurzaming economie (BA) 
 

Energie: 
- ontwikkeling en vernieuwing van financieringsinstrumenten; 

en 

- inzet provinciale instrumenten voor energiebesparing en 
energie efficiency, cross-overs en co-siting. 

Europe2020: focus op twee thema’s (1) duurzaamheid & klimaat, 
(2) innovatie & ondernemerschap 
 

Afstemming topsectoren en regionaal beleid voor zover het 
algemene onderwerpen betreft (systeembenadering) waaronder:  
Structuurfondsen (EFRO) 
 

Energie: belangenbehartiging wetgeving (knelpunten) en 

fiscaliteit (behandeling duurzaam energiegebruik en –productie) 
 

Culturele 
infrastructuur en 

monumentenzorg 
 

Decentralisatie restauratiebeleid Rijksmonumenten 
 

--- 

Regionale omroepen: aanpassing Mediawet t.b.v. maken 
prestatieafspraken tussen provincies en regionale omroepen 
 

Vitaal platteland 
 

Uitwerking en implementatie decentralisatie beleid natuur / 
landelijk gebied  
 
 

Gezamenlijke agenda voor provinciegrensoverschrijdende acties 
na decentralisatie natuur / landelijk gebied  
 

Nieuwe wetgeving inrichting landelijk gebied / integrale 
natuurwet 
 

Coördinatie beheerplannen Natura 2000 / KRW en 

uitvoeringsprogramma PAS 
 

Gemeenschappelijk Landbouwbeleid 2014-2020 (waaronder 
voorbereiding POP 3) 

 



- 3 – 
 
 
 

 

Kwaliteit 
openbaar bestuur 

 

Beïnvloeding traject visie inrichting openbaar bestuur (alleen  
onderwerpen van gezamenlijke provinciaal belang w.o. 

afschaffing WGRPlus en BDU)   
 

Provinciale rol bij het oplossen van bestuurlijke en financiële 
knelpunten gemeenten 

Bestuurlijke voorwaarden inzake vorming RUD’s Opdrachtgeversrol RUD’s (BA) 

Interbestuurlijk Toezicht 
 

Vernieuwing interbestuurlijke verhoudingen: relatie provincies 
en gemeenten / provincies en waterschappen 

 Financiële verhoudingen  (o.a. financieel stelsel, ontwikkeling 
Provinciefonds en bestuurlijke verhoudingen) / Financiële 
afspraken Bestuursakkoord (BA) 
 

Vermindering regeldruk en administratieve lasten / 

Uitvoeringsagenda (BA) / Belangenbehartiging e-Dienstverlening 
 

Overhedenoverleg  
 

Strategisch Startdocument Europa (voorjaar 2012) 
 

Acteren bij nieuw beleid, geformuleerd in ‘Den Haag’ of ‘Brussel’ 
wanneer het gezamenlijke belang van de provincies in het geding 
is (o.a. consultatie wetsvoorstellen en beleidsvisies) 
 

Uitvoering 

Bestuursakkoord 
 

Regie uitvoering en monitoring (decentralisatie)afspraken 

bestuursakkoord (BA) 
 

 

Jeugdzorg 
 

Afspraken Bestuursakkoord: Transitie Jeugdzorg & 
onderhandelingen financieel kader Jeugdzorg (BA)  
 

Transitie Jeugdzorg (BA) 
 

Randvoorwaarden voor inventarisatie beleidsinformatie 
 

Uitvoeren visitatie Jeugdzorg en op grond van resultaten nader 

uitwerken (visitatie vindt plaats en wordt in 2012 afgerond) 
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Werkgeverszaken 
 

Cao-onderhandelingen 
 

Jaarlijkse personeel monitor 
 

Partijen maken een plan van aanpak om de arbeidsmobiliteit en 
uitwisseling tussen werkgevers en sectoren te bevorderen (BA) 
  

Periodieke monitoring integriteit(sbeleving) in de verschillende 
organisaties (BA) 
 

 

 
*BA = onderwerp is onderdeel van het Bestuursakkoord tussen rijk, provincies, gemeenten en waterschappen 
** Betreft een themaoverstijgend onderwerp. Raakvlakken met de thema’s ‘Regionale economie en energie’ en ‘Vitaal platteland’ 
 

 
 



 
Vergadering van de Algemene Vergadering van de vereniging IPO op 8 december 2011 
agendapunt 4b 
 

 
 

 
 

 

Paraaf secretaris :  

 

 

Datum : 17 november 2011 

Inlichtingen bij : Gerard Beukema/Ferdi de Lange 

Doorkiesnummer : (070) 888 12 22 

Bijlagen : geen 

 

Onderwerp : Varianten inrichting Algemene Vergadering IPO 

 

Voorstel 

 
Bespreken van en instemmen met het voorstel, vastgesteld door het IPO-bestuur op 10 

november 2011, inzake de inrichting van de Algemene Vergadering. 

 

Toelichting 

 

Wat vooraf ging 

Tijdens de Algemene Vergadering van 29 

september jl. hebt u met het bestuur 

indringend van gedachten gewisseld over 

de transitie van het IPO in het algemeen 

en de toekomst van de Algemene 

Vergadering in het bijzonder. Op grond 

van de uitkomsten van uw vergadering 

kan geconstateerd worden dat de 

‘klankkleur’ wisselend was, maar dat u 

voor de huidige opzet van de Algemene 

Vergadering geen grote toekomst ziet 

weggelegd. Los van de door het bestuur 

voorgestelde varianten kwam tijdens de 

bespreking een extra variant naar voren: 

het ‘VNG-model’ waarbij in ieder geval 

jaarlijks een jaarvergadering wordt 

gepland. Een vergadering die 

gecombineerd kan worden met het IPO-

Jaarcongres.  

 

Op grond van de uitkomsten van uw 

vergadering is het ‘VNG-model’, in 

overleg met de notaris van het IPO, 

uitgewerkt en besproken door het 

bestuur tijdens de vergadering van 10 

november jl. Het bestuur stelt u voor om 

de uitwerking van het ‘VNG-model’ te 

bespreken en hiermee in te stemmen.   

 

Zoals afgesproken is de alternatieve 

inrichting van de Algemene Vergadering 

in samenhang met de invulling van de 

relatie tussen het IPO en de provincies 

voorbereid. Zie ook agendapunt 4c 

‘Relatie IPO – Provinciale Staten’. 

 

 

 

Rol Algemene Vergadering 

Op grond van de bespreking door het 

bestuur en de Algemene Vergadering 

over de toekomst van de AV dient op 

voorhand geconcludeerd te worden dat 

in de taakopvatting van de AV geen 

wijzigingen worden aangebracht. De taak 

van de AV blijft het uitvoeren van de 

‘governance’-functie terwijl de 

beleidsinhoudelijke controle op het IPO 

geschiedt in het samenspel tussen 

Provinciale Staten en het lid van uw 

bestuur in uw provincie. Dit mede in het 

licht van de bestuursafspraak dat de 

leden van het bestuur in de eigen 

provincie optreden als IPO-boegbeeld. 

 

In lijn met de bespreking van de 

toekomst van de AV met uw Algemene 

Vergadering wordt in onderstaand ‘VNG-

model’ wel de mogelijkheid gecreëerd 

om de agenda aan de (politieke) 

actualiteit aan te passen. 

 

‘VNG-model’  

In overleg met de notaris van het IPO is 

het ‘VNG-model’ nader uitgewerkt. De 

uitgangspunten van dit model zijn als 

volgt: 

- De leden van de Algemene 

Vergadering blijven leden van 

Provinciale Staten; 

- In plaats van de huidige situatie 

waar per provincie voor de gehele 

periode van vier jaar twee leden 

en één plaatsvervangend lid door 

Provinciale Staten worden 
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aangewezen, is het mogelijk om 

per Algemene Vergadering de 

personele invulling van de AV-

delegatie, bestaande uit twee 

leden, aan te laten wijzen door 

Provinciale Staten. Het 

plaatsvervangende lid vervalt 

hiermee. Overigens blijft het voor 

provincies mogelijk om vaste 

vertegenwoordigers voor 

meerdere Algemene 

Vergaderingen of de hele AV-

periode vast te stellen; 

- Gelijk de Algemene Vergadering 

van de VNG hebben alleen de 

vertegenwoordigers van de leden 

stemrecht, maar hebben leden 

van de bestuursorganen van het 

lid (PS en GS), de secretaris 

(provinciesecretaris) en griffier 

(statengriffier) toegang tot en 

spreekrecht tijdens de AV; 

- De Algemene Vergadering komt 

minimaal twee maal per jaar 

bijeen: eenmaal voor de 

vaststelling van het jaarverslag 

en de jaarrekening en eenmaal 

voor de vaststelling van het 

jaarplan en de jaarrekening. 

- De inhoudelijke voorbereiding van 

de bijeenkomsten van de 

Algemene Vergadering geschiedt, 

gelijk de huidige situatie door 

(een commissie van) Provinciale 

Staten waarbij dan tevens per AV 

bepaald moet worden hoe de 

personele invulling van de 

vertegenwoordiging in de AV 

wordt ingericht. 

Vertegenwoordigers stemmen 

overigens zonder last en 

ruggespraak; 

- In tegenstelling tot de inrichting 

van de Algemene Vergadering 

van de VNG met gewogen 

stemmen blijft het uitgangspunt 

dat iedere provincie één stem (of 

een veelvoud daarvan) in de 

Algemene Vergadering heeft. In 

het model met twee 

vertegenwoordigers per provincie 

betekent dit twee stemmen per 

provincie.  

 

 

 

 

 

 

 

Om een dergelijke inrichting van de AV 

voor Statenleden aantrekkelijk te maken 

wordt voorgesteld om de najaars-AV te 

koppelen aan het IPO-Jaarcongres. Het 

Jaarcongres zou dan starten met een 

formeel gedeelte waar, naast de statutair 

verplichte onderwerpen, zonodig actuele 

inhoudelijke onderwerpen te agenderen. 

Aangezien deze najaars-AV in het teken 

staat van de vaststelling van het IPO-

Jaarplan en de begroting voor het jaar 

daarna is dit ook een uitgelezen 

mogelijkheid om van gedachten te 

wisselen over het komende jaar. Voor de 

voorjaars-AV kan gekozen worden voor 

een bijeenkomst waarbij de nadruk 

wordt gelegd op het uitwisselen van 

‘best practices’ of een masterclass over 

een specifiek onderwerp. Deze 

bijeenkomst wordt dan gecombineerd 

met de AV.  Door de mogelijkheid om, 

indien gewenst, per AV een andere PS-

vertegenwoordiging te laten deelnemen, 

geeft dit Statenleden de flexibiliteit om 

geïnteresseerde deelnemers aan de 

bijeenkomst (bijvoorbeeld op grond van 

de inhoudelijke portefeuille) tevens af te 

vaardigen voor de AV.   

 

Voor de overzichtelijkheid kan het 

voorstel overigens in de volgende 

hoofdlijnen worden samengevat: 

- De functie van de AV blijft het 

uitoefenen van de ‘governance’-

taak. De beleidsinhoudelijke 

controle vindt plaats in de eigen 

provincie in het samenspel tussen 

Provinciale Staten en het lid van 

uw bestuur in de betreffende 

provincie; 

- De AV kent stemrecht toe aan 

twee vertegenwoordigers per 

provincie die per AV worden 

aangewezen door PS. Iedere 

provincie heeft daarmee twee 

stemmen in de AV; 

- Leden van PS en GS, de 

provinciesecretarissen en 

statengriffiers hebben toegang tot 

de AV en hebben spreekrecht; en 
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- De AV wordt gekoppeld aan IPO-

bijeenkomsten: de najaars-AV 

wordt gecombineerd met het IPO-

Jaarcongres terwijl de voorjaars-

AV wordt gekoppeld aan een 

nader te bepalen inhoudelijk 

bijeenkomst op het gebied van 

‘best practices’ of een 

masterclass. 

 

 

Vervolgstappen 

Uw vergadering wordt voorgesteld in te 

stemmen met het bestuursvoorstel voor 

de toekomstige inrichting van de 

Algemene Vergadering. Op grond van uw 

besluitvorming wordt de noodzakelijke 

statutenwijziging voorbereid ter 

agendering voor een extra te plannen 

Algemene Vergadering in de loop van 

2012. Inzake de mogelijke koppeling 

tussen Jaarcongres en AV wordt een 

voorstel uitgewerkt voor de vergadering 

van het bestuur op 2 februari 2012. De 

uitkomsten hiervan zullen teven worden 

geagendeerd voor de eerder genoemde 

extra Algemene Vergadering. 

 

 

Bijlage 

Geen. 

 



 
Vergadering van de Algemene Vergadering van de vereniging IPO op 8 december 2011 
agendapunt 4c 
 

 
 

 

 

 

Paraaf secretaris :  

 

 

Datum : 17 november 2011 

Inlichtingen bij : Gerard Beukema/Ferdi de Lange 

Doorkiesnummer : (070) 888 12 22 

Bijlagen : 3 

 

Onderwerp : Relatie Provinciale Staten - IPO 

 

 

Voorstel 

 
1. Kennis nemen en bespreken van de uitkomsten van de enquête gehouden onder 

leden van Provinciale Staten alsmede de acties die door het IPO worden ondernomen 

naar aanleiding van de enquête; en 

2. Kennis nemen van de wijze waarop de leden van Provinciale Staten worden 

geïnformeerd over de uitkomsten van de enquête.   

 

Toelichting 

 

Wat vooraf ging 

In de Algemene Vergadering van 29 

september jl. heeft u indringend met het 

bestuur gesproken over de toekomst van 

de Algemene Vergadering van het IPO 

mede in samenhang met de relatie 

tussen het IPO en Provinciale Staten. In 

het kader van dit laatste punt is 

afgesproken dat de voorstellen hiervoor 

nader zouden worden uitgewerkt mede 

op grond van een nog te houden 

enquête onder leden van Provinciale 

Staten in de onderscheiden provincies. 

Onderstaand treft u de uitkomsten aan 

van deze enquête en de acties die het 

IPO onderneemt naar aanleiding hiervan. 

U wordt voorgesteld kennis te nemen 

van de enquête en de vervolgacties en 

deze te bespreken. 

 

Uitkomsten enquête   

De enquête onder Statenleden is in de 

periode van 3 tot 16 november 

gehouden. Via een mailing aan alle 

Statenleden is een link verspreid waarbij 

online een enquête kon worden ingevuld. 

Er zijn 549 mails verstuurd op grond 

waarvan 162 Statenleden de enquête 

hebben ingevuld. Daarmee heeft bijna 

30% van de Statenleden deelgenomen, 

waardoor een representatief beeld 

ontstaat. Tevens blijkt uit de gevraagde 

achtergrondinformatie dat de 

respondenten representatief zijn voor 

alle Statenleden qua verdeling over de 

provincies, leeftijd, politieke partij, wel 

of geen eerste termijn etc. Een 

samenvatting van de uitkomsten van de 

enquête treft u aan als bijlage 1. De 

complete hoofdrapportage (antwoorden 

op de gesloten vragen) treft u aan als 

bijlage 2 en de aanvullende rapportage 

(antwoorden op de open vragen) treft u 

aan als bijlage 3. Onderstaand treft u 

per onderwerp de uitkomsten alsmede 

de acties die het IPO op grond hiervan 

voorstelt te ondernemen. 

 

Activiteiten IPO 

Uit de enquête blijkt dat de een grote 

meerderheid (70.3% - 81.5%) van de 

respondenten gemiddeld tot  veel 

interesse heeft in de voorgestelde IPO-

activiteiten voor Statenleden. In de 

aanvullende reacties wordt wel aandacht 

gevraagd, conform uw eigen 

opmerkingen daarover, dat de 

tijdsbesteding van Statenleden beperkt 

is en dat daar rekening mee moet 

worden gehouden. Met dit punt in het 

achterhoofd zal het IPO met ingang van 

het nieuwe jaar deze activiteiten gaan 

organiseren: 

 Themabijeenkomsten die op 

verzoek van PS in de eigen 

provincie worden georganiseerd; 

 Landsdelige bijeenkomsten over 

actuele vraagstukken van belang 
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voor PS die op initiatief van het 

IPO worden georganiseerd; 

 Algemene wekelijkse digitale 

nieuwsbrief met alle voor PS 

relevante nieuwsberichten; en 

 Gerichte nieuwsbrieven over 

specifieke thema’s.  

 

Op grond van de antwoorden op de open 

vraag over de IPO-activiteiten kwamen 

twee suggesties naar voren die nader 

worden bezien of deze uitvoerbaar zijn: 

 ‘Leg verbinding tussen provincies 

op basis van gezamenlijke 

vraagstukken. Voorbeeld: 

bijeenkomst over het Groene Hart 

voor PS-leden van Utrecht, Zuid- 

en Noord-Holland. Of over Food 

Valley met Utrecht en Gelderland, 

of randstedelijke 

mobiliteitsvragen’; en 

 ‘Factsheets over specifieke 

thema’s. 

 

Website IPO 

Uit de enquête blijkt dat een absolute 

meerderheid van de respondenten (56.2 

%) de website van het IPO nauwelijks 

bezoekt. De respondenten die de website 

wel bezoeken (43.2%) doen dit een keer 

per maand of een keer per week of 

minder. Het rapportcijfer dat aan de 

website wordt toegekend is gemiddeld 

een 7. Uit de beantwoording van de open 

vragen blijkt dat de website met name 

wordt gewaardeerd voor de 

overzichtelijkheid, actualiteit en 

informatieve karakter. Op grond hiervan 

wordt bezien hoe de site aantrekkelijker 

gemaakt kan worden voor Statenleden. 

Daarbij worden twee voorstellen vanuit 

de beantwoording van de open vragen 

betrokken: 

 ‘Een uitgebreider overzicht van 

wat er in Brussel is besloten en 

wat daarvan de gevolgen zijn 

voor de provincies. Een 

uitgebreider overzicht van 

ontwikkelingen/uitdagingen die 

op de provincies afkomen, 

eventueel zelfs overzichtelijk 

gemaakt met een tijdpad/proces 

waar we in zitten. Een overzicht 

van best practices van provincies, 

met een directe link naar de 

provincie-website waarop die 

practices worden toegelicht (zoals 

de workshop op het IPO-congres 

zelf).’; en 

 ‘Het zou wat meer diepgang 

mogen hebben; zie ook de VNG-

site met uitgebreide 

themabehandeling en koppeling 

naar gemeenten en dossiers die 

een geslaagde 

uitwerking/detaillering 

beschikbaar stellen. Dat zouden 

provincies ook onderling moeten 

doen.’ 

 

IPO op Twitter 

Van de respondenten volgt een 

minderheid (11.7%) het IPO op twitter. 

Van deze respondenten mag het aantal 

‘tweets’ over het algemeen iets hoger 

liggen. Uit de reacties op de open vraag 

over twitter blijkt dat het medium voor- 

en tegenstanders heeft. De voorstanders 

vinden dat er meer gebruik van gemaakt 

moeten worden terwijl de tegenstanders 

spreken van een hype.  

 

IPO-Jaarcongres 

Van de respondenten blijkt 38.3 % het 

afgelopen IPO-Jaarcongres te Haarlem te 

hebben bezocht. Hoewel alle onderdelen 

door een (absolute) meerderheid van de 

respondenten (42.0 % tot 72.5 %) 

enigszins tot zeer positief worden 

beoordeeld zijn de uitschietets de Sociale 

Avond (61.3 %) en het plenaire 

ochtendprogramma (72.5%). Dit komt 

ook overeen met de beantwoording van 

de open vragen waar naar voren komt 

dat netwerken en inhoudelijke verdieping 

redenen zijn om het congres te 

bezoeken. Ook hier wordt duidelijk 

gemaakt dat de tijdsbesteding van 

Statenleden beperkt is. Opvallend 

daarbij is dat bij de onderdelen 

‘excursies’ en ‘afsluitende borrel’ veel 

respondenten aangeven niet aanwezig te 

zijn geweest, want het punt van de 

tijdsbesteding onderstreept. Bij de 

bevraging van de respondenten over 

varianten voor een toekomstige opzet 

van het IPO-Jaarcongres blijkt dit ook. 

Alle varianten worden ondersteund, met 

name de grotere nadruk op inhoudelijke, 

verdiepende masterclasses en ‘Best 

Practices’ en een andere tijdsindeling 

van het congres (beperking tot een dag). 

De uitkomsten van deze enquête 

worden, samen met de uitkomsten van 

uw bespreking van agendapunt 4b 

(‘Varianten toekomst Algemene 

Vergadering’), betrokken bij de 

voorbereiding van een voorstel voor een 
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nieuwe opzet van het jaarcongres dat in 

de loop van 2012 door het bestuur wordt 

vastgesteld. Uiteraard wordt u 

geïnformeerd over de uitkomsten 

hiervan. 

 

Verspreiding uitkomsten enquête 

onder leden PS 

Op grond van de rapportage naar 

aanleiding van de uitkomsten van de 

enquête wordt een overzichtelijk 

eindrapportage opgesteld die aan de 

leden van Provinciale Staten ter 

beschikking wordt gesteld in samenhang 

met de informatievoorziening over de 

uitkomsten van uw Algemene 

Vergadering. In de dagen na uw 

vergadering zal daartoe een brief, met 

de eindrapportage als bijlage, worden 

gestuurd aan de Statenleden.  

  

 

 

Bijlagen 

 

1. Samenvatting enquête leden Provinciale Staten, november 2011; 

2. hoofdrapportage enquête leden Provinciale Staten (beantwoording gesloten vragen), 

november 2011;  

3. aanvullende rapportage enquête leden Provinciale Staten (beantwoording open 

vragen), november 2011.   

 

 



 
Vergadering van de Algemene Vergadering van de vereniging IPO op 8 december 2011 
agendapunt 4c, bijlage 1 
 

 
 

 
 

 

 

Samenvatting enquête Provinciale Staten 2011  

 

Verstuurde e-mails  : 549 

Ingevulde vragenlijsten : 162 

Respons   :  29.5 % 

 

Vraag 1: Activiteiten IPO 

 
Activiteit Geen tot weinig 

interesse 
Gemiddelde tot veel 

interesses 
Weet niet 

Themabijeenkomsten bij een 
provincie die het IPO op verzoek 
van Statenleden van die provincie 
organiseert 

 

29.0 % 

 

71.0 % 

 

0.0 % 

Landsdelige bijeenkomsten die 
het IPO op eigen initiatief 

organiseert (op grond van actuele 
vraagstukken die van belang zijn 
voor PS) 

 

29.6 % 

 

70.3 % 

 

0.0 % 

Algemene wekelijkse digitale 
nieuwsbrief met alle voor PS 
relevante nieuwsberichten 
 

 

23.5 % 

 

75.3 % 

 

1.2 % 

Gerichte nieuwsbrieven over 
specifieke thema’s 
 

 

17.3 % 

 

81.5 % 

 

1.2% 

 

 

Vraag 2: Overzicht reacties ‘Heeft u nog aanvullende opmerkingen en/of 

suggesties inzake IPO-activiteiten voor Provinciale Staten?’ 

 

Zie bijlage 3. 

 

Vraag 3: Website bezoek 

 
Vraag Zelden tot 

nooit 
Een keer per 

maand of 
minder 

Een keer per 
week of 
minder 

Meer dan een 
keer per week 

Vrijwel 
dagelijks 

Hoe vaak 
bezoekt u de 
website van het 
IPO gemiddeld 
per jaar? 

 

56.2 % 

 

32.7 % 

 

10.5 % 

 

0.6 % 

 

0.0 % 

 

Vraag 4: Rapportcijfer IPO-website 

 

Rapportcijfer Percentage 

1 1.4 % 

2 0.0 % 

3 0.0 % 

4 5.6 % 

5 7.0 % 

6 22.5 % 

7 50.7 % 

8 12.7 % 

9 0.0 % 

10 0.0 % 
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Vraag 5: Overzicht reacties ‘Wat waardeert u aan de IPO-site?’ 

 

Zie bijlage 3. 

 

Vraag 6: ‘Wat mist u op de IPO-site?’ 

 

Zie bijlage 3. 

 

Vraag 7: ‘Volgt u het IPO via Twitter?’ 

 
Ja Nee 

11.7 % 88.3 % 

 

Vraag 8: Twitterfrequentie 

 
Vraag Te laag Precies goed Te hoog Weet niet 

Hoe denkt u over 
de twitterfrequentie 
van het IPO 

 

6.2 % 

 

4.9 % 

 

1.2 % 

 

87.7 % 

 

 

Vraag 9: Overzicht reacties ‘Heeft u suggesties over de inzet van twitter of 

andere social media door het IPO?’ 

 

Zie bijlage 3. 

 

Vraag 10: IPO-Jaarcongres 2011 

 
Vraag Ja Nee 

Heeft u het afgelopen IPO-
Jaarcongres op 4 & 5 oktober te 
Haarlem bezocht? 

 

38.3 % 

 

61.7 % 

 

 

Vraag 11: Overzicht reacties ‘Wat waren de redenen om het congres niet te 

bezoeken?’ 

 

Zie bijlage 3. 

 

Vraag 12: Waardering onderdelen IPO-Jaarcongres 2011* 

 
Onderdeel Zeer tot enigszins 

negatief 
Neutraal Enigszins tot zeer 

positief 
Niet 

bezocht/weet 
niet 

Sociale Avond 
 

 

17.7 % 

 

 

9.7 % 

 

61.3 % 

 

11.3 % 

Plenair 
Ochtendprogramma 
 

 

4.8 % 

 

 

16.1 % 

 

72.5 % 

 

6.5 % 

Inspiratieparada 
 

 

21.0 % 

 

 

21.0 % 

  

45.2 % 

 

12.9 % 

Netwerklunch 
 

 

9.7 % 

 

 

19.4 % 

 

56.5 % 

 

14.5 % 

Middagprogramma: 
‘ranking sessie’ / 
spreekuur 
‘Generatie Z’ 

 

12.9 % 

 

12.9 % 

 

42.0 % 

 

32.3 % 

Middagprogramma: 
Excursies 
 

 

6.5 % 

 

12.9 % 

 

51.6 % 

 

29.0 % 
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Afsluitende borrel 
 

 

11.3 % 

 

 

12.9 % 

 

43.6 % 

 

32.3 % 

 

*beantwoord door respondenten die het IPO-Jaarcongres hebben bezocht (62 van de 162 

respondenten) 

 

Vraag 13: Varianten toekomstige opzet IPO-Jaarcongres* 

 
Onderdeel Zeer tot enigszins 

negatief 
Neutraal Enigszins tot zeer 

positief 
Weet niet 

Andere 
tijdsindeling: 
samenvoeging van 
het congres op één 
dag met de Sociale 
Avond aansluitend 
op het 
dagprogramma 
 

 

 

 

24.7 % 

 

 

 

 

17.3 % 

 

 

 

 

43.8 % 

 

 

 

14.2 % 

Grotere nadruk op 
inhoudelijk 
verdiepende 
masterclasses en 
‘Best Practices’ 
 

 

 

6.8 % 

 

 

17.9 % 

 

 

61.1 % 

 

 

14.2 % 

Koppeling van de 
AV aan het 
Jaarcongres 
 

 

15.4 % 

 

 

24.7 % 

 

  

37.6 % 

 

22.2 % 

 

 

*beantwoord door alle respondenten 

 

Vraag 14: Overzicht reacties ‘Heeft u nog aanvullende opmerkingen of 

suggesties inzake het IPO-Jaarcongres?’ 

 

Zie bijlage 3. 

 

Vraag 15 t/m 18: Achtergrondinformatie respondenten 

 

Zie bijlage 3. 

 

Vraag 19: Overzicht reacties ‘Heeft u nog aanvullende opmerkingen of 

suggesties ten aanzien van het IPO? 

 

Zie bijlage 3. 

 



Vergadering algemene vergadering vereniging IPO op 8 december 2011 
agendapunt 4c, bijlage 2 

Onderzoek IPO (PS Leden) 

Hoofdrapportage 

Amsterdam, 16-11-2011 

Onderzoekstatistieken 

Verstuurde e-mails 549 

Afgeronde vragenlijsten 162 

Waarvan met open link 0 

Laatste deelname 15 nov. 2011 23:58:43 

Gemiddelde invultijd 01:05:09 

 

Vragenlijst 

Vraag 1: Interesse IPO 

Welkom in de vragenlijst! Hoe groot is uw interesse in de volgende activiteiten van het 
IPO? 

Stelling 1: Themabijeenkomsten bij een provincie die het IPO op verzoek van 
Statenleden van die provincie organiseert 

Antwoord Aantal % 

Geen interesse 20 12,3 % 

Weinig interesse 27 16,7 % 

Gemiddelde interesse 35 21,6 % 

Redelijke interesse 51 31,5 % 

Veel interesse 29 17,9 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 1: Interesse IPO 

Welkom in de vragenlijst! Hoe groot is uw interesse in de volgende activiteiten van het 
IPO? 



Stelling 2: Landsdelige bijeenkomsten die het IPO op eigen initiatief organiseert (op 

grond van actuele vraagstukken die van belang zijn voor PS) 

Antwoord Aantal % 

Geen interesse 21 13,0 % 

Weinig interesse 27 16,7 % 

Gemiddelde interesse 41 25,3 % 

Redelijke interesse 54 33,3 % 

Veel interesse 19 11,7 % 

Weet niet 0 0,0 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 1: Interesse IPO 

Welkom in de vragenlijst! Hoe groot is uw interesse in de volgende activiteiten van het 
IPO? 

Stelling 3: Algemene wekelijkse digitale nieuwsbrief met alle voor PS relevante 

nieuwsberichten 

Antwoord Aantal % 

Geen interesse 13 8,0 % 

Weinig interesse 25 15,4 % 

Gemiddelde interesse 31 19,1 % 

Redelijke interesse 36 22,2 % 

Veel interesse 55 34,0 % 

Weet niet 2 1,2 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 1: Interesse IPO 

Welkom in de vragenlijst! Hoe groot is uw interesse in de volgende activiteiten van het 
IPO? 

Stelling 4: Gerichte nieuwsbrieven over specifieke thema's 

Antwoord Aantal % 

Geen interesse 15 9,3 % 

Weinig interesse 13 8,0 % 

Gemiddelde interesse 28 17,3 % 

Redelijke interesse 40 24,7 % 

Veel interesse 64 39,5 % 

Weet niet 2 1,2 % 

Totaal 162 100,0 % 

 



Vraag 2: Opmerkingen IPO-activiteiten 

Heeft u nog aanvullende opmerkingen en/of suggesties inzake IPO-activiteiten voor 

Provinciale Staten? 

Antwoord Aantal % 

Antwoord 1 32 22,5 % 

Ik heb geen aanvullende opmerkingen en/of suggesties 110 77,5 % 

Totaal 142 100,0 % 

 

Vraag 3: Website bezoek 

Hoe vaak bezoekt u de website van het IPO gemiddeld per jaar? (kies de beschrijving die 
het best bij u past). 

Antwoord Aantal % 

Zelden tot nooit 91 56,2 % 

Een keer per maand of minder 53 32,7 % 

Een keer per week of minder 17 10,5 % 

Meer dan een keer per week 1 0,6 % 

Vrijwel dagelijks 0 0,0 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 4: Rapportcijfer IPO 

Welk rapportcijfer geeft u de site van het IPO? 

Antwoord Aantal % 

1 1 1,4 % 

2 0 0,0 % 

3 0 0,0 % 

4 4 5,6 % 

5 5 7,0 % 

6 16 22,5 % 

7 36 50,7 % 

8 9 12,7 % 

9 0 0,0 % 

10 0 0,0 % 

Totaal 71 100,0 % 

 

Vraag 5: Waardering IPO-site 

Wat waardeert u aan de IPO site? 

Antwoord Aantal % 

Antwoord 1 25 36,8 % 

Geen antwoord 43 63,2 % 

Totaal 68 100,0 % 

 



Vraag 6: Missing IPO-site 

Wat mist u op de IPO site? 

Antwoord Aantal % 

Antwoord 1 15 21,7 % 

Geen antwoord 54 78,3 % 

Totaal 69 100,0 % 

 

Vraag 7: Twitteraccount IPO 

Volgt u het IPO via twitter? 

Antwoord Aantal % 

Ja 19 11,7 % 

Nee 143 88,3 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 8: Twitterfrequentie 

Hoe denkt u over de twitterfrequentie van het IPO? 

Antwoord Aantal % 

Te laag 10 6,2 % 

Precies goed 8 4,9 % 

Te hoog 2 1,2 % 

Weet niet 142 87,7 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 9: Suggesties twitter 

Heeft u suggesties over de inzet van twitter of andere sociale media door het IPO? 

Antwoord Aantal % 

Antwoord 1 27 18,0 % 

Ik heb geen suggesties 123 82,0 % 

Totaal 150 100,0 % 

 

Vraag 10: IPO-Jaarcongres bezocht 

Jaarlijks vindt het IPO-Jaarcongres in oktober plaats. Genodigd zijn leden van Provinciale 

Staten, leden van de colleges van Gedeputeerde Staten, provinciale medewerkers, 

Eerste- en Tweede Kamerleden, rijksambtenaren en overige (maatschappelijke) partners 

waaronder gemeenten en waterschappen. Heeft u het afgelopen IPO-Jaarcongres op 4 & 
5 oktober in Haarlem bezocht? 

Antwoord Aantal % 

Ja 62 38,3 % 



Nee 100 61,7 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 11: Congres niet bezocht 

Wat waren de redenen om het congres niet te bezoeken? 

Antwoord Aantal % 

Totaal 93 100,0 % 

 

Vraag 12: Onderdelen congres 

Hoe waardeert u de volgende onderdelen van het congres? 

Stelling 1: Sociale Avond (4 oktober) 

Antwoord Aantal % 

Zeer negatief 3 4,8 % 

Enigszins negatief 8 12,9 % 

Neutraal 6 9,7 % 

Enigszins positief 15 24,2 % 

Zeer positief 23 37,1 % 

Niet bezocht/weet niet 7 11,3 % 

Totaal 62 100,0 % 

 

Vraag 12: Onderdelen congres 

Hoe waardeert u de volgende onderdelen van het congres? 

Stelling 2: Plenaire Ochtendprogramma (5 oktober) 

Antwoord Aantal % 

Zeer negatief 1 1,6 % 

Enigszins negatief 2 3,2 % 

Neutraal 10 16,1 % 

Enigszins positief 18 29,0 % 

Zeer positief 27 43,5 % 

Niet bezocht/weet niet 4 6,5 % 

Totaal 62 100,0 % 

 

Vraag 12: Onderdelen congres 

Hoe waardeert u de volgende onderdelen van het congres? 

Stelling 3: Inspiratieparade 

Antwoord Aantal % 

Zeer negatief 3 4,8 % 



Enigszins negatief 10 16,1 % 

Neutraal 13 21,0 % 

Enigszins positief 15 24,2 % 

Zeer positief 13 21,0 % 

Niet bezocht/weet niet 8 12,9 % 

Totaal 62 100,0 % 

 

Vraag 12: Onderdelen congres 

Hoe waardeert u de volgende onderdelen van het congres? 

Stelling 4: Netwerklunch 

Antwoord Aantal % 

Zeer negatief 2 3,2 % 

Enigszins negatief 4 6,5 % 

Neutraal 12 19,4 % 

Enigszins positief 20 32,3 % 

Zeer positief 15 24,2 % 

Niet bezocht/weet niet 9 14,5 % 

Totaal 62 100,0 % 

 

Vraag 12: Onderdelen congres 

Hoe waardeert u de volgende onderdelen van het congres? 

Stelling 5: Middagprogramma: 'rankingsessie' / spreekuur 'Generatie Z') 

Antwoord Aantal % 

Zeer negatief 2 3,2 % 

Enigszins negatief 6 9,7 % 

Neutraal 8 12,9 % 

Enigszins positief 13 21,0 % 

Zeer positief 13 21,0 % 

Niet bezocht/weet niet 20 32,3 % 

Totaal 62 100,0 % 

 

Vraag 12: Onderdelen congres 

Hoe waardeert u de volgende onderdelen van het congres? 

Stelling 6: Middagprogramma: excursies 

Antwoord Aantal % 

Zeer negatief 2 3,2 % 

Enigszins negatief 2 3,2 % 

Neutraal 8 12,9 % 

Enigszins positief 13 21,0 % 

Zeer positief 19 30,6 % 



Niet bezocht/weet niet 18 29,0 % 

Totaal 62 100,0 % 

 

Vraag 12: Onderdelen congres 

Hoe waardeert u de volgende onderdelen van het congres? 

Stelling 7: Afsluitende borrel 

Antwoord Aantal % 

Zeer negatief 1 1,6 % 

Enigszins negatief 6 9,7 % 

Neutraal 8 12,9 % 

Enigszins positief 15 24,2 % 

Zeer positief 12 19,4 % 

Niet bezocht/weet niet 20 32,3 % 

Totaal 62 100,0 % 

 

Vraag 13: Opzet IPO-congres 

De huidige opzet is als volgt dag 1 avond: de sociale avond georganiseerd door de 

ontvangende provincie, dag 2 ochtend: inhoudelijk deel georganiseerd door het IPO, dag 

2 middag: excursies georganiseerd door de ontvangende provincie. Hoe denkt u over de 

volgende alternatieven voor de opzet van het IPO jaarcongres? 

Stelling 1: Andere tijdsindeling: samenvoeging van het congres op Ã©Ã©n dag met de 
Sociale Avond aansluitend op het dagprogramma 

Antwoord Aantal % 

Zeer negatief 15 9,3 % 

Enigszins negatief 25 15,4 % 

Neutraal 28 17,3 % 

Enigszins positief 35 21,6 % 

Zeer positief 36 22,2 % 

Weet niet 23 14,2 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 13: Opzet IPO-congres 

De huidige opzet is als volgt dag 1 avond: de sociale avond georganiseerd door de 

ontvangende provincie, dag 2 ochtend: inhoudelijk deel georganiseerd door het IPO, dag 

2 middag: excursies georganiseerd door de ontvangende provincie. Hoe denkt u over de 
volgende alternatieven voor de opzet van het IPO jaarcongres? 

Stelling 2: Grotere nadruk op inhoudelijk verdiepende masterclasses en 'Best Practices' 

Antwoord Aantal % 

Zeer negatief 3 1,9 % 

Enigszins negatief 8 4,9 % 



Neutraal 29 17,9 % 

Enigszins positief 43 26,5 % 

Zeer positief 56 34,6 % 

Weet niet 23 14,2 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 13: Opzet IPO-congres 

De huidige opzet is als volgt dag 1 avond: de sociale avond georganiseerd door de 

ontvangende provincie, dag 2 ochtend: inhoudelijk deel georganiseerd door het IPO, dag 

2 middag: excursies georganiseerd door de ontvangende provincie. Hoe denkt u over de 
volgende alternatieven voor de opzet van het IPO jaarcongres? 

Stelling 3: De koppeling van de Algemene Vergadering aan het IPO jaarcongres 

Antwoord Aantal % 

Zeer negatief 8 4,9 % 

Enigszins negatief 17 10,5 % 

Neutraal 40 24,7 % 

Enigszins positief 31 19,1 % 

Zeer positief 30 18,5 % 

Weet niet 36 22,2 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 14: Suggesties IPO-jaarcongres 

Heeft u nog aanvullende opmerkingen of suggesties inzake het IPO-Jaarcongres? 

Antwoord Aantal % 

Antwoord 1 28 18,7 % 

Ik heb geen aanvullende opmerkingen of suggesties 122 81,3 % 

Totaal 150 100,0 % 

 

Vraag 15: Provincie 

Tot slot enkele achtergrondvragen. Voor welke provincie bent u lid van Provinciale 
Staten? 

Antwoord Aantal % 

Drenthe 15 9,3 % 

Flevoland 14 8,6 % 

Friesland 11 6,8 % 

Gelderland 10 6,2 % 

Groningen 12 7,4 % 

Limburg 11 6,8 % 

Noord Brabant 21 13,0 % 

Noord Holland 15 9,3 % 

Overijssel 9 5,6 % 

Utrecht 16 9,9 % 



Zeeland 8 4,9 % 

Zuid Holland 20 12,3 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 16: Politieke partij 

Voor welke politieke partij bent u lid van Provinciale Staten? 

Antwoord Aantal % 

VVD 31 19,1 % 

PvdA 34 21,0 % 

CDA 18 11,1 % 

PVV 19 11,7 % 

SP 11 6,8 % 

D66 15 9,3 % 

Groen Links 10 6,2 % 

CU 10 6,2 % 

SGP 3 1,9 % 

50+ 4 2,5 % 

PvdD 0 0,0 % 

PvhN 0 0,0 % 

FNP 1 0,6 % 

Ouderenpartij NH 1 0,6 % 

Partij voor Zeeland 0 0,0 % 

Anders 5 3,1 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 17: Eerste termijn 

Is dit uw eerste termijn als lid van de Provinciale Staten? 

Antwoord Aantal % 

Ja 96 59,3 % 

Nee 66 40,7 % 

Totaal 162 100,0 % 

 

Vraag 18: Leeftijd 

Wat is uw leeftijd? 

Antwoord Aantal % Cumulatief 

30 jaar of jonger 17 10,5 % 10,5 % 

31-40 jaar 22 13,6 % 24,1 % 

41-50 jaar 32 19,8 % 43,8 % 

51-60 jaar 51 31,5 % 75,3 % 

61 jaar of ouder 34 21,0 % 96,3 % 

Geen antwoord 6 3,7 % 100,0 % 

Totaal 162 100,0 %  

 



Vraag 19: Suggesties 

Heeft u nog aanvullende opmerkingen of suggesties ten aanzien van het IPO? 

Antwoord Aantal 

Antwoord 1 33 

Ik heb geen aanvullende opmerkingen of suggesties 118 

Totaal 151 

 



Vergadering algemene vergadering van de vereniging IPO op 8 december 2011 
agendapunt 4c, bijlage 3 

Onderzoek IPO (PS Leden) 

Aanvullende rapportage 

Amsterdam, 16-11-2011 

 

Onderzoekstatistieken 

Verstuurde e-mails 549 

Afgeronde vragenlijsten 162 

Waarvan met open link 0 

Laatste deelname 15 nov. 2011 23:58:43 

Gemiddelde invultijd 01:05:09 

 

Antwoorden 

Vraag 2: Opmerkingen IPO-activiteiten 

Heeft u nog aanvullende opmerkingen en/of suggesties inzake IPO-activiteiten voor 

Provinciale Staten? 

1 Onafhankelijke kennistank 

2 Beperk de activiteiten tot de core business 

3 Leg verbinding tussen provincies op basis van gezamenlijke vraagstukken. Voorbeeld: 
bijeenkomst over het Groene Hart voor PS-leden van Utrecht, Zuid- en Noord-Holland. Of over 

FoodValley met Utrecht en Gelderland, of randstedelijke mobiliteitsvragen. 

4 IPO dient op de achtergrond te blijven en ten dienste van de gemeenschappelijke PS'en te 
staan. Of dat gaat lukken met een voorzitter als Johan Remkes valt te betwijfelen. 

5 met alleen infoverstrekking en 'zenden' op themabijeenkomsten wordt geen echte 

betrokkenheid georganiseerd 

6 het is zeker goed om informeel zaken uit te wisselem zoals bijvoorbeeld hoe provincies nu 
omgaan met ehs, een thema als volksgezonheid of LOGs. ook juridische bijstand is soms 
wenselijk 

7 Bestuur verkleinen. Moet goedkoper. 
 
Voorzitter niet op persoonlijke titel laten spreken. Is erg verwarrend met officiÃ«le IPO 
standpunten. 
 
Stoppen met decadente geld verspillende IPO bijeenkomsten waar maar voor twee uurtjes 

invulling voor is en de rest met feesten en excursies wordt gevuld. 

8 meer en betere promotie van de provincie als nuttig en onmisbaar overheidsorgaan, 
vergelijkbaar met de VNG 

9 opmerking: kost veel te veel tijd naast een gewone baan. 

10 kerntaken beleidsterreinen van IPO duidelijk en scherp formuleren. 

11 Wil onderstrepen dat kennisvermeerdering cruciaal is 

12 Benadrukken als gezamenlijke kennisbank 



13 * laat zien wat IPO waard is. 

14 Niet al te moeilijk doen. Gewoon mee beginnen en we zien vervolgens wel waaraan verder 
nog behoefte is. 

15 Vraaggericht werken, gezamenlijke bijeenkomsten echt beperkt houden. Statenleden worden 
in eigen provincie nml. al bedolven onder uitnodigingen. Deze krijgen prioriteit(daar heb je 
inhoudelijk het meeste aan en bovendien zitten daar de kiezers) 

16 Er staat veel te gebeuren in provincieland! Het huidige kabinet schuift veel taken en 
verantwoordelijkheden door naar provincie en gemeente. Het komende jaar zal dit haar 
beslag gaan krijgen. Het is wel erg van belang dat PS van alle provincies naast goed 

geÃ¯nformeerd te worden ook aan meningsvorming gaat doen. Individueel als PS-provincie 
maar ook vooral in gezamenlijkheid. Het IPO zou hierin het initiatief kunnen nemen en een 
aantal bijeenkomsten over de veranderingen en consequenties kunnen organiseren. 

17 Factsheets over specifieke thema's. 

18 Het gaat er met name om of het thema van bijeenkomsten/nieuwsbrieven aansluit bij mijn 
eigen portefeuille. 

19 korte workshops bv van een dag mbt actuele onderwerp, zodat men snel goed en objectief 
geinformeerd wordt 
korte cursus staten in de praktijk 

20 De invloed is zo beperkt dat activiteiten geen nut hebben 

21 wat mij betreft mag het IPO opgeheven worden.  
nut en noodzaak is ver te zoeken. 

22 Lijkt me verstandig het IPO op te heffen. 

23 Ipo is voor mij een overbodige club, kost veel geld 
opheffen! 

24 Naar mijn mening moet het IPO vooral provincieoverstijgende zaken oppakken. 
Met name die zaken die de belangenbehartigende taak van het IPO kunnen versterken 

25 Het IPO jaarcongres 1 x per 2 jaar houden. 

26 Laat het vooral een samenwerkingsorgaan blijven en niet teveel naar de diverse provincies 
zelf acties ondernemen. 

27 IPO congres mag korter, beperken tot een dag. 

28 We worden graag op de hoogte gehouden van de voortgang bij de Natuurwet en de 
Omgevingswet. 

29 IPO besteedt relatief te veel aandacht aan arbeidsvoorwaarden voor provinciale ambtenaren. 

30 Waarom is niet gevraagd naar de belangstelling voor landelijke of landsdelige thema's, op 
initiatief van statenleden uit een aantal provincie? 
 

Belangstelling neemt toe naarmate we ervan overtuigd zijn dat een thema neutraal wordt 
behandeld door IPO 

31 Het IPO jaarcongres waardeer ik zeer. Inhoudelijk programma is goed, maar informele 

ontmoeting en gedachtenuitwisseling zijn minstens zo belangrijk. 

32 GS-leden informeren cie-leden vooraf en achteraf over 
te bespreken of besproken onderwerpen. 
IPO staat standaard geagendeerd bij alle cie's 

 

Vraag 5: Waardering IPO-site 

Wat waardeert u aan de IPO site? 

1 Dat de website qua informatie redelijk actueel is. 

2 actualiteit 

3 overzicht informatief 

4 Antwoord op actuele kwesties 

5 informatie bijeelkaar gebracht 

6 Goed toegankelijk. 

7 de boodschappen per animatie kort en krachtig 

8 informatief 

9 Rijksinformatie voor PS-leden toegankelijk maken 



nieuws uit andere provincies is makkelijk te vinden 

dossiers-> kennis goed te vinden 

10 niets 

11 Overzichtelijk. 

12 Actuele berichten over onderwerpen van provinciaal belang 

13 Algemene info die beschikbaar is. 

14 Nieuwsberichten 

15 Nieuwswaarde. en achtergronden 

16 vlug zakelijke en actuele info vinden. 

Met name stavaza Rijksbeeleid (mag nog wel wat meer)! 

17 rust en overzicht 

18 Nieuws over actuele ontwikkelingen die van belang (kunnen) zijn voor provincies, en dus voor 
Statenleden. 

19 overzichtelijk, informatief 

20 helder en duidelijk 

21 Eenvoudige opmaak, maar de links noch de artikelen zijn te vaak niet meer actueel (links 
doen het niet meer, of de artikelen geven te weinig informatie). 

22 Overzichtelijkheid. 

23 to the point informatie 

24 De info 

25 Duidelijk van opbouw, veel informatie te vinden 

 

Vraag 6: Missing IPO-site 

Wat mist u op de IPO site? 

1 Een uitgebreider overzicht van wat er in Brussel is besloten en wat daarvan de gevolgen zijn 
voor de provincies.  
Een uitgebreider overzicht van ontwikkelingen/uitdagingen die op de provincies afkomen, 
eventueel zelfs overzichtelijk gemaakt met een tijdpad/proces waar we in zitten. 
Een overzicht van best-practices van provincies, met een directe link naar de provincie-

website waarop die practices worden toegelicht (Ã  la workshops op het IPO-congres zelf). 

2 overzicht over alle actuele onderwerpen 

3 N.v.t 

4 niet actueel, ongestructureerd, irrelevante info. Niet tijdig. geen toegang tot notulen 
bestuurders. 

5 Gedetailleerde termijnplanning die gekoppeld is aan het proces van PS. 

6 Het zou wat meer diepgang mogen hebben; zie ook de VNG site met uitgebreide 
themabehandeling en koppeling naar gemeenten en dossiers die een geslaagde 
uitwerking/detaillering beschikbaar stellen. Dat zouden provincies ook onderling moeten doen. 

7 Gericht kunnen zoeken op beleidsthema. 

8 De dossiers zijn meer volgend (brief aan TK etc.), dan agendazettend (op welke punten 
moeten de provincie een beslissing nemen de komende tijd). 
 
Achtergrond van deze opmerking is dat het voor vakgedeputeerden vaak wel duidelijk is, 
maar voor Statenleden, zeker als ze nieuw zijn op een dossier, minder vanzelfsprekend. 

9 Snelle actualiteit 

10 koppeling naar belangrijke Rijksstukken 

11 DoorLinks naar andere websites 

12 Is compleet qua gewenste informatie. 

13 Niets. 

14 Niets 

15 Inhoudelijke informatie specifiek gericht op Statenleden. 

 



Vraag 9: Suggesties twitter 

Heeft u suggesties over de inzet van twitter of andere sociale media door het IPO? 

1 Bijeenkomsten om heen te gaan, hot items 

2 Via een digitale nieuwsbrief doorlinken naar een goede website. Eerlijk gezegd was ik tot nu 
toe nog nooit op het idee gekomen naar de site van het IPO te gaan... 

Twitter of social media lijkt mij geen zinvolle toevoeging omdat het IPO voor een gericht 
publiek is. 

3 Nee, ver van mijn bed-show 

4 maximaal inzetten en provinciale websites ook een doorlink geven 

5 Prima, lekker goedkoop. 

6 Ik hecht geen enkele waarde aan sociale media. het is de hype van de dag. de anonimiteit 
maakt dat discussies, voor zover daar al sprake van is, meestal op een bedenkelijk laag 

niveau worden gevoerd. ik heb daar geen enkele behoefte aan 

7 links naar nieuwe artikelen/info op website rond sturen 

8 begrijpelijk en concreet/helder 

9 niet belangrijk en niet relevant. 

10 wist niet dat het IPO twitterde 

11 Volgens mij leent dit zich hier niet zo goed voor. 

12 Ik volg het IPOD nog niet. Derhalve nog geen suggesties. 

13 meer bekendheid geven dat deze mogelijkheid er bestaat 

14 kom met RELEVANTE/ACTUELE info over standpuntbepaling. geen propaganda. 

15 Twitter is prima. Misschien handig om met een forum te werken als klankbord. 

16 Niet alleeen zenden, maar ook willen ontvangen. bv. input vragen. 

17 Ik ben erg voor social media en ben er zelf ook actief op! IPO zou alle PS-leden kunnen 
nodigen en een eigen social media omgeving voor statenleden kunnen maken. 

18 Social media is prima middel. Maak daarbij c.q daarin gebruik van linkien 

19 inzet van sociale media is vnl een marketing/media instrument, dat minder relevant is voor 
een instituut als ipo dat met gedegen en gedragen adviezen en stellingen moet komen. 
Bovendien schat ik in dat de helft van de staten leden niet of weinig met sociale media doen. 

20 Zorg maar voor een goede nieuwsbrief er zijn wel genoeg hijgerige niewsmedia 

21 Actiever, wellicht ook info en/of nieuwsberichten vanuit de verschillende provincies? 

22 niet doen, voegt niets toe, modieus gedrag past niet bij IPO 

23 Maak onderscheid tussen datgene wat beter in een digitale nieuwsbrief kan en datgene waar 
je over kunt twitteren. 

24 meer bekendheid aan geven, wist het niet. 

25 Blijf vooral twitteren! Ik ga jullie volgen :-) 

26 het IPO mag mij ook volgen @roelofsiepel 

27 Een goed bereikbare website met up-to-date informatie 
en doorklik-mogelijkheden is wat mij betreft noodzakelijk. 

 

Vraag 11: Congres niet bezocht 

Wat waren de redenen om het congres niet te bezoeken? 

1 Verhindert wegens andere verplichtingen 

2 Te druk voorbereidingen begroting 

3 Veel te ver 

4 Feestje zonder al te veel inhoud. 

5 geen tijd/prioriteit 

6 Fractie was vertegenwoordigd 

7 Verblijf in het buitenland 

8 Valt niet te combineren met een baan naast statenlidmaatschap. Bovendien te algemeen. 

9 Het nut van ipo is mij niet geheel duidelijk, gezien de provincies nog genoeg problemen 



hebben en ze niet bepaald zich houden aan hun kerntaken. 

10 andere PVV leden zijn geweest 

11 Heb niet echt de indruk dat het er toe doet of ik er ben of wat ik vind. 

12 Net nieuwe baan, meerwaarde onduidelijk irt tijdsinvestering 

13 Te druk met 'echt' werk. 

14 tijdgebrek en andere agendaprioriteiten 

15 te druk met werk 

16 tijdgebrek en niet interessante agenda 

17 te druk 

18 ziekte, had me wel opgegeven 

19 te ver weg 

20 Geen tijd ivm werkzaamheden. (baan) 

21 fractie activiteiten op de 2e dag. 

1e dag was alleen netwerken, zou alleen voor inhoud komen 

22 1. dinsdag werkverplichtingen, woensdag locale afspraken als statenlid 
2. te veel 'ons kent ons' 

3. onderwerpen 
4. bezoek op woensdag (als ik al had gekund) onvoldoende interessant en teveel tijd 
5. Kosten incl overnachting en reizen 

23 Ziekte 

24 geen zin 

25 geen tijd ivm werk. 
relevantie van avondprogramma nihil. 

26 Tijdgebrek, naast Statenwerk heb ik ook nog een reguliere baan. 

27 geen tijd 

28 Ipo en geen ruimte in de agenda. 

29 geen budget ( kosten) 

30 Druk genoeg en dan weer 2 dagen vrij nemen voor een congres. Hou 1 dag in de week voor 

PS vrij. 

31 Was graag gekomen, had andere afsprken. 

32 Te ver weg, geen tijd 

33 Was nog geen Statenlid. 

34 Niet belangrijk 

35 Geen toegevoegde waarde 

36 geen tijd 

37 Cngres is grotendeels netwerkevenement, 

38 weinig tijd en weinig toegevoegde waarde 

39 Andere verplichtingen die ook blangrijk waren en die veel langer gepland stonden 

40 Ik kon helaas niet 

41 Verblijf in het buitenland in het kader van mijn reguliere baan. 

42 Ik kon niet 

43 Had andere afspraken 

44 Te lang en te abstract 

45 IK wist het niet 

46 Geen tijd. 

47 Tijdgebrek 

48 Helaas andere zakelijk afspraak die voor moest gaan. Ben er vorige jaren wel bij geweest 

49 Geen tijd ivm werk 

50 - Geen tijd. 

51 Tijdgebrek 

52 vanwege werk niet er naartoe gekund. Had mijzelf wel opgegeven. 

53 geen tijd. Ik heb een volledige baan naast mijn statenlidmaatschap en kan niet nog meer 
dagen vrij nemen. 

54 Vakantie. 

55 Vond plaats op werkdagen 

56 geen interessante bijeenkomst 

57 geen tijd 



58 Te laat kreeg ik de datum door. Ben vrij nieuw in de staten. Kon afspraken voor mijn werk nie 

tmeer afzeggen 

59 Het avondprogramma is altijd vreselijk met keiharde muziek en wanhopige poging om het op 

een jongerenbijeenkomst te laten lijken. Het vergaderdeel is doorgaans voorspelbaar en 
nauwelijks relevant, De werkbezoeken zijn wel vaak leerzaam en interessant. 

60 Geen gelegenheid wegens werk 

61 Geen tijd . 

62 geen aangetoond nut 

63 te druk met werk 

64 geen interesse, overbodige bijeenkomst 

65 omdat het overbodig is, verspilling van tijd 

66 Afstand in combinatie met twijfels aan het nut op dit moment voor mij 

67 te ver weg 

68 Andere dringende afspraken in die werkweek 

69 Geen uitdaging en lijkt veel op een feestje, hoewel daar op zich niets op tegen is. Ik begrijp 
uit statenleden die er wel geweest zijn dat de wandelingangen de hoofdmoot vormt van wat 

ze ervan overhouden. 

70 prive-omstandigheden 

71 Lastig om vrij te maken van het werk 

72 Ik werk fulltime. Ik moet hiervoor vakantiedagen opnemen. Kost me teveel dagen 

73 Andere prioriteiten. 

74 zonde van mijn tijd 

75 Te ver weg, druk met andere zaken die prioriteit behoefden. 

76 te ver weg 

77 Geen tijd ivm met werk. Ik houd de maandag vrij voor Statenwerkzaamheden, andere dagen 
zijn vrij moeilijk vrij te houden. 

78 Overbodig 

79 geen tijd 

80 wij zijn nieuwe staten leden die ook nog eens in de coalitie deelnemen dus er is druk genoeg 
op de ketel om bestaande dossiers te lezen en onze partij te blazen ipo komt in 2012 aanbod. 

81 de tijd als statenlid is beperkt. er moeten dus keuzes gemaakt worden 

82 werk 

83 moest werken, baan 

84 andere werkzaamheden 

85 Geen gelegenheid en beperkte interesse 

86 tijdgebrek 

87 geen prioriteit 

88 paste niet in de agenda 

89 Ik moest werken 

90 andere verplichtingen 

91 Andere verplichtingen 

92 Andere afspraken 

93 Gelijktijdig Euregioraad 

 

Vraag 14: Suggesties IPO-jaarcongres 

Heeft u nog aanvullende opmerkingen of suggesties inzake het IPO-Jaarcongres? 

1 Mag wel vaker of op verschillende plekken in het land 

2 Elke provincie in 140 tekens 

3 Het middagprogramma mag wat gerichter.  
De 'aanschuiflunch' over Generatie-Z was erg inspirerend. Niet alleen vanwege het onderwerp 
maar ook vanwege het informele format. 

4 het organiseren van het congres op Ã©Ã©n dag met aan het einde de sociale avond betekent 
toch: overnachten! Dus doe geen moeite de huidige opzet te veranderen.... 

5 Niet meer organiseren. En als je het wel doet, dan meer inhoud geven. Feesten doe je maar in 



je eigen tijd. Dit is nou precies hoe de burger de politiek ziet. Een grote regenten kliek die zich 

van andermans geld volvreten en zuipen. 

6 Gezien het feit dat veel Statenleden ook nog een volledige baan hebben zou een 

comprimeerder programma goed zijn. Wel aandacht houden voor het netwerkaspect, dat is 
een van de belangrijkste redenen voor mensen om er heen te gaan. 

7 overbodige activiteit 

8 Ik vond het jammer dat er zoveel geluid (lawaai) was tijdens de sociale avond. De akoestiek 
was zeer slecht. Je kon nauwelijks een gesprek voeren, en dat is toch wel het belangrijkste 
element van zo'n avond. Kan hier het programma en de locatie niet beter op afgestemd 

worden? 

9 Voor vegetariers, veganisten of mensen met een allergie voor gluten was er geen eten. 

10 Het was voor mij de eerste keer als beginnend Statenlid. Ik heb geen aanvullende 
opmerkingen og suggesties. 

11 Nu is het: eerst feesten. Reden om niet te gaan is dat collega-Statenleden het vooral 'gezellig' 
vinden.. Dat is bijzaak en lijkt nu hoofdzaak. 

12 positief: presentatie generatie Z - PS-leden zijn altijd op zoek naar nieuwe invalshoeken en 

kennis. uitgekeken op discussiepanels en promotiepraatjes. 

13 * toegevoegde waarde onbreekt voor drie dagdelen: avond en ochtend is voldoende! 

14 Beter diner, minder algemene praatjes, betere akoestiek 

15 Verbetering catering soc. avond (graag gewone maaltijd, mag eenvoudig zijn maar wel een 
buffet waar je zelf kunt opscheppen. Nu werden er veel te weinig en te kleine hapjes 
geserveerd door mensen die je maar af en toe -met lege bladen- langs zag komen. En zorgen 
voor ruimtes waar je kunt zitten en met elkaar kunt praten (zonder harde muziek). 

16 inspiratieparade was uitermate teleurstellend. Ik had verwacht dat ik informatie kreeg in een 
nutshell. Dit bleek echter samen een case gaan doen. Daarvoor kom ik niet, als statenlid. 
Excursies zijn leuk, maar vroeg me af wat nut er precies van was, tijd vs geld. 

17 Alles op een dag. Grote besparing op hotelkosten. 

18 Op vrijdag of zaterdag organiseren 

19 afschaffen, statenfracties hebben bijna allemaal een vertegenwoordiging in de 2 kamers en 

het europees huis. Zij kunnen perfect de belangenbehartiging verrichten die het IPO zich 
toeeigent. 

20 Goed plan om AV toe te voegen aan IPO congres, frequentie minder, maar wel functioneler en 
wellicht slagvaardiger.. 

21 gewoon niet organiseren, zit niemand op te wachten 
spaart ook weer geld. Wij moeten een voorbeeld stellen aan de burger, bezuinigen begint bij 
jezelf 

22 De excursies zijn veel te veel op 'fun' gericht. Graag meer inhoud aan de excursies! 

23 1 x per 2 jaar. Sociale avond opheffen 

24 IK hoor van collega's dat de avond altijd erg gezellig is voor de onderlinge contacten. Men 
vindt de eigelijke dag erg saai. Misschien is de gekozen oplossing niet de beste op de lange 
duur. Zorg voor een sprankelijk programma, met weinig plenaire toespraken. 

25 Neem voorbeeld aan de organisatie door Overijssel in 2010 

26 Ik ben niet naar de tweede dag geweest omdat die inhoudelijk zeer oninteressant leek. Ik ga 

geen werkdag opofferen voor een leuk uitje naar een museum. Dat doe ik dan liever met mijn 
gezin 
Ik zou voorstander zijn van enkele inhoudelijke parallelsessies waarbij je echt iets van elkaar 
kunt leren. 

27 belangrijkste blijft de informele ontmoeting; 
ruimte inbouwen voor ontmoeting met partijgenoten uit andere provincies 

28 Ik vond de opzet dit jaar prima. Alleen jammer dat er tijd tekort was voor de tweede ronde! 

 

Vraag 19: Suggesties 

Heeft u nog aanvullende opmerkingen of suggesties ten aanzien van het IPO? 

1 Kennis uitwisseling en bondigheid 

2 Snel opheffen, samen met de provincies. 



3 Om gezaghebbend standpunten namens provincies in te kunnen nemen moeten Statenleden 

nadrukkelijker de dilemma's kunnen meebeleven, er over kunnen meepraten en beslissen. Het 
is nu een verdeelde club van dagelijks bestuurders met soms bekrompen eigenbelang 

4 Ja, lekker anoniem deze enquÃªte. 

5 zie mijn opmerkingen bij vraag 2 

6 nee 

7 IPO moet nieuwe statenleden actiever benaderen 

8 grotere politieke rol van statenleden;toch adviescommissies zoals bij VNG,adviserend aan het 
bestuur. 

9 Vooral voor kleinen fracties is het lastig om de IPO-zaken goed bij te houden, naast de PS-
stukken. De wil is er wel, de tijd ontbreekt vaak. Ga vooral zo door! 

10 maak relevant wat IPO doet. IPO staat te vaak voor: in principe ooit 

11 Had verwacht dat deze enquete over de transitievoorstellen van het IPO zou gaan: m.n. over 

de huidige taken van de Alg.vergadering en de consequenties van opheffen daarvan, hoe 

vervullen Verenigingstaken, betrekken Statenleden bij IPO etc. Jammer dat dit nu niet kan. 
Lijkt me geen zin hebben daar nu op in te gaan. 

12 Beperk u tot de zaken waar het echt om gaat. 

13 Waarom wordt er in deze enquete niets gevraagd over de voorstellen tav AV en de nieuwe 
structuur IPO? Een groot gemis. 

14 Er moet meer oog komen en meer rekening gehouden worden met de tijd (incl reistijd) die 
een gemiddeld statenlid bezig is met het statenwerk versus de vergoeding die hier tegenover 
staat.  
het verbaasd mij ten zeerste dat werkbezoeken, programma's hier weinig rekening mee 

houden.  
IPO zou dit op de agenda moeten zetten, zeker nu van de provincie meer verwacht wordt door 
het rijk. 

15 Het ipo heeft geen zin, de inbreng van de Statenleden is er niet, slechts van een zgn 
meerderheid, daardoor wordt het te politiek. Wanneer de vergelijking gemaakt wordt met de 
opzet en de inbreng van het vng valt het negatief uit voor het ipo 

16 Bestuursleden moeten oppassen voor dubbele petten. 

17 wek niet zo de indruk dat het IPO een staatsorgaan is. Het is niets meer dan een club die de 
volstrekt potitiek onomstreden of in meerderheid van een meerderheid van alle kiezers 
vastgestled doel te helpen realiseren. Er bestaat geen provincibelang, er bestaan alleen een 

reeks opvattingen over wat het algemeen belang is. Als bijvoobeeld iets goed is voor de 
bevoegdheden van de provincie of het apparaat, maar ook goed voor de oge inikomens en dus 
relatief slecht voor de lag, dan is het een slecht standpunt en mag het ipo zich er als niet 
gekozen orgaan niet mee bemoeien, tenzij dat door vele stanvergaderingen is besloten. 

18 Het optreden van het IPO mag nimmer de plaats innemen van de politieke besluitvorming in 
de staten. 

19 Kritisch blijven kijken naar de functie van het IPO t.a.v. de Provinciale Statenleden, Nut is er 
zeker richting Gedeputeerde Staten. Erg benieuwd naar uitkomsten transitie. 

20 aan de hand van de laatste vragen weet U precies wie ik ben. 
Ik zal U de moeite van het nazoeken besparen, 

mijn naam is Jart Sluiter en ik heb een  
hekel aan anonieme enquetes. 

21 Het zou winst zijn als het IPO een constructief orgaan wordt in het samenspel met rijk en VNG 

ipv een verdeeld en 'met de hakken in het zand' orgaan blijft en daarmee geen serieuze 
onderhandelingspartner rijk/VNG. Het IPO moet niet alleen in eigen belang maar ook belang 
andere partners kunnen gaan denken. 

22 De wekelijkse digitale nieuwsbrief vind ik zeer functioneel. 

23 Anoniem? Hoeveel mensen van mijn partij, tweede termijn, mijn provincie, mijn leeftijdsgroep 
zijn er denkt u? Geen probleem mee overigens :-). 

24 website is erg saai, lange lappen tekst. Korter en flitsender maken 

25 GroenLinks schrijf je aan elkaar. 

26 Ik zou verder gaan met de in gang gezette hervormingen om het strakker en gestroomlijnder 
en hopelijk ook flexibeler en proactiever te maken. 

27 Streef naar meer eenheid, zonder onduidelijk te worden 

28 Waar was vraag 11? 

29 wordt een belangenorganisatie, geen gemeenschappelijke regeling. Wordt ook meer een 

belangenorganisatie voor het politieke deel. 



30 Let op ruimte, geluid was dit jaar op de avond erg storend 

31 op welke wijze wordt recht gedaan aan het feit dat provincies zeer verschillend zijn in aantal 
gemeenten en/of inwoneraantal als het gaat om de verdeling van 

fondsen? 
In hoeverre 'gunnen' provincies elkaar bedrijvigheid? 
Kan worden ingezet op verduurzaming van alle onderwerpen waar provincies zich mee bezig 
houden/dienen te houden? 

32 Ik heb een aantal keren telefonisch advies gevraagd bij het IPO en ben uitstekend geholpen. 
Chapeau! 

33 Toeevoegde waarde beter uitdrukken 
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Paraaf secretaris:  

 

 

Datum : 17 november 2011 

Inlichtingen bij : Jan Ploeger /Jacqueline Kooman 

Doorkiesnummer : (070) 888 12 32 

Bijlagen : 1 

 

Onderwerp : Wijziging IPO-begroting 2011 

 

 

Voorstel 

 

De wijziging in de IPO-begroting 2011 op grond van voorstellen tot wijziging van de kas-

siersfunctie ten behoeve van interprovinciale (niet-IPO) activiteiten, zoals vastgesteld 

door het IPO-bestuur in de vergadering van 10 november 2011, goedkeuren.  

 

 

Toelichting 

 

Het bestuur heeft in de vergadering van 

10 november 2011 de vigerende begro-

ting 2011 gewijzigd conform onder-

staande voorstellen. U wordt voorgesteld 

deze wijzigingen goed te keuren 

 

De wijzigingsvoorstellen voor de begro-

ting 2011 tonen op geconsolideerd ni-

veau ten opzichte van de vastgestelde 

begroting 2011 een ophoging van in to-

taal € 1.486.135.  

Dit bedrag omvat de verwerking van 

reeds door het bestuur goedgekeurde  

voorstellen tot wijziging van de kassiers-

functie ten behoeve van interprovinciale 

(niet-IPO) activiteiten.  

In de begroting van het IPO wordt de 

kassiersfunctie onderscheiden. Het gaat 

hierbij om uitgaven voor interprovinciale 

(niet-IPO) activiteiten. Om administra-

tieve redenen worden provinciale bijdra-

gen aan deze activiteiten ‘gekassierd’ via 

de IPO-begroting. Vaak betreft het hier 

activiteiten waar ook bijdragen van of 

samenwerking met andere partijen (mi-

nisteries, grootstedelijke regio’s, Unie 

van Waterschappen) aan de orde zijn.  

Onderstaande wijzigingen hebben geen 

betrekking op de kosten in de begroting 

van 2011 voor het secretariaat voor het 

IPO en daarmee ook niet op de door het 

bestuur vastgestelde bezuiniging van 

15% op de IPO-begroting voor 2011. 

 

 

De wijzigingen kunnen als volgt worden 

toegelicht: 

- conform het bestuursbesluit van 9 

december 2010 is € 36.000 (€ 3.000 

per provincie) opgenomen voor de 

ondersteuning windenergie door 

Agentschap NL; 

- conform het bestuursbesluit van 

9 december 2010 en de BOAG-

Middelen van 18 maart 2011 is 

€ 227.886 opgenomen voor het pro-

gramma Front Office, onderdeel van 

het nationaal uitvoeringsprogramma 

e-dienstverlening; 

- conform het bestuursbesluit van 9 

december 2010 en de BOAG-

Middelen van 18 maart 2011 is 

€ 645.304 opgenomen voor het uit-

voeringsprogramma ProGideon;  

- conform het bestuursbesluit van 9 

december 2010 en de BOAG-

Middelen van 19 mei 2011 is 

€ 192.945 opgenomen voor het pro-

gramma Basisregistraties, onderdeel 

van het nationaal uitvoeringspro-

gramma e-dienstverlening; 

- conform het advies van de Brede 

Overleg en Adviesgroep Landelijk 

Gebied van 20 januari en het be-

stuursbesluit van 17 maart 2011 is 

€ 150.000 opgenomen voor het de-

centralisatietraject ILG en EHS; 
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- conform het advies van de Brede 

overleg en Adviesgroep Landelijk Ge-

bied van 7 juli 2011 en het bestuurs-

besluit van 4 oktober 2011 is 

€ 84.000 opgenomen voor een onder-

zoek door PriceWaterhouse Coopers 

ten behoeve van het decentralisatie-

traject ILG en EHS; 

- conform het bestuursbesluit van 

17 maart 2011 is € 150.000 opge-

nomen voor het programma Lan-

delijk Aanpak Toezicht (LAT) risi-

cobeheersing bedrijven. 

 

 

 

 

Bijlage 

 

Conceptversie Begrotingswijziging 2011. 



Lasten en baten geconsolideerd

Lasten 2009 Begroot Begr wijz

2011 2011

Directie

Salarissen en sociale lasten 485.257 518.185 518.185

Totaal directie 485.257 518.185 518.185

Platform en Belangenbehartiging

Salarissen en sociale lasten 1.871.908 2.154.587 2.154.587

programmakosten

- algemeen 361.364 205.504 205.504

- Jeugdzorg 121.936 0 0

- Subsidiestelsel Natuur- en Landsch 0 50.000 50.000

- Financiële verhoudingen 149.604 0 0

Totaal platform en belangenbehartiging 2.504.811 2.410.091 2.410.091

Europa

Salarissen en sociale lasten 258.780 269.852 269.852

Huisvesting Brussel 50.000 54.687 54.687

Kenniscentrum Europa Decentraal 158.312 167.953 167.953

Totaal Europa 467.092 492.492 492.492

Electronische dienstverlening

- salarissen en sociale  lasten 189.605 174.795 174.795

- tijdelijk personeel 71.817 0 0

Programmakosten

- algemeen 100.367 50.000 50.000

- beheer GBO-Provincies 1.365.979 0

Totaal electronische dienstverlening 1.727.768 224.795 224.795

Verantwoording en monitoring

- visitaties 149.080 0 0

- benchmark Jeugdzorg 37.815 37.815

- Personeelsmonitor 9.788 25.000 25.000

- Provinciemonitor 45.039 0 0

Totaal Verantwoording en monitoring 203.907 62.815 62.815

Communicatie

Salarissen en sociale lasten 317.198 312.061 312.061

programmakosten 37.904 64.392 64.392

provinciale almanak 17.781 0 0

Provincies.nl 354.690 0 0

Jaarconferentie/bestuursdiner 130.373 65.744 65.744

Communicatie uitv bestuursakk 64.853 0 0

Totaal communicatie 922.799 442.198 442.198



2009 Begroot Begr wijz

2011 2011

Werkgeverszakem

Salarissen en sociale lasten 228.139 217.657 217.657

Programmakosten 42.223 47.261 47.261

Totaal IWV 270.363 264.918 264.918

Ondersteuning en Bedrijfsvoering

Salarissen en sociale lasten 883.788 903.162 903.162

programmakosten 24.823 51.649 51.649

Totaal ondersteuning en bedrijfsvoering 908.611 954.811 954.811

Interne organisatie

Personele kosten

Vergoeding woon/werkverkeer 112.683 104.613 104.613

Overige personeelskosten 61.313 90.664 90.664

Wervingskosten 67.709 0 0

Vorming en opleiding 34.432 94.294 94.294

Reorganisatie/herplaatsing 98.681 90.000 90.000

Reis- en verblijfkosten 132.733 99.054 99.054

Tijdelijk personeel 437.051 71.299 71.299

Totaal personele kosten 944.601 549.924 549.924

Huisvesting

Kantoor Den Haag 612.634 650.561 650.561

Vergaderkosten 225.996 167.616 167.616

Telecommunicatie 31.703 61.247 61.247

ICT 105.929 190.137 190.137

Repro 79.197 100.038 100.038

Totaal huisvesting 1.055.460 1.169.599 1.169.599

Diversen

Accountantskosten en administratie 35.985 43.318 43.318

Documentatie 40.826 31.608 31.608

Representatie 31.103 39.142 39.142

Totaal diversen 107.913 114.068 114.068

Totaal interne organisatie 2.107.974 1.833.591 1.833.591

Overige kosten

BTW 1.344.973 1.302.433 1.533.968

Totaal overige kosten 1.344.973 1.302.433 1.533.968

Subtotaal kosten IPO 10.943.556 8.506.329 8.737.864



2009 Begroot Begr wijz

2011 2011

Kassiersfunctie

Overig 

- Interprovinciale Projecten Water (IPW) 803.025 504.202 504.202

- Landel Coordinatiep. Windenergie (LCW) 16.225 0 36.000

- VIBO 15.271 0 0

- Catalogus Groenblauwe Diensten 0 22.643 22.643

- Arbeidsmarkt- en opleidingsgelden (A+O) 424.880 360.825 360.825

- Decentralisatie ILG/EHS 0 0 196.638

- Basisregistraties 0 0 162.139

- Front Office 0 0 191.501

- ProGideon 302.930 p.m. 542.272

- Duurzaam inkopen 18.237 0 0

- Public Affairsplan Jeugdzorg 120.000 0 0

- Week van de jeugdzorg 190.746 0 0

- Uitvoering Klimaat- en energieakkoord 96.322 115.000 115.000

- Natura 2000 311.894 150.000 150.000

- Brede Doeluitkering (BDU) 49.380 0 0

- Omvorming Programma Beheer 390.691 0 0

- Toervaartnetwerk 21.599 0 0

- Gemeenschappelijke Beheers Organisatie (GBO) 0 1.680.458 1.680.458

- Werkbudget mobiliteit 360.000 360.000

- Uitvoering Bestuursakkoord 320.840 336.134 336.134

- Professionaliseren gebiedsontwikkeling 112.584 100.000 100.000

- LAT BRZO 464.770 0 0

- LAT Risico Bedrijven 0 0 126.050

- Convenant Glastuinbouw 78.391 0 0

sub-totaal 3.737.784 3.629.262 4.883.862

Provinciale abonnementen

- Geonovum 12.605 16.000 16.000

- STOWA 170.000 173.000 173.000

- COELO 7.500 7.590 7.590

- CEMR 31.139 42.600 42.600

Totaal provinciale abonnementen 221.244 239.190 239.190

Totaal kassiersfunctie overig 3.959.028 3.868.452 5.123.052

IPM/PRISMA 1.609.945 930.575 930.575

totaal kassiersfunctie 5.568.973 4.799.027 6.053.627

Totaal lasten 16.512.529 13.305.356 14.791.491



2009 Begroot Begr wijz

2011 2011

Baten

contributie provincies 9.566.642 7.368.310 7.368.310

bijdragen provincies (arbeidspoule) 227.020 63.500 63.500

bijdragen andere overheden 1.760.695 171.000 171.000

diverse baten 152.459 9.000 9.000

rente 109.614 100.000 100.000

Subtotaal baten IPO 11.816.430 7.711.810 7.711.810

bijdragen provincies Kassiersfunctie 4.951.706 5.593.546 7.079.681

Totaal baten 16.768.136 13.305.356 14.791.491

   




